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íà ñúòðóäíè÷åñòâîòî

Президентите на Русия и САЩ се
поздравиха със знаменателната дата
в двустранните отношения - 40-годиш-
нината от съвместния орбитален по-
лет на космическите кораби "Союз" и
"Аполо", съобщиха от пресслужбата на
Кремъл. Дори в годините на Студена-
та война "звездната" среща се състоя
и показа на света, че независимо от
всички противоречия човечеството
трябва да се обедини срещу предиз-
викателствата на природата.

В момента на историческото ръкува-
не в Космоса съветските и американ-
ските космонавти не са мислили и го-
ворили за политика, спомнят си чети-
римата от емблематичната мисия. Два-
та екипажа излетяха на 15 юли 1975 г.,
а два дни по-късно корабите "Союз" и
"Аполо" се скачиха в околоземна ор-
бита и петимата космонавти - Леонов,
Кубасов, Стафорд, Бранд и Слейтън,

прекараха заедно 46 часа.
"Ние живеехме с мисълта, че из-

пълняваме нормалната си работа
на астронавти, а политиката оста-
вяме зад борда. Имахме задачата
да изпълним успешно мисията си
в Космоса", разказва Томас Ста-
форд в интервю, дадено по повод
юбилея. Той обяснява, че в момен-
та на скачването не е имал усеща-
нето за историческата значимост
на момента, но същевременно ръ-
куването му с Алексей Леонов е
останало като най-важен момент в
кариерата му на астронавт. "Имах
и други подобни моменти - първи-
ят полет, първата обиколка на Лу-
ната, но това ръкуване беше най-
силното преживяване", допълва
Стафорд, който през септември ще
навърши 85 години.

Преди 40 години участниците в

този космически експеримент не
са могли да си представят, че един
ден ще е възможно създаването
на Международна космическа стан-
ция с участието на учени от много
страни. От ръкуването на Леонов
и Стафорд в орбита се ражда дъл-
гогодишна дружба, а двамата до
днес се наричат помежду си "бра-
тя". "Аз бях единствено дете в се-
мейството и затова бях щастлив да
открия в лицето на Алексей свой
брат. Неговата внучка носи името
на моята дъщеря - Карина, а дъще-
ря ми нарече малкия си син Алек-
сей", казва Стафорд.

И днес на МКС работи руско-аме-
рикански екипаж. Михаил Корни-
енко и Скот Кели ще бъдат заедно
в орбита в продължение на цяла
година, а това също е пример за
плодотворно сътрудничество и
дружба, отбелязаха наблюдатели по
време на честванията на юбилея в
Музея на космонавтиката в Моск-
ва.                            /"Русия днес"/
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Кой все пак е
враг №1 за САЩ?

В Арктика започват
горещи делници

НЛО провалило
"Протон" и Falkon

План РКИЦ в Софии        Стр. 16

Александра Владимировна Михай-
лова: В колхозах работали одни
женщины и инвалиды
Кира Леонидовна Герасимова: Я
благодарю свою маму и всех
наших воинов за жизнь! Стр. 9

Русенские молодежные пель-
мени                                   Стр. 7

Интервью премьер-министра
Болгарии Бойко Борисова ТАСС

Стр. 11, 14

16-19 июля
Международный фестиваль
русскоязычных театров зарубе-
жья "Сцена". Вход свободный

Сын
Грузии,

положив-
ший жизнь
за Россию

Стр. 13

Навършиха се 40 години от съвместния
полет на екипажите на "Союз" и "Аполо"

„Космическите братя“  Томас Стафорд и Алексей Леонов по време на честванията на юбилея в Москва
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Квалифициран експерт в областта на образованието,
отдал повече от четиридесет години знания и талант за
неговото развитие! Предан социалист, за когото идеали-
те за справедливост, солидарност и свобода бяха кредо
и смисъл на всяка човешка дейност!

Верен и безкомпромисен приятел, готов да преодо-
лява препятствия, за да помогне и върне надеждата.

Влюбен в живота и хората, в децата и внуците си
човек, чиято духовна топлота и усмивка зареждаше све-
та с доброта и уют!

Елка Добрева е съпруга на бившия министър на вът-
решните работи Николай Добрев, майка на народния
представител Кирил Добрев и на Мариана Добрева.

Сбогом, Елче, ще ни липсваш!
Поклон пред светлата й памет!

От другари и приятели

Редакциите на в. „Земя“ и в. „Русия днес“ изказват своите
искрени съболезнования на семейството на Елка Добрева

Íàïóñíà íè
Åëêà Äîáðåâà!

09.12.1948 - 13.07.2015

Елка Стоименова Добрева е родена на
9.12.1948 г. в Гоце Делчев. След дипломирането
си като инженер във ВМЕИ „В. И. Ленин“ - гр.
София, постъпва като конструктор в ЗУКВРС „М.
Антонов“ - Гоце Делчев.

През 1974 г. започва работа като учител в
сферата на професионалното образование - в
родния Гоце Делчев, в Благоевград, а по-късно и
в София.  В началото на 80-те години става
зам.-директор на ТСЕ „А. С. Попов“- София.

От 1986 г. до пенсионирането си през 2009
г. работи в Министерство на образованието и
науката. Последователно заема длъжностите ме-
тодист, главен специалист, експерт, главен екс-
перт, началник на отдел, директор на дирекция,
утвърждавайки се като високоподготвен експерт
по проблемите  на професионалното, средното
и висшето образование. Като един от най-под-
готвените експерти по въпросите, свързани с ква-
лификацията на учителите, с развитието на сред-
ното образование, и особено на висшето обра-
зование. Елка Добрева е част от различни изс-
ледователски и законодателни екипи, формира-
щи насоките и статегическото развитие на обра-
зованието у нас. Зам.-председател е на Комиси-
ята за признаване на висше образование, при-
добито в чужбина. През периода 2013-2014 г. е
съветник в Комисията по образование и наука
към 42-рото Народно събрание.

Â Ñèöèëèÿ îòêðèõà ïàìåòíèê
íà Àííà
Àõìàòîâà

Паметник на извест-
ната руска поетеса Ан-
на Ахматова се появи
в сицилианския град
Таормина. Монументът
е открит с тържествен
ритуал в присъствието
на представители на
местната власт, дипло-
мати, журналисти и студенти. В приветствието си кметът
на Таормина Елиджо Джардина "поздравил" великата руска
поетеса "с щастливото й завръщане в Сицилия".

Инициативата за поставянето на паметника принадле-
жи на руския Център за национална слава и три големи
руски фонда - "Андрей Първозванни", "Руски свят" и "Сла-
вянска писменост и култура". Анна Ахматова е посеща-
вала Сицилия през 1964 година,  по случай връчването
й на литературната награда "Етна Таормина".

В сицилианския град Месина на 10 юли пък бяха отк-
рити бюстове на Борис Пастернак и неговия италиански
преводач Пиетро Цветеремич. Бюстът на Пастернак е
открит там, където е започнала съдбата му като автор
на романа "Доктор Живаго".                    /"Русия днес"/

Отряд кораби от Черно-
морския флот на Русия
пристигна в източната част
на Атлантическия океан, къ-
дето провежда учения, съ-
общи пред ТАСС официал-
ният представител на Чер-
номорския флот капитан І
ранг Вячеслав Трухачов. В
ученията участват гвардей-
ският ракетен крайцер
"Москва", танкерът "Иван
Бубнов", стражевият кораб
"Питливий" и спасителният
буксир "Шахтьор". Трухачов
отбеляза, че един от глав-
ните елементи е бил морс-
кият бой, по време на кой-
то екипажът на "Москва" из-
пълни ракетна стрелба с
главния си оръжеен комп-
лекс по мишенна позиция,

Êðàéöåðúò "Ìîñêâà" ïîðàçè öåë ñ
êðèëàòà ðàêåòà â Àòëàíòè÷åñêèÿ îêåàí

имитираща надводен ко-
раб. Крилатата ракета е по-
разила успешно целта. Той
добави, че след края на
ученията отрядът бойни ко-

раби на Черноморския
флот ще продължат да из-
пълняват задачи в Атланти-
ческия океан.

/"Русия днес"/

Ñåíàòîðèòå îòãîâîðèõà íà
Ïîêëîíñêàÿ çà Íèêîëàé II

Изказването на прокурора на Крим Наталия Поклонская, че
отричането на Николай II от престола няма юридическа сила  и
е било съставено без спазване на юридически форми и проце-
дури, не остана без внимание от членовете на Съвета на Феде-
рацията. Зам.-председателят на комитета на СФ по конституци-
онно право Константин Добринин строго осъди разпалената
реч на кримския прокурор. Той припомни, че оригиналният до-
кумент за отричането на Николай II от престола се пази в
Държавния архив в Москва.

"Царят е имал в онзи момент цялата власт, включително и
възможност за собствено отричане именно в онази форма, в
която помазаникът Божий е считал за възможна, както и с
онова перо, с което е смятал за подходящо, та ако щеш, с
пирон върху метал. То също би имало абсолютната юридически
сила", подчерта Добринин. Сенаторът отбеляза, че актът за от-
ричането на Николай II от престола "с изключение на съмнени-
ята и превратните тълкувания" е бил потвърден също така и от
министъра на императорския двор барон Фредерикс.

"Ако колегата Поклонская смята, че освен процедурата и фор-
малната страна на отричането, тук съществува въпрос за добро-
волно волеизявление на самодържеца, си струва да си припом-
ни, че след 2 март 1917 година Николай Романов почти година и
половина никъде не е заявявал за принуждаване към отричане,
макар да е имал много възможности", заяви Добринин.

/"Русия днес"/

Служители на митницата в лети-
ще Домодедово са разкрили опит
за контрабанда на 25 яйца на ря-
дък вид сокол скитник, който е на
границата на изчезването и е впи-
сан в Червената книга на Русия.
На 8 юли в 03:00 ч. след полу-
нощ, по време на митническа про-
верка в зеления коридор на меж-
дународната зала за отпътуване на
летището е задържан 54-годишен
гражданин на Република България,
който летял от Москва za Малта.

По време на митническата про-
верка в обикновена текстилна чан-
та са били намерени картонени ку-
тиис 25 яйца с кафяв цвят. Задър-
жаният мъж е обяснил, че това са
кокоши яйца, че ги е купил за 2800
рубли и били за лична консума-
ция. Служителите на митницата в
Домодедово се свързали за кон-
султация с Центъра за соколи към
Руския научно-изследователски ин-
ститут за опазване на околната

Kurier: Ïîðîøåíêî
è Êëè÷êî ìîæå äà
ñå èçïðàâÿò ïðåä
àâñòðèéñêè ñúä

Бившият заместник глава
на администрацията на пре-
зидента Виктор Янукович
Андрей Портнов ще внесе
иск в прокуратурата във Ви-
ена срещу настоящия пре-
зидент на Украйна Петро
Порошенко и кмета на Ки-
ев Витали Кличко, съобщи
австрийският вестник
Kurier.

Портнов обвинява Поро-
шенко и Кличко в това, че
през март 2014 г. във Виена
двамата са влезли в заго-
вор "с цел незаконно раз-
деляне на властта и разпус-
кане на парламента". Всич-
ки точки на това споразу-
мение са били изпълнени,
твърди Портнов. "Новите
власти започнаха с особе-
на жестокост да се проти-
вопоставят на опозицията и
да неутрализират съдилища-
та", поясни той. Изхождай-
ки от мястото на престъп-
лението, делото трябва да
се разглежда в австрийски
съд, смята Андрей Портнов.
Както пише Kurier, той има
"добри шансове". В настоя-
щия момент Портнов, заед-
но с адвокатите си подгот-
вя документите за внасяне
в прокуратурата.

През май 2015 г. украин-
ският милиардер Дмитрий
Фирташ разказа на съда
във Виена за тайни поли-
тически договорености на
президента Петро Поро-
шенко и кмета на Киев Ви-
талий Кличко. Съгласно
показанията на Фирташ, те-
зи политически лидери са
заели постовете си благо-
дарение на подкрепата на
бизнесмена. /"Русия днес"/

Â Äîìîäåäîâî çàäúðæàõà áúëãàðèí,
ïðåíàñÿë ÿéöà íà ðÿäúê âèä ñîêîë

среда. Веднага било установено,
че те са на соколи скитници, вклю-
чени в Конвенцията за междуна-
родна търговия със застрашени ви-
дове и са вписани в Червената кни-
га на Русия.

При оформянето на документи-
те българският гражданин е започ-
нал да хвърля яйцата на пода, за
да унищожи уликите от контрабан-
дата. Благодарение на намесата на
митничарите са били спасени 3 яй-
ца, други 2 са с леко смачкана
черупка, а 3-4 ембриона може би
ще могат да бъдат спасени,  съоб-
щиха от Федералната митническа
служба.

Срещу българския гражданин е
заведено дело за незаконен износ
на особено ценни животни, при-
надлежащи към видовете, включе-
ни в Червената книга на Русия.
Българинът може да бъде осъден
на до 7 години лишаване от сво-
бода.             /"Русия днес"/
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Страницата подготви  Димитрина Гергова

Младежкият форум "Тер-
ритория смыслов на Клязь-
ме" беше открит от прези-
дента на РФ Владимир Пу-
тин - достатъчно основание
да се заговори за новия
формат като за нещо важ-
но и полезно в работата с
младите хора - преподава-
тели и учени в областта на
IT технологиите.

Тази година специализи-
раните младежки лагери -
от Калининград до Сахалин
- са 11. Четири от тях са
със статут на федерални.
На Клязма президентът Пу-
тин откри първата смяна,
а общо те ще бъдат шест
по различна тематика.

След разходката по те-
риторията на лагера, Пу-
тин се срещна с младежи-

Миналата седмица Съве-
тът на Федерацията одоб-
ри списък на "нежеланите"
за Русия оргнизации, в кой-
то фигурираше и "Кримска
полева мисия по правата
на човека". За организаци-
ята обаче се застъпи Ми-
хаил Федотов - председа-
тел на Съвета по развитие
на гражданското общество
и правата на човека
(СПЧ)към президента на
РФ, който изпрати запит-
ване до Генералната про-
куратура. Сенаторите,
включително и представля-
ващите Крим, са на мне-
ние, че "Кримска мисия"
дестабилизира ситуацията
на поулострова и работи с
пари на чужди държави.

"Организацията не е съз-
дадена в Крим, където оба-
че е известна с раздуване-
то на антируска шумотеви-
ца: от нея излизат изявле-
нията за отвличане на хо-
ра, за арести и някакви
забрани, което не сответс-
тва на реалността - каза за
в. "Известия" сенаторът от
Крим Сергей Цеков - член
на комитета по междуна-
родни връзки на СФ. Спо-
ред него сенаторите пра-
вилно са включили органи-
зацията в "стоп-списъка" на

Ïóòèí íå îáåùà "øîêîëàäîâ
ïåðèîä" íà ìëàäè IT-ñïåöèàëèñòè
Човек може да постигне максимални резултати,
ако обича работата си, убеден е държавният глава

те, като ги призова да ра-
ботят за развитие на стра-
ната като съвременна ино-
вационна държава. "Вина-
ги с право сме се гордее-
ли с нашата математичес-
ка школа, но не бива да
почиваме на лаврите", ка-
за Путин. По думите му ня-
ма причини Русия да не се
фука с най-добрите IT-мо-
зъци, но трябва страната
да стане конкурентоспо-
собна и да сътрудничи с
другите държави под деви-
за "Да се взема най-доб-
рото и да се движим нап-
ред по-бързо".

В изказването си млад
учител повдигна въпроса за
опасността от социалните
мрежи. "Ограниченията
трябва да са минимални и

да са свързани изключител-
но със защита на интере-
сите на обществото - спо-
дели мнението си Путин. -
За да се защити младежта
от враждебно влияние,
трябва не да й се забраня-
ва какво да чете, слуша или
гледа, а най-активно да се
разяснява нашата позиция".

Друг участник в срещата
се поинтересува как да се
възприема интернет: като
заплаха или като площад-
ка за нови възможности.
Путин напомни за динами-
та: "Има много полезни
свойства, но е разрушител-
но изобретение",т.е. във
всяко нещо има и плюсо-
ве, и минуси. Когато е изоб-
ретен автомобилът, напри-
мер, всички са се страху-

вали, а сега  - никой не го
е страх, каза Путин и отбе-
ляза, че днес без интернет
е невъзможно да си пред-
стави човек обществото. Но
анархията и анонимността
в мрежата не винаги са
уместни - собствената по-
зиция трябва да се защи-
тава открито и ясно. "Кой
се крие зад анонимността?
Онзи,  който се бои от не-
що", каза Путин. Киберата-
ките са начини за недоб-
росъвестна конкуренция с
използване на политичес-
ки ресурси. Държавният
глава отбеляза, че му се на-
ложило да повдигне тази
тема дори на високо рав-
нище. "Партньорите десети-
летия наред се опитват да
"натрапват" пазарната ико-

номика, но самите те из-
ползват политически лосто-
ве и не пускат на пазара
успешни фирми", каза рус-
кият президент.

Една от най-обсъжданите
теми по време на срещата
бе бъдещето на младите
учени и преподаватели,
заплатите и работата в чуж-
бина. Путин увери, че ще
има допълнителни стимули,
но не бива да се очаква
"шоколадов период" - вина-
ги ще има нещо да не дос-
тига и към нещо да се стре-
мим. "Човек трябва да се
занимава с това, което ис-
ка. Ако работата му е лю-
бима, той може да постиг-
не максимални резултати",
посъветва Путин младите
си събеседници.

"Êðèìñêà ìèñèÿ" ðàáîòè çà ÷óæäè äúðæàâè
Сенаторите са против изключването на организацията от списъка
на "нежеланите", както иска Съветът по правата на човека

Председателят  Михаил Федотов и членовете на Съвета Николай Свадиндзе и Андрей Юров,
съветникът на пълномощника по правата на човека на РФ, координатор на "Кримска поле-
ва мисия" и член на Московската Хелзинкска група по време на заседанието (9 юли), на
което бе обсъдено обръщение, изпратено тази седмица до Генерлната прокуратура на РФ

ОНД, като проект за мони-
торинг на ситуацията с пра-
вата на човека в Крим. Са-
мият Юров призна, че до-
пуска чуждо финансиране
на организацията, но не
вижда мотиви за включва-
нето й в "стоп-листата": "То-
ва не е НПО в чист вид, а
група правозащитници, ко-
ито рабятат в други право-
защитни организации в ня-
колко страни, преди всич-
ко в Русия. Лично аз не по-
лучавам пари от чужбина,
но възможно е други да по-
лучават такива средства.
Това е нормална практика:
чуждестранен - това озна-
чава не държавен". По ду-
мите на Юров, той не раз-
бирал какво лошо има в то-
ва, че докладите на орга-
низацията отиват в СПЧ и
в ООН.

Членът на Обществената
палата Сергей Марков - ръ-
ководител на Института по
политически изследвания,
смята, че самият президен-
тски Съвет по правата на
човека е пряко свързан  с
чуждестранни агенти и за-
това защитава организа-
ции, работещи срещу инте-
ресите на Русия и СФ с
право е включил в списъ-
ка "Кримска мисия". Нещо

Лидерът на ЛДПР Владимир Жириновски предлага
да се въведе административна отговорност за роди-
телите на подрастващите, които си правят опасни
селфи. Лидерът на ЛДПР е изпратил предложение до
председателя на Комитета по физическа култура,
спорт и работа с младежта Дмитрий Свишчев (също
от ЛДПР) да се проведе обсъждане на проблема за
пристрастяването на младите хора към снимките в
опасни за тях ситуации. "Една от мерките за борба с
новия вид юношески екстремизъм може да бъде на-
лагане на голяма административна глоба на родите-
лите на непълнолетни младежи, задържани при опит
да се снимат на опасен обект или изкуствено създа-
ващи застрашаваща живота ситуация", е мнението
на Жириновски

нежеланите в Русия, още
повече, че според Цеков,
финансирането на "Кримс-
ка полева мисия" е изцяло
от чужбина, включително и
от фонда на Сорос.

Олга Ковитиди - сщо
представител на Крим, под-
крепя колегата си Цеков и
добавя, че ако дейността на
дадена НПО не съответст-
ва на интересите на общес-
твото, дори нанася вреда,
нейната дейност е извън
правното поле, още пове-
че, че самите жители на
Крим не подкрепят "мисия-
та", която разделя хората
на "за" и "против" референ-
дума за присъединяване
към РФ.

Списъкът от 12 организа-
ции в "стоп-листата" бе из-
готвен по инициатива на
Константин Косачов - ръ-
ководител на комисията по
международни връзки на
СФ и бе изпратен до Гене-
ралната прокуратура, Ми-
нистерството на правосъди-
ето и МВнР.

"Кримска полева мисия
за правата на човека" е
създадена на 5 март 2014 г.
по инициатива на члена на
СПЧ Андрей Юров и реди-
ца други правозащитници
от Русия и страните от

повече, Марков е на мне-
ние, че "Съветът по права-
та на човека в Русия всъщ-
ност е политическа партия,
която представлява запад-
но ориентираните, изклю-
чително високо политизи-

Àïîñòðîô
Според репортаж на БНР ("Хоризонт", 16 юли т. г.), в

България неправителствените организации са около
45 хиляди. Две хиляди  са само в Стара Загора (актив-
ните били едва 5-6), по думите на представителка на
"Отворено общество", което чествало 20-годишнината
си. Никой обаче не пита с какво точно се занимава
тази огромна за мащабите на малка и бедна България
"армия", чии средства усвоява и по каква тематика
"помага" за "развитие на гражданското общество"...

рани правозащитници. Те
всъщност са политически
дейци, действащи под прик-
ритието на СПЧ и защита-
ват всички западни агенти,
включително и "Кримска
полева мисия".
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Знаменитият детски лагер "Орльонок" чества 55-ти рожден ден. Историята му започва на 12 юли 1960 г. от палатъчен лагер на брега на Черно море. Днес
детският център в Туапсински район на Краснодарския край заема територия от 217 хектара, където се намират седем лагера. Едновременно в "Орльонок"
могат да почиват около 3,5 хил. деца от Русия, далечната и близката чужбина. В различни години възпитаници на лагера са били министър Сергей Шойгу,
хокеистът Владислав Третяк, топ-шахматистите Анатолий Карпов и Гари Каспаров, телевизионните водещи Андрей Малахов и Елена Малишева, космонав-
тът Сергей Волков и още много други знаменитости

Премиерът Дмитрий Медведев гостува в "Орльонок" 2005 г. - 45-годишнината на лагера

В Омск бе обявен
Ден на траур във
връзка с трагедия-
та, разиграла се в
казармата на де-
сантчиците. При из-
ненадващо рухване
на покрив и стена
в казармата загина-
ха 23 момчета, то-
ку-що положили во-
инска клетва. 19 са
настанени в болни-
ци. На площада на
военното градче се
състоя траурна це-
ремония, в която
участва командва-
щият ВДВ на Русия
Владимир Шама-
нов, който специал-
но пристигна в
Омск. В словото си Шаманов изказа съболезно-
вания и поиска прошка от родителите на загина-
лите десатчици. Директорът на фирмата, извър-
швала ремонта на сградата е арестуван

На фасадата на сградата на улица "Черноморс-
ка" №6 в Ялта бе открита паметна плоча на кра-
ля на комедията - народния артист на СССР Ми-
хаил Пуговкин. Плочата бе открита на рождения
ден на актьора - 13 юли, в рамките на VІІ Между-
народен ретро кинофестивал "Виват, комедия!"
"Може би всеки от нас само може да мечтае за
такава всенародна любов, каквато имаше Миха-
ил Пуговкин. Градът, в който той е живял и е
извървял дълъг творчески път, се гордее с него и
го обича - такива думи прозвучаха при открива-
нето на мемориалната плоча. Присъстващите си
припомниха знаменитите роли на Пуговкин в ки-
ното и изразиха надежда за скорошно възраж-
дане на Ялтинската киностудия. Съпругата му Ири-
на Пуговкина благодари на присъстващите и за
добрата памет, и за това, че в Ялтинската кинос-
тудия ще има музей на Михаил Пуговкин

Китайският тайфун "Чан-Хом" профуча през Влади-
восток и заля Сахалин, като прекъсна фериботната
връзка на острова с материка. Височината на въл-
ните в Татарския пролив достигна 4,5-5 м, скоростта
на вятъра - 22 м/сек, поради което трите дизелови
електрохода не можаха да излязат от пристанище
Ванино. "Чан-хом", който бушува на източното край-
блрежие на Китай, засегна почти 2 милиона жители
на девет града на КНР, като 1,1 милиона души бяха
евакуирани

В нощта на събота срещу неделя в Москва се
проведе "Първи нощен велопарад". Москва се
оказа направо завладяна от любителите на ко-
лелата - повече от 30 улици, площади и булевар-
ди бяха закрити за коли. Велосипедистите пре-
минаха около 20 км по централната част на гра-
да и финишираха на площад "Болотный". В акци-
ята участваха над 10 хил. души  - различни по
възраст, професии, убеждения и пр., обединени
от хобито си - велосипеда

Платноходът "Крузерщерн" пристигна в Калинин-
градска област. В град Светли ще бъде напра-
вен ремонт на знаменития кораб, който на два
пъти по време на мисията си претърпя аварии,
но повредите са незначителни. Навигацията на
кораба за 2015 г. е била посветена на 70-годиш-
нината от победата над фашизма. След ремонта
на учебния кораб, който се очаква да приключи
на 23 юли, в град Янтарни ще бъде направена
смяна на курсантите, които преминават практи-
ка на кораба. До ноември новият екипаж ще
влезе в пристанищата на няколко европейски
градове, ще участва в международни морски фес-
тивали, както и в културната програма на ЕКС-
ПО-2015 в Италия

Владивосток

Сахалин
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Влади

Владков

Генералът
от ВВС на
САЩ Пол Сел-
ва, когото
президентът
Обама пред-
ложи за след-
ващ вицеп-
редседател на
Обединения
комитет на
началник-ща-
бовете, заяви
във вторник
пред Сенатс-
ката комисия
по Въоръже-
ните сили, че
би определил
заплахите пред неговата
страна в следния ред: Ру-
сия, Китай, Иран, Северна
Корея и всички групиров-
ки, създадени под влияние
на идеологии, формулира-
ни от "Ал Кайда". Инфор-
мацията не е на кого да е,
а на авторитетното изда-
ние Foreign Policy. Той по-
сочи същите заплахи, кои-
то през миналата седмица
озвучи и предложеният от
Обама кандидат за пред-
седател на Обединения ко-
митет на началник-щабо-
вете генералът от корпуса
на морската пехота Джоу-
зъф Данфорд.

Прав е човекът - в тези
сложни времена е най-доб-
ре да се съобразяваш с на-
чалника си.

По време на изказване-
то си по случай утвържда-
ването му на новата длъж-
ност пред същата комисия
на 9 юли Данфорд каза,
че неотдавнашните дейст-
вия на Москва в Украйна
и в Източна Европа пре-
дизвикват най-малкото
тревога, като добави, че
Русия представлява най-го-
лямата заплаха за амери-
канската сигурност и мо-
же да стане екзистенциал-
на заплаха за САЩ.

На въпрос на най-голе-
мия антируски ястреб в

Единственият начин да се сложи край
на гражданската война в Сирия е полити-
ческият преход към ново правителство без
участието на Башар Асад, каза неотдавна
Барак Обама. Според него той е обсъждал
тази идея на преговори с ръководствата
на редица монархии от Персийския залив,
които са се състояли в средата на май в
Кемп Дейвид край Вашингтон, както и в
телефонен разговор с президента на Ру-
сия Владимир Путин. По всяка вероятност
американският лидер е имал предвид бе-
седата между него и руския държавен гла-
ва, която се е състояла на 26 юни.

Обама добави, че сега играчите в реги-
она имат все по-голямо разбиране, че
трябва да работят съвместно, като се има
предвид извънредната заплаха от "Ислям-
ска държава", а не един срещу друг, за да
се постигне създаването на инклузивно
сирийско правителство.

Обама сподели още, че е въодушевен от
факта, че руският президент Владимир Пу-
тин му позвънил преди две седмици и по
своя инициатива започнал разговор за Си-
рия. Коментарът му обаче е: "Мисля, че те
разбират, че режимът на Асад губи конт-
рол над все по-голяма част от Сирия, а
завземането на властта от сунити-джиха-
дисти или бягството на сирийския режим
не са неизбежни, но стават все по-голяма
и по-голяма заплаха с всеки изминал ден.
Това ни дава възможност да влезем в се-
риозен диалог с руските власти."

Асад обаче проговори пред медиите и
заяви, че коалицията на САЩ не иска да
сложи край на "Ислямска държава". Като
свидетелство за това сирийският лидер
посочи неефективността на ударите по
терористите: "Така наречената антитеро-
ристична коалиция нанася по около де-
сет удара на ден в Сирия и Ирак. В тази

Парите, преведени от
американския национален
фонд за подкрепа на де-
мокрацията, са изиграли
важна роля при протести-
те в Киев, които доведоха
до свалянето на правител-
ството на Виктор Янукович.

Финансираният от бюдже-
та на САЩ и разпределящ
"порциите" по целия свят На-
ционален фонд за подркепа
на демокрацията (National
Endowment for Democracy,
NED) е изиграл рещаваща
роля за началния етап на
протестите в Киев, пише в.
"Известия". За четири годи-
ни - от 2011 до 2014-а - фон-
дът е превел за подкрепа
на украинските некомерси-
ални организации почти 14
млн. долара.

"Демонстрациите на май-
дана отразиха нараснали-
те изисквания и очаквания

Îöåíèõà åôåêòèâíîñòòà îò
èíâåñòèöèèòå â óêðàèíñêèòå ÍÏÎ

на украинското общество в
областта на прозрачността,
ефективното управление,
свободата на словото и ува-
жението към върховенство-
то на закона - се казва в
отчета на NED за 2013 г. -
Парите на фонда изиграха
много важна роля за подк-
репата на майдана, които
доведоха до свалянето на
законно избрания прези-
дент Виктор Янукович и ид-
ването на власт на Пьотр
Порошенко."

"Демонстрациите на май-
дана отразиха нараснали-
те изисквания и очаквания
на украинското общество в
сферата на прозрачността,
ефективното управление и
уважаване на върховенст-
вото на закона. Всяка от
тези сфери се отнася към
приоритетите на организа-
цията в тази страна", се

казва в отчета. За това, че
по време на "мирните" про-
тести са загинали хора, а
стотици са получили раз-
лични травми и рани, не се
споменава.

Следвайки отчетността за
2013 г. организациите на
фонда са били заети с мо-
ниторинг на изказванията
на избраните и назначени-
те чиновници, което спо-
собствало нарастващото
осъзнаване на на наличие
на корупция и безнаказа-
ност.

В Харковската правоза-
щитна група, която през
2013 г. е получила 32,7 хил.
долара, отбелязват, че на-
истина реализират своите
проекти с парите, получе-
ни от NED. В същото вре-
ме те не потвържадават
своето участие в евромай-
дана, като заявяват, че се

занимават с подкрепа на
обикновеното население.
Организацията е регистри-
рана през 1992 г., но доста
по-рано - от 1988 г. - е из-
вестна като групата на хар-
ковския "Мемориал".

В житомирската младеж-
ка организация (получила
68,1 хил. долара) също пот-
върдиха, че са получили
грантове. Вярно, средства-
та били изхарчени за дей-
ността за неполитическа
школа за демократично дий-
ствие за младежта, каза
Жана Соловьова - ръково-
дител на организацията. Тя
добави, че организацията не
е участвала в протестите в
Киев, но не можела да изк-
лючи, че членовете на ор-
ганизацията са присъства-
ли на тези събития.

NED е отделял пари и за
украинските медии, които

също способстваха деста-
билизацията на ситуацията
в Украйна. Така например
проектът "Телекритика" е
получил 20 хил. долара са-
мо през 2013 г., а от 2008 г.
насам е получавал също та-
ка средства от друг фонд -
USAID. Интересно е също
така, че според отчетите за
миналата година за курсо-
ве за журналисти са отде-
лени около 115,7 хиляди до-
лара. Журналистите, които
слушат тези лекции, тряб-
ва да бъдат снабдени със
защитно оборудване и с ап-
течки.

Според отчета за този пе-
риод американските фондо-
ве са изплащали пари пре-
димно на правозащитни,
младежки и изследовател-
ски организации.

Êîé âñå ïàê å âðàã íîìåð 1 çà ÑÀÙ?

американския сенат Джон
Маккейн, който иска да от-
мени дори и Световното
първенство по футбол в
Русия, защо е поставил те-
рористичните организации
в самия край на списъка,
Селва каза само, че те не
заплашват американците
вътре в страната: "Сега
ИДИЛ не представлява яв-
на и съществуваща в мо-
мента заплаха за нашата
страна и нашия народ."

По-цинично изявление
не си спомням от години
насам. Повечето от теро-
ристичните организации
бяха изградени с участие-
то или с благословията на
САЩ. Примери - колкото
щете. "Ал Кайда" беше съз-
дадена, за да се бие сре-
щу съветските войски в Аф-
ганистан. "Умерената" си-
рийска опозиция, както я
нарича американската пос-
ланичка у нас, от която по-
късно се пръкна ИДИЛ, бе-
ше създадена, за да събо-
ри законния президент на
Сирия. Към Ислямската
държава се присъединиха
още появили се благода-
рение на американската
външна и военна полити-
ка терористични ядра от
Ирак, Либия, Северна Аф-
рика. Да споменем ли кол-
ко европейски граждани

получават пари от ИДИЛ?
Всичко това обаче е да-

леч от границите на САЩ.
Там не трябва да се водят
войни. Войни с американ-
ско участие могат да из-
бухват навсякъде на пла-
нетата, но не и на амери-
канска територия. Да си
спомним само последните
години - Югославия, Чеч-
ня, Ирак, Афганистан, Ли-
бия, Сирия, Украйна...

Стотици хиляди загина-
ха, за да не се пренесе
войната на "свещената" те-
ритория.

И вместо да смажат вед-
нъж и завинаги метастази-
те на тероризма във всич-
ките му модификации, аме-
риканските генерали на-
сочват агресивните си пог-
леди към Русия. В сегаш-
ната ситуация това е пе-
челивш ход за кариерата
им.

Ако бяха по-далновидни
обаче, щяха да обърнат
поглед към Русия, но не,
за да я анатемосват, а за
да обединят усилията си и
да смажат пипалата на те-
роризма - най-голямото
зло на века. Рано или къс-
но то ще пусне пипалата
си и в Америка. Или може
би американските генера-
ли забравиха 11 септемв-
ри...

"Ìîëåòå ñå çà Àñàä! Ñàìî òîé ìîæå
äà ñïðå ÈÄÈË!" коалиция влизат 60 развити и богати дър-

жави. В същото време малките в срав-
нение с коалиционните войски сирийски
ВВС за един ден нанасят няколко пъти
повече удари. Дори да не си военен, ще
разбереш, че това е нелогично и доказ-
ва несериозността на намеренията на ко-
алицията."

Асад предположи, че някои от тези
страни не желаят разширяване на "Ис-
лямска държава" в Сирия и Ирак, но в
същото време те не желаят и да смажат
терористичната организация. Те искат да
използват тази структура за заплахи и
шантаж на други страни. Според него мо-
же направо да се каже, че сериозна ан-
титерористична операция изобщо не е
започвала.

Държавният глава на Сирия каза още,
че за един ден сирийската армия прави
на бойното поле повече, отколкото всички
страни в коалицията за няколко седми-
ци. Президентът на Сирия е убеден: "От
гледна точка на политиката антитерорис-
тичната коалиция не може да се състои
от същите държави, които подкрепят те-
роризма. В крайна сметка има два ас-
пекта: военен и политически. Те са свър-
зани помежду си и резултатът е един -
по "Ислямска държава" бият на едно мяс-
то, а тя се разширява на друго."

Заместник-секретарят на Съвета за си-
гурност на Русия Евгений Лукянов заяви,
че само президентът на Сирия Башар Асад
може да спре терористичната групиров-
ка "Ислямска държава", а Дамаск е пос-
ледният рубеж за сигурност на страните
от Персийския залив: "Струва ми се, че
държавите от този регион - Саудитска
Арабия, страните от Залива и може би
някои други, трябва да се молят за Ба-
шар Асад. Ако неговият режим рухне, то-
гава цел на "Ислямска държава" ще ста-
нат самите те."

Послушните генерали Джоузъф Данфорд (в средата) и Пол
Селва надминаха по антируско говорене дори най- големия
ястреб в Сената Джон Маккейн
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6. ГЕОПОЛИТИКА

Ричард Палмър

Сега мнозинството аме-
риканци смятат, че опреде-
лящ аспект на политичес-
кото наследство на прези-
дента Обама ще бъде сдел-
бката му с Иран, която ще
блокира пътя на азиатска-
та страна към ядреното
оръжие и ще отвори врат-
ти за реинтеграция на та-
зи държава към световна-
та икономика и регионал-
ната политика. Аз смятам,
че Обама и здравият разум
ще надделеят над израел-
ското лоби в Конгреса и че
в резултат на тази сделка
американците доста скоро
ще могат да видят как Иран
се превръща в пазар за
американските стоки и
идеи, както и ценен съюз-
ник в борбата срещу сунит-
ската джихадистка групи-
ровка "Ислямска държава",
която контролира значител-
на част от Ирак и Сирия.
Разбира се, в идните ме-
сеци ще има много дебати,
а може би и гръмки поли-
тически спорове. Винаги са
възможни неочаквани об-
рати.

Какво обаче ще бъде не-
очакваното, ако главно нас-
ледство на Обама стане не
сближаването с Иран, ако
той оправдае всички очак-
вания, а засилването на сту-
дената, а може би и "горе-
ща" война с Русия. Всеки
във Вашингтон знае, че
Обама и неговите главни
помощници отделят на Иран
десет пъти повече внима-
ние, отколкото на Русия, ка-
то предполагат, че геополи-
тическата логика ще им по-
могне да избегнат разкла-
щането на руско-американ-
ските отношения. Каква гор-
чива ирония ще бъде, ако
получим мир с Иран и вой-
на с Русия! Това обаче мо-
же да се случи.

В понеделник на страни-
ците на "Таймс" се появи
статия за борбата на укра-
инските десни екстремис-
ти срещу правителството в
Киев. Това е много тревож-
но събитие за Украйна, тъй
като отрядите на "Десен
сектор" се опорочиха чрез
връзките си с неонацисти-
те - предимно заради фак-
та, че техните герои вою-
ваха на страната на нацис-
тите срещу руснаците през
Втората световна война, а
техните знамена и симво-
ли явно напомнят за нациз-
ма. Преди няколко дни съ-
щият "Таймс" публикува ста-
тия за чеченските ислямис-
ти, присъединили се към ук-
раинските сили, защото ис-
кали да воюват срещу рус-
наците. (Чеченският исля-
мизъм произведе терорис-
ти, устроили и взрива по
време на Бостънския ма-
ратон.) Чеченците могат да
имат причини да ненавиж-
дат Русия, както вероятно
и украинците, които по вре-
ме на Втората световна
война масово подкрепяха
нацистите (макар за това

Çàùî Âàøèíãòîí íå ìîæå áåç âîéíà?
Докато Обама се помирява с Иран, САЩ се въвличат в
конфликт с Русия на страната на неонацисти и ислямисти

да се говори малко, въпре-
ки че се появиха новини за
сътрудничество с нацисти-
те на украинския емигрант
Джон Демянюк, който пре-
ди излизането си в пенсия
спокойно е работил в ав-
томобилен завод в Охайо).
Това обаче не означава, че
ние трябва да бъдем в съ-
юз с такива хора.

И въпреки всичко днес не
знам поради какви причи-
ни ние станахме съюзници
с тях. Украинският съюзник,
който бе приет в обятията
на официален Вашингтон,
се опира на коалицията,
съставена от ислямски фа-
натици и неонацисти, как-
то и на украинския елит,
който е усвоил урока, че
щедрият Вашингтон може
да се дои и това е доста
печелившо. Докато внима-
нието на Обама и Джон Ке-
ри е заето с други въпро-
си, нашите лидери водят не-
обратимо Америка към кон-
фронтация с Русия заради
страни, предизвикващи го-
леми нравствени съмнения
и нямащи никакво страте-
гическо значение за САЩ.

През миналата седмица
генералът от морската пе-
хота Джоузъф Дансфорд,
издигнат от Обама на длъж-

ността председател на Обе-
динения комитет на начал-
ник-щабовете, даде в Сена-
та прекалено войнствени
отговори на въпроси за Ру-
сия, като си въобрази, че
именно това искат сенато-
рите от него. Той заяви, че
действията на Русия в ней-
ните собствени граници
"предизвикват тревога" и
потвърди, че "Русия е най-
голямата заплаха за наша-
та национална сигурност" и
че дори "представлява ек-
зистенциална заплаха за
САЩ." Очевидно е, че вся-
ка страна, която притежа-
ва мощен ядрен арсенал,
предкставлява екзистенци-
ална заплаха са САЩ и за
много други страни. Пора-
ди каква причина Данс-
форд не беше попитан да-
ли са увеличени или нама-
лени доставките на амери-
канско оръжие за неона-
цистките сили в Украйна?

Медиите често напомнят
как правителството на Вла-
димир Путин дрънка оръ-
жие, заплашвайки с воен-
на сила държави и полудър-
жави, намиращи се около
нейните граници. Военни
учения обаче провеждат и
двете страни. НАТО активи-
зира своите военни манев-

ри в балтийско море, про-
веждайки голямото военно
учение BALTOPS с участи-
ето на 50 бойни кораба и
5600 души личен състав. То-
ва може да ви се струва
малко, но Америка трябва
да се замисли какви чувст-
ва би изпитала, ако Китай
и Русия провеждат в Кариб-
ско море учения със съпос-
тавим размах. Добавете
към това ежегодните воен-
ни учения в Черно море и
ученията Noble Jump в Пол-
ша, както и други маневри,
в хода на които около 20
000 натовски военнослуже-
щи годишно тъпчат земите
на бившия Варшавски до-
говор, и ще разберете, че
путиновото дрънкане на
оръжие съвсем не е еднос-
транно.

Как стигнахме до това
странно състояние, сключ-
вайки де факто алианс с не-
онацистите и чеченските
ислямисти, встъпвайки на
практика във война срещу
Москва на руските грани-
ци, докато покорните медии
и политическа класа неп-
рестанно бият тревога, мо-
нотонно глаголствайки за
руска агресия? Не мога да
повярвам, че Обама е ис-
кал именно това. Когато
Мит Ромни през 2012 г. за-
почна да бие тревога по по-
вод "руската заплаха", Оба-
ма му се присмя, а цялата
страна сякаш се съгласи
със своя президент. Не мо-
же да не отбележим, че
Обама успя да утвърди в
страната прогресивен дне-
вен ред по въпросите на
миграцията, на здравеопаз-
ването и однополовите бра-
кове, но той се оказа поч-
ти безсилен срещу онова,
което може да бъде наре-
чено приблизително агре-
сивен военно-промишлен
комплекс.

Какво е това - кадрови
грешки? Хилари Клинтън по-
могна за назначаванто на
бившата помощничка на Дик
Чейни Виктория Нюланд на
най-влиятелния европейски

пост в държавния департа-
мент. На Обама се наложи
да озаптява Хилари, а стра-
ната се обърна на другата
страна, когато Нюланд дър-
паше конците и разпалваше
антируския преврат в Киев.
Ако не беше това безумно
своенравие, щеше ли да въз-
никне днешното противопос-
тавяне?

А може би обяснението е
доста по-разтегливо - Русия
е нужна на Америка в ка-
чеството си на враг за да
подсили усещането на соб-
ствената си значимост. Ко-
гато Горбачов в края на 80-
те години на миналия век
разпусна Варшавския дого-
вор, кремълският интелек-
туалец Георгий Арбатов
предсказа: "Ние имаме на-
мерение да ви лишим от
врага, а вие няма да знае-
те какво да правите." Глав-
ният герой на три романа
на Джон Ъпдайк Хари Анг-
стрьом по прякор Кролик
мислеше точно по същия
начин: "Ако няма студена
война, какъв смисъл има да
съм американец?"

През 1997 г. Самюъл Хан-
тингтън написа за "Форин
Афеърс" очерк, който си
струва да бъде прочетен и
днес. Той размишляваше, че
на Америка може да потряб-
ва външен враг за преодо-
ляване на вътрешния разкол.
По-рано аз изказах мисъл,
че развитието на многооб-
разието и мултикултурализ-
ма вътре в страната ще до-
ведат до снижаване на вой-
нствеността във външната ни
политика. И досега мисля та-
ка. (Няма никакви свидетел-
ства, че мексиканските и ки-
тайските имигранти, предс-
тавляващи най-важните гру-
пи от новите американци,
имат някакви агресивни вън-
шнополитически  планове и
намерения.) Хантигтън оба-
че гледа на това от проти-
воположната страна - за да
изглади или скрие вътреш-
ните междуетнически проти-
воречия, Америка може да
се опита да потърси външ-
ни врагове.

Това е много важен аргу-
мент с историческа значи-
мост. Той обаче е дълбоко
спекулативен и психологи-
чески. Никой във Вашинг-
тон не може да каже или
дори да помисли: "Нашето
национално самосъзнание
се намира в състояние на
промени, поради което за
неговото запазване ни е не-
обходим външен враг." Съз-
дателят на Кролик би раз-
брал подобни настроения.
Ако мислим с рационални
външнополитически катего-
рии, става очевидно, че
конфликтът с Русия на рус-
ките граници, в който Ва-
шингтон е на страната на
неонацистите и ислямисти-
те, съвършенно не е това,
към което Америка трябва
да се стреми, ако външна-
та политика се определя от
рационални критерии.

Как да си обясним всич-
ко, което се случва тогава!?

Първата помощничка на Джон Кери Виктория Нюланд дър-
паше конците и разпалваше антируския преврат в Киев

Чеченски ислямисти се вляха в украинските въоръжени сили, подпомагани от САЩ, защо-
то искат да се бият срещу Русия
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В Мраморном зале
Русского культурно-ин-
формационного центра
проходит выставка
"Вершины мира. Коор-
динаты чудес". Ее ав-
тор - фотограф, писа-
тель, член Союза фо-
тохудожников России
Наталья Беленцева.
Экспозиция посвяще-
на горным ландшафтам
самых разных уголков
Земли: Алтай, Камчат-
ка, Кавказ, Урал, Цен-
тральные и Южные
Анды, Альпы, горы Ис-
ландии, Шпицбергена и
Антарктики.

"Вершины мира. Ко-
ординаты чудес" - это
более 50-ти уни-
кальных по своей кра-
соте природных ланд-
шафтов, запечат-
ленных объективом
фотокамеры Натальи

Этой известной фразой из
небезывестного фильма на-
чинает свой рассказ Алена
Суханова, председатель Мо-
лодежной организации Фе-
дерации "Союз соотечествен-
ников" в Русе. Только ходят
ребята не в баню, а в гости к
председателю русенского

Письмо с просьбой
запретить российским
туристам отдыхать в
Египте, Турции и Тайлан-
де пришло к министру
иностранных дел Сергею
Лаврову. Петербургский
депутат Евгений Марчен-
ко считает, что эти
страны для соотечест-
венников опасны.

- В этих странах про-
исходит больше всего
случаев гибели россиян,
- объяснил "Комсомолке"
Евгений Марченко. - Там
не соблюдаются элемен-
тарные нормы безопас-
ности: начиная с дорог
и заканчивая отелями.
Работники гостиниц на-
силуют наших девушек,
россияне разбиваются в

Íàòàëüÿ Áåëåíöåâà: ìåæäó íåáîì è çåìëåé,
çàäóìûâàåøüñÿ îá èñòèííûõ öåííîñòÿõ

Беленцовой, победите-
льницы национальных
фотоконкурсов "Луч-
ший фотограф - 2010"
и "Дикая природа Рос-
сии - 2012". На этих
кадрах - удивительные
пики, хребты и долины,
фантастические за-
каты и рассветы, вре-

мена года, сменяющие
друг друга в вечном
круговороте жизни.

Наталья рассказала
пришедшим гостям,
что увлеклась съемкой
еще в детстве - в 12
лет первые шаги в фо-
томастерстве помогал
делать отец. По словам

неты, поделиться со
всеми уникальными чу-
десами, которые соз-
дала природа. "Макси-
мально сильные чувст-
ва я испытаю на вер-
шинах, я бы даже ска-
зала, что с горами у
меня роман. Именно
там можно забыть о су-
ете жизни, растворить-
ся в невероятных пей-
зажах, стать ближе к
этой гармоничной кра-
соте. Только находясь
между небом и землей,
задумываешься об ис-
тинных ценностях", -
делится автор. Наталья
в Софии впервые и, ра-
зумеется, очень ждет
встречи с горными пе-
ревалами, искрящими-
ся водопадами, беск-
райним морем - всем
тем, чем так славится
Болгария.

художницы, в своих ра-
ботах она стремится

подчеркнуть единство
и многообразие пла-

Фото РКИЦ

"Êàæäûé ãîä ñ äðóçüÿìè ìû õîäèì â áàíþ…"
русского клуба Маше Стан-
чевой. Молодежная органи-
зация в полном составе тру-
бит традиционный сбор "на
пельмени" ежегодно и поче-
му-то именно летом. "Для нас
это не только прекрасный по-
вод повидаться и пообщать-
ся друг с другом, но и воз-

можность потренироваться в
лепке пельменей, - говорит
Алена. - Мы налепили много
пельменей, в том числе и
счастливых, с секретом. У
счастливчиков, которым по-
падается такой пельмешек -
сбывается заветное жела-
ние".

Äåïóòàò ïîêóøàåòñÿ íà "ñâÿòîå"
авариях. Кроме того,
там идут сложные гео-
политические процессы,
высока угроза террорис-
тической атаки.

Депутат уверен, что
правоохранительные ор-
ганы на заграничных ку-
рортах бездействуют и
"покрывают местных
преступников". Что в бо-
льницах пострадавшим
россиянам выписывают
огромные счета, и их
родственникам прихо-
дится продавать квар-
тиры, чтобы рассчитать-
ся за лечение. И что эти
страны опасны даже для
местных жителей.

- Но остановить наших
людей, если они собра-
лись на отдых и запла-

тили за это деньги, нич-
то не может, - добавил
депутат. - Россияне - лю-
ди смелые, отчаянные.
Говорить им что-то бес-
полезно.

Если по каким-то при-
чинам федеральные
власти не смогут запре-
тить ездить россиянам в
"опасные страны", Мар-
ченко предлагает хотя
бы сдержать турпоток и
"развернуть его в другую
сторону".

- Можно уменьшить
количество чартерных
рейсов, увеличить став-
ку страхования, ужесто-
чить визовый режим, -
объясняет Марченко. - И
обратить внимание на
внутренний туризм: ес-

ли кто-то забыл, Россия
- это одна шестая суши.

Отдыхающим депутат
напоминает, что у нас
есть три теплых моря:
Черное, Каспийское и
Японское. И верит, что
россияне отреагируют на
запрет нормально, "ведь
это забота о них же".

- Пока нужно остано-
виться на этих трех стра-
нах, - добавляет депутат.
- Ведь никто не хочет
ущемлять права и сво-
боды. "Железный зана-
вес" возвращать никто
не собирается. Но един-
ственный способ обезо-
пасить наших туристов
- запретить им ездить ту-
да или создать сложнос-
ти для выезда.

МНЕНИЕ "ПРОТИВ":
Намерения-то, может

быть, и благие. А вот ме-
тоды, по мнению предс-

тавителей туриндустрии,
не те.

- Все эти письма на
деревню дедушки - это
способ привлечь к себе
внимание, - считает
представитель Северо-
Западного регионально-
го отделения Российско-
го союза туриндустрии
Павел Румянцев. -
Эффекта от них не бу-
дет. Даже если кто-то ре-
шится нарушить Консти-
туцию, все равно подоб-
ные меры идут вразрез
с дипломатией.

Вопросы безопаснос-
ти в странах массового
туризма, безусловно,
стоят остро. Но для их
решения разумнее об-
суждать их на межгосу-
дарственном уровне.
Проблемы внутреннего
туризма одним "поворо-
том в другую сторону"

тоже не решишь: в Рос-
сии недостает парковок
для туристических авто-
бусов, перелеты по стра-
не стоят дорого.

- Но для начала не по-
мешало бы разобраться,
какая часть российских
туристов пострадала на
заграничных курортах
по своей вине, - доба-
вил Павел Румянцев. -
Ведь шансы утонуть
пьяным в бассейне в
Турции такие же, как и
в Байкале.

По мнению Румянце-
ва, решить проблемы
"опасных курортов" мож-
но только путем инфор-
мирования туристов.
Например, создать ин-
тернет-ресурс и собрать
в нем всю информацию,
от политической обста-
новки до правил пове-
дения.
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

На Ямале утвердили спи-
сок российских соотечест-
венников, которые примут
участие в международном
форуме-фестивале молоде-
жи "Мы за мир во всем ми-
ре!" в Китене. Конкурсная
комиссия отобрала для
участия в форуме тридцать
два человека. Традици-
онный форум пройдет на
болгарском Черноморье с
24 по 29 августа 2015 года.

В этом году в окружной
департамент междуна-
родных и внешнеэкономи-
ческих связей поступили

ßìàëüñêàÿ ãðóïïà ê ôîðóìó â Êèòåíå ãîòîâà

заявки от представителей
шестнадцати стран, в том
числе Украины, Киргизии,
Молдовы, Австрии, Испа-
нии, Кипра, Норвегии, По-
льши, Чехии и Швеции. Это
российские соотечествен-
ники, занимающие актив-
ную социальную позицию,

мотивированные на между-
народное сотрудничество и
внедрение молодежных
проектов. Общий список
участников форума "Мы за
мир во всем мире!" форми-
руют из двух групп - пред-
ставители российских реги-
онов и соотечественники
из-за рубежа. Список рос-
сиян формируют департа-
мент молодежной полити-
ки и туризма региона и ок-
ружной молодежный центр.
Прием заявок еще продол-
жается.

Напомним, в этом году

работу фестиваля организу-
ют по трем основным нап-
равлениям: личностные
компетенции, проектные
техники и управление со-
обществами. Основой фа-
культативной части прог-
раммы станут мероприятия,
приуроченные к 70-летию
Великой Победы, 85-летию
Ямало-Ненецкого автоном-
ного округа и Году литера-
туры в России. Одним из
главных мероприятий фору-
ма станет круглый стол для
молодых соотечественни-
ков с представителями ор-

ганов государственной
власти различных уровней
и некоммерческих органи-
заций. Они обсудят актуа-
льные вопросы государст-
венной политики в отноше-
нии соотечественников за
рубежом.

За семь лет участниками
фестиваля "Мы за мир во
всем мире!" стали более
тысячи молодых людей из
более чем двадцати стран
мира, - сообщила пресс-
служба губернатора авто-
номного округа.

http://sever-press.ru

Ïðàâîçàùèòà: òåîðèÿ è ïðàêòèêà
В Российском госу-

дарственном гумани-
тарном университете
состоялось открытие
учебно-тренинговой
программы "Правовые
и исторические знания
как основа правоза-
щитной деятельности
соотечественников". В
ней принимают учас-
тие более 40 человек

из Азербайджана, Ар-
мении, Абхазии, Бело-
руссии, Грузии, Казах-
стана, Киргизии, Лат-
вии, Молдавии, Таджи-
кистана, Узбекистана,
Украины, Эстонии,
Южной Осетии. В те-

чение недели молодые
соотечественники при-
нимали участие в се-
минарах и практичес-
ких занятиях ведущих
экспертов и препода-
вателей российских
вузов. По окончании,

10 июля,  слушатели
программы, проводи-
мой РГГУ по заказу
Фонда поддержки и
защиты прав сооте-
чественников, получи-
ли сертификаты. В
последний день учеб-

ной программы мы по-
общались с некоторы-
ми участниками. Ребя-
та поделились своими
впечатлениями и рас-
сказали о своей дея-
тельности в странах
проживания.

В июле начнет интернет-ве-
щание телеканал "Русский
мир", который запускает од-
ноименный фонд. Зрителям
предложат передачи, посвя-
щенные русскому языку и
русской культуре, а также со-
отечественникам за рубежом.
Все передачи будут идти на
русском языке. Программы
будут выкладываться в спе-
циальном разделе на офици-
альном сайте фнода, а затем
на канале в YouTube. Созда-
ние кабельного телеканала
на данном этапе не плани-
руется, но видеоконтент бу-
дет распространяться по за-
рубежным или партнерским
ресурсам. В настоящее вре-
мя достигнуты предваритель-
ные договоренности с руко-
водством ряда каналов
бывших стран СССР, в част-
ности, Грузии и Казахстана.

- Мы не претендуем на мас-
штабы ведущих федеральных
каналов, но надеемся, что
наш ресурс будет интересен
соотечественникам, живущим
как в России, так и за рубе-
жом, а также для всех, кто
интересуется русским языком
и русской культурой, собы-
тиями из жизни России и
российской диаспоры, - рас-
сказал "Известиям" глава те-
лерадиокомпании и директор
программ по СНГ фонда "Рус-
ский мир" Всеволод Желез-
нов.

Он отметил, что канал, как
и все проекты фонда, будет

Íà ïîëå "ïàòðèîòè÷åñêîãî" èíòåðíåò-òåëåâèäåíèÿ ïîÿâèòñÿ íîâûé èãðîê
направлен "на продвижение
русской идеи, русского под-
хода к внешнеполитической
деятельности, на противодей-
ствие переписыванию исто-
рии России, в частности, ре-
зультатов Второй мировой
войны и оценки 1990-х годов".

На первом этапе заплани-
рованы четыре программы.
Это телеигра о правилах и
нормах русского языка с
участием известных ученых
"Говорим по-русски" (победи-
телям "филологических" сос-
тязаний планируется вручать
книжные призы), блок новос-
тей из жизни русской диас-
поры "В движении". Програм-
ма "Звезды Русского мира"
познакомит зрителей с выда-
ющимися отечественными де-
ятелями культуры и полити-
ки. Так, уже отсняты выпус-
ки, гостями которых стали ак-
тер Армен Джигарханян, ли-
дер рок-группы "Несчастный
случай" Алексей Кортнев и
приднестровский политик
Анатолий Дирун.

Четвертая передача - "Хо-
тят ли русские войны". Сог-
ласно техзаданию, это исто-
рическая программа о во-
енных конфликтах, в которых
Россия участвовала, "но ни-
когда не выступала в качест-
ве агрессора". В планах уже
есть три выпуска - к годов-
щине окончания Второй ми-
ровой войны, сюжеты о ма-
лоизвестных героях и о во-
енном кино.

Кроме того, контент будет
состоять из документальных
картин, которые создаются
при поддержке фонда. В нас-
тоящее время на гранты "Рус-
ского мира" снимаются "Дип-
ломатия высокого риска" о
российско-германских отно-
шениях, фильм о взаимосвя-
зи грузинской и русской ку-
льтур под рабочим названи-
ем "Чтобы мы не дошли до
сущей крайности", проект
"Помним" словацких кинема-
тографистов о захоронении
советских солдат, погибших в
годы Великой Отечественной.

В будущем руководство со-
бирается расширять жанро-
вую палитру и запускать дру-
гие телевикторины и научно-
просветительские прог-
раммы.

Интернет-телеканал "Русс-
кий мир" станет одним из
новых игроков на поле "пат-
риотического" телевидения,
которое в последние годы
стремительно расширяется.
Помимо уже действующих те-
леканалов "Звезда" (куриру-
ет Министерство обороны) и
"Спас" (принадлежит Москов-
ской патриархии), конкурен-
цию "Русскому миру" соста-
вит и ряд других проектов.
Среди них - интернет-канал
бизнесмена Константина Ма-
лафеева "Царьград ТВ", "Ра-
кета" актеров Михаила Поре-
ченкова и Ивана Охлобысти-
на. Кроме того, в Министер-
стве образования и науки

сформирована рабочая груп-
па по созданию молодежно-
го телеканала "РОСсвет" с
патриотическим уклоном.

Политолог, профессор фа-
культета политологии НИУ-
ВШЭ Юлий Нисневич отме-
чает, что "патриотический" те-
лебум связан с большим зап-
росом власти на подобные
инициативы. По его мнению,
при создании таких проектов
мало задумываются о зрите-
льском запросе.

С ним солидарен вице-пре-
зидент Академии российско-
го телевидения, экс-гендирек-
тор РБК-ТВ Александр Люби-
мов.

- Все подобные проекты бу-
дут существовать до тех пор,
пока будет финансирование.
Финансирования не станет -
и они исчезнут. Здесь даже
не так уж важно, будет у всех
этих проектов зритель или
нет, - полагает Любимов.

Иначе считает финансовый
аналитик инвестиционного
холдинга "Финам" Тимур Ниг-
матуллин. Он уверен, что у
телеканала "Русский мир"
есть шансы стать успешным
проектом.

- Судя по всему, телеканал
будет представлять уни-
кальный контент для доста-
точно узкого сегмента рынка,
где сравнительно низкая кон-
куренция за телезрителя. С
учетом сравнительно неболь-
шого предполагаемого объе-
ма инвестиций - если не пла-

нируется кабельное вещание,
то для запуска и финансиро-
вания полноценного телека-
нала в течении года требует-
ся в среднем 30-50 млн руб-
лей - проект может оказать-
ся удачным с точки зрения
охвата аудитории, - отметил
аналитик.

Для фонда "Русский мир"
интернет-телеканал станет не
первым опытом работы в ме-
диасфере. В 2009 году фонд
запустил свое русскоязычное
интернет-радио, а в 2014 го-
ду руководством было при-
нято решение создать еще и
свой телеканал. Автономная
некоммерческая организация
"Телерадиокомпания "Русский
мир" была зарегистрирована
в апреле 2015 года. Ее един-
ственным учредителем явля-
ется фонд "Русский мир". Как
подчеркнул Железнов, все
проекты, связанные с новым
каналом, будут реализованы
за счет собственных средств
фонда.

Фонд "Русский мир" создан
в 2007 году по указу прези-
дента РФ. Его непосредст-
венные учредители - Минис-
терство иностранных дел и
Министерство образования и
науки.

Согласно проекту федера-
льного бюджета, от Минобр-
науки в 2015 году фонду пре-
дусмотрена субсидия в раз-
мере 427, 5 млн рублей. Кро-
ме того, фонд активно прив-
лекает частные средства.

С е р г е й
Го д у н о в ,
28 лет, ску-
л ь п т о р ,
Р у с с к о е
националь-
но-культур-
ное общес-
тво Харь-
к о в с к о й
о б л а с т и ,
г.Харьков,
Украина:

"В ходе семинаров было
интересным узнать о зако-
нодательстве Европейского
союза в области защиты
прав нацменьшинств. Бе-
зусловно, было интересно
послушать лекции препода-
вателей о российском ис-
торико-культурном насле-

дии на постсоветском прос-
транстве. Принимал актив-
ное участие в дискуссиях,
удалось пообщаться с де-
легатами из Прибалтики. Во
время тренингов мы срав-
нивали законодательство
Украины и стран Прибалти-
ки: много сходств и разли-
чий в подходах по обеспе-
чению прав нацмень-
шинств".

Анаста-
сия Рыжи-
кова, сту-
д е н т к а ,
Черномор-
ский госу-
д а р с т -
в е н н ы й
универси-
тет имени

Петра Могилы "Междуна-
родные отношения", г. Ни-
колаев, Украина:

"Являюсь членом общес-
твенной организации рос-
сийских соотечественни-
ков. На Украине сегодня
сложная обстановка. Обу-
чение в моем университе-
те полностью на украинс-
ком языке. Телевидение
смотрим через спутнико-
вую тарелку. Многие в Ни-
колаеве интересуются
программой переселения в
РФ. На семинарах Прав-
фонда встретила инте-
ресных ребят из других
стран, обменялись контак-
тами. Лекции были на раз-
нообразные темы, по-
лезным для себя было уз-

нать об информационных
ресурсах соотечественни-
ков".

Е л е н а
Р ы б и н а ,
член этно-
культурно-
го центра
с л а в я н ,
член об-
л а с т н о й
Ассамблеи
народа Ка-
захстана,
г. Кызыл-
Орда, Казахстан:

"В отличие от Северного
Казахстана, ситуация в на-
шем городе иная. 96% на-
селения - представители
коренного населения. Но
несмотря на этот факт, рус-

ская диаспора сегодня не
чувствует какого либо дав-
ления. Благодаря грамот-
ной  межэтнической поли-
тике казахстанских влас-
тей, нам удается сохранять
нашу культуру, традиции.

Получили массу новых
впечатлений, находясь в
Москве, узнали много но-
вого от преподавателей
РГГУ и других вузов Рос-
сии. Я бы даже сказала,
что программа оказалась
перенасыщенной для нас.
Но мы стойко выдержали
все дни занятий. Кроме
этого, благодарим Фонд
поддержки и защиты прав
соотечественников за оз-
накомительную экскурсию
по Москве".
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9. 70 ЛЕТ ПОБЕДЫ

Анастасия Гусева, Дарья Серженко

Александра Владимировна Михайлова встре-
тила нас в гостеприимном и уютном доме под
Софией,  где  она проживает, окруженная любо-
вью и заботой дочери, Людмилы Ивановой и зя-
тя, Йордана Иванова. Мы желаем этой дружной
семье крепкого здоровья и долгих лет жизни.

- Я родилась 29 ап-
реля 1926 г. в деревне
Новина Новгородской
области. У меня было
две сестры и брат. Отец
работал счетоводом в
колхозе. В свободное
время папа дома шил
сапоги, был очень хо-
рошим сапожником.
Моя школа находилась
в восьми километрах от
нашей деревни, куда я
ходила пешком. В пло-
хую погоду мы остава-
лись в общежитии при
школе, где собиралось
много детей из сосед-
них деревень. После
окончания восьми клас-
сов я пошла учиться в
агротехникум, который
находился на станции
Кулотино Новгородской
области.

Началась война. Я,
наряду с другими под-
ростками, получила по-
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С мужем Сергеем Петровичем и дочерью Люд-
милой

В молодости

С помощником Военного атташе С.Н. Савинковым

вестку - копать рвы под
Ленинградом, нас туда
возили из техникума на
машине. Через нашу де-
ревню постоянно шли
солдаты, мама их всег-
да подкармливала, чем
могла, хотя жили мы
скудно.  Из деревни на
фронт ушло много на-
роду, мужчины возрас-
та моего отца практи-
чески все погибли.  На
подступах к Ленингра-
ду часто бомбили, все
окна наших домов были
заклеены. После того,
как открыли "Дорогу
жизни", в деревню вер-
нулась моя средняя
сестра, а старшая
прошла всю войну "от
звонка до звонка".

Во время войны я ра-
ботала агрономом по
овощам и картофелю. В
нашем ведении находи-
лось много колхозов,

мне приходилось часто
ходить пешком по ра-
йону в так называемые
командировки - одной,
через лес, иногда про-
ходила по 20 километ-
ров в день. В колхозах
работали одни жен-
щины и инвалиды, труд-
но им было, очень труд-
но…

День Победы я встре-
тила в Ленинграде, спе-
циально приехала туда
на торжество. Люди
кричали из окон, радо-
вались. Мы пошли гу-
лять в Центральный
Парк культуры и отды-
ха, потом моя тетя нак-
рыла праздничный
стол. Несмотря на ра-
достное известие о по-
беде, на душе было тя-
жело.

Через пять лет ра-
боты агрономом стала
задумываться над тем,
чтобы поменять про-
фессию, так как прихо-
дилось много ходить по

лесу одной, а это было
небезопасно, к тому же

мне очень хотелось по-
лучить педагогическое

образование.
В то время я позна-

комилась со своим бу-
дущим мужем, Сергеем
Петровичем. Он был во-
енным и приехал на
побывку в родные мес-
та. Сергей Петрович
ушел на фронт в 17 лет,
служил в пехоте, был
тяжело ранен в ногу
под Нарвой в 1945 го-
ду.

Сразу после заму-
жества я уехала на Ку-
рильские острова, точ-
нее - на остров Онеко-
тан, там родилась моя
дочь Людмила. До сих
пор с ужасом вспоми-
наю страшное цунами
на Курилах, которое
унесло жизни многих
людей. В общей слож-
ности мы провели там
6 лет, я успела закон-
чить педагогический ин-
ститут на Сахалине, ра-
ботала в школе учите-
лем биологии и химии.
В 1956 году мужа нап-
равили служить в Тал-
лин, где мы прожили до
1995 года. В Таллине я
тоже преподавала в
школе, а когда моя дочь
стала студенткой, то ре-
шила получить еще од-
но образование -  пос-
тупила в Ленинградский
педагогический инсти-
тут им. А.И.Герцена, на
заочное отделение. Я
очень горжусь тем, что
работала всю жизнь.

- Я родилась 8 мая
1938 года в Ленинграде.
Моя мама, Ольга Дмит-
риевна Бокованова, ра-
ботала  главным бухгал-
тером завода "Двига-
тель", а моя тетя - стар-
шим техническим секре-
тарем директора. После
начала войны завод
должны были эвакуиро-
вать на Урал, мы проси-
дели в вагонах в ожи-
дании отправки неделю
или больше, но в сен-
тябре начались бомбеж-
ки,  и нас вернули об-
ратно в Ленинград. Де-
тей определили в сады
и ясли. Мама работала
круглые сутки: следила
за документами, распре-
деляла карточки, бегала
на крышу дома гасить
зажигательные бомбы,
копала окопы. Папа, Ле-
онид Михайлович Пар-
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Анастасия Гусева, Дарья Серженко

Имя Киры Леонидовны Герасимовой очень хо-
рошо знакомо ветеранам, проживающим в Вар-
не. Кира Леонидовна  не только искренне и сер-
дечно заботится о своих подопечных, но и при-
лагает много усилий для сохранения историчес-
кой памяти. Сегодня мы знакомим наших чита-
телей с ее воспоминаниями о жизни в блокадном
Ленинграде.

фенов, во время войны
был главным интендан-
том.

После того, как были
уничтожены продоволь-
ственные склады, в Ле-
нинграде начался голод.
Поначалу мы еще могли
собирать крапиву, лебе-
ду и рябину. Я была сов-
сем маленькой, но пом-
ню, как мама приходи-
ла ко мне ночью в детс-
кий сад и приносила
кружечки с хлебом и во-
дой, а потом возвраща-
лась на завод, путь был
неблизкий - около пяти
километров в темноте и
холоде. Зима 1941 года
была лютой и снежной,
начался страшный го-
лод, и наши люди впер-
вые узнали, что такое
дистрофия.

Весной нас, детей из
садиков, стали вывозить

на окраины города, где
мы, как животные, иска-
ли корни, кору, траву,
листья, еловые иголки, в
общем, все, что можно
было кушать.  Мы еле хо-
дили, были худыми, с го-
ловами, полными вшей.

После снятия блокады
детей стали вывозить на
Урал, но я наотрез от-
казалась, так плакала,
что меня оставили до-
ма. Помню, что мама и
тетя все время меня кор-
мили тыквенной кашей,
с тех пор я тыкву не
люблю.

Многие дети умерли,
но я выжила и благода-
рю свою маму и всех на-

ших воинов за жизнь!
После войны мама

продолжала работать
на заводе, папа был
главным инженером
Волго-Донского канала,
потом переехал  в Ир-
кутск и Якутск - строил
ТЭЦ. Война  подорвала
его здоровье, он умер
рано - в 1963 году, ма-
ма ушла из жизни в 1969
году.

Я закончила 10 клас-
сов школы, которая на-
ходилась на Загородном
проспекте. Поступила в
радиотехнический техни-
кум, а после окончания
меня приняли на рабо-
ту в Военную артилле-
рийскую академию, ко-
торую тогда возглавлял
маршал Воронов. Для
нас было большим со-
бытием, когда в акаде-
мию приезжали такие
известные военачальни-
ки, как маршал Рокос-
совский и маршал Ма-
линовский.

Потом я случайно поз-
накомилась со своим
будущим мужем, Йорда-
ном Василевым Гераси-

дио "Варна", потом пос-
тупила в Варненский
экономический институт,
на факультет "Экономи-
ка торговли". Почти 30
лет проработала в сфе-
ре торговли.

В 2009 году я вступи-
ла в "Международную
ассоциацию общест-
венных организаций
блокадников города-ге-
роя Ленинграда", по ини-
циативе которой был
открыт памятник "Дети
войны" недалеко от Пис-
каревского кладбища.  С
2013 года вхожу в Бюро
"Совета ветеранов Вели-
кой отечественной
войны". В Варне прожи-
вает более двадцати ве-
теранов. Я стараюсь им
всем уделять внимание
-  приглашаю на мероп-
риятия, которые прово-
дятся в клубе "Россияне
21 века", поздравляю с
праздниками, по мере
возможности оказываю
помощь при посещении
медицинских учрежде-
ний. Молюсь, чтобы ни-
когда не было войны,
чтобы мы жили в мире,
в любви к своей Роди-
не, России и Болгарии,
которая для меня явля-
ется второй Родиной.

Редакция газеты "Ру-
сия Днес-Россия сегод-
ня" искренне благода-
рит Киру Леонидовну
Герасимову за неоцени-
мую помощь в органи-
зации наших бесед с ве-
теранами в г.Варна и
за теплый прием. Же-
лаем Вам крепкого здо-
ровья и сил в Вашем бла-
городном деле!

К.Л.Герасимова, 18 лет С мужем,  Й.Герасимовым, 1963 год

Дворец
бракосочета-
ния, 1960 год

В настоящее время

мовым. Он закончил
Высшее военно-морс-
кое училище в Варне,
учился в Баку, получил
направление в Высшее
военно-морское инже-
нерное училище, кото-
рое закончил с отличи-
ем. В 1963 году Юрий
Гагарин ему вручал зо-
лотую медаль.

В 1963 году я вышла
замуж и переехала в
Болгарию, в г.Варна.
Муж служил во флотс-
ком арсенале, был на-
чальником технологичес-
кого отдела.  Я устрои-
лась на работу на ра-
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10. ДЕНЬГИ

Кошелек

- Ты где хранишь свои
сбережения?

- В самом надежном
месте.

- А это где?
                   - В долгах!

Кот Бегемот

Большинство россиян по-прежнему
не может распознать признаки финан-
совой пирамиды. Об этом свидетельст-

вуют опубликованные результаты опро-
са. В ходе опроса предлагали респон-
дентам определить, какой из четырех
предложенных вариантов вложения
средств является финансовой пирами-
дой. Правильный ответ смогли дать 27%,
назвав пирамидой финансовую органи-
зацию, обещающую гарантированный
35%-ный рост вложений через год. Эта
цифра остается почти неизменной на
протяжении семи лет опроса. Чаще ос-
тальных верно определить финансовую
пирамиду смогли жители Москвы и Санкт-
Петербурга, женщины, а также опрошен-
ные с высшим образованием. В то же
время выросло доверие к банкам, пред-
лагающим вклады под 12% годовых.

По данным Левада-Центра, 20% рос-
сиян в этом году откажутся от летнего
отдыха. При этом на отпуске за грани-
цей планируют сэкономить даже топ-ме-
неджеры: каждый четвертый из них пла-
нирует в этом году отдыхать в России.
Выходом для тех, кто все-таки хочет по-
ехать в путешествие, становятся кредиты.
Чаще их берут в регионах. И обычно кре-
диты получают для поездки на самые по-
пулярные направления - в Египет, Тур-
цию и Грецию. Любой кредит должен быть
обеспечен уже имеющимися средства-
ми. "Если у вас есть деньги, например,
на депозите, но вы не можете их сейчас
достать, то можно взять кредит или рас-
срочку. Если денег нет - езжайте отды-
хать к бабушке", - советует эксперт. Со
временем эмоции от отпуска забывают-
ся, а кредит нужно продолжать выпла-
чивать. В том числе и поэтому каждый
четвертый кредит, взятый на отпуск, яв-
ляется просроченным.

В Пресненском суде Москвы завер-
шился процесс по разделу имущества
между миллиардером Владимиром
Потаниным и его экс-женой Наталией
Потаниной. Заседание суда проходило
в закрытом режиме в интересах защиты
тайны личной жизни. После раздела иму-
щества Владимир Потанин получит элит-
ную квартиру в Скатерном переулке в
центре Москвы площадью более 400
квадратных метров и часовня Святой Бла-
говерной Тамары в подмосковном Ано-
сино. В качестве компенсации за свою
долю в квартире, отошедшей экс-супру-
гу, Наталья Потанина получит 380 мил-
лионов рублей и три участка в Москов-
ской области. 30 июля в суде рассмот-
рят иск Потаниной к бывшему мужу о
разделе бизнеса миллиардера. Напом-
ним, что Потанины развелись в феврале
2014 года.

Íóæåí ëè çàïðåò íà ðåêëàìó ôàñòôóäà?
Реклама фастфуда по степени вредности должна быть

приравнена к алкогольной. Так считает депутат-едино-
росс Василий Шестаков. Поправки в закон "О рекла-
ме" скоро передадут в Госдуму. Что думают эксперты
по этому поводу?

По мнению председателя правления Международной
конфедерации обществ потребителей Дмитрия Янина,
"это нужная мера". "Такой рекламы не должно быть,
так как она формирует определенные предпочтения в
еде. А затем российский бюджет сталкивается с необ-
ходимостью новых закупок инсулина для диабетиков,
лекарств для больных сердечно-сосудистыми заболе-
ваниями. Эти болезни напрямую связаны с образом
жизни, неправильным питанием", - считает эксперт.

Тем не менее, другие эксперты намекают, что по-
добный запрет может обернуться убытками для бизне-
са в разных отраслях. Ведь пострадают не только про-
изводители фастфуда. К примеру, в прошлом году "пи-
щевики" лишь в телевизионную рекламу вложили 22
млрд. рублей. И серьезная доля от этого бюджета шла
именно от продавцов газировки и бургеров.

Для сравнения, когда в 2013 году запретили рекламу
алкоголя и табака, доходы газет и журналов упали на
10% (потери оценили около 2 млрд. рублей в год). А
некоторым отраслевым изданиям и вовсе пришлось
закрыться. То есть рост безработицы в случае приня-
тия запрета нам обеспечен, а вот улучшится ли гено-
фонд - еще большой вопрос.

В июне 2015 года потре-
бительские цены на про-
дукты в России снизились
по сравнению с предыду-
щим месяцем на 0,4%, сле-
дует из сообщения Росс-
тата. Продовольственная
дефляция по итогам меся-
ца зафиксирована Росста-
том впервые с августа
2014 года, когда цены на
продукты снизились на
0,3%. После этого цены на
продукты в России стали
бурно расти и с каждым
месяцем все быстрее: в
сентябре 2014 года цены
прибавили 1%, в октябре
- 1,2%, в ноябре - на 2%,
в декабре - на 3,3%, в ян-
варе 2015 года - на 5,7%.

Достигнув в январе сво-
его пика, прирост продук-
товых цен начал замедля-
ться. В феврале он сок-
ратился до 3,3%, в марте
- до 1,6%, в апреле - на
0,3%, в мае - на 0,1%. И
вот теперь продукты, на-
конец, подешевели. Глав-
ным локомотивом продо-
вольственной дефляции в
июне 2015 года стали цены
на овощи и фрукты, котор-
ые в российских магази-
нах снизились в среднем
на 5%. При этом огурцы
подешевели сразу на
39,2%, капуста - на 27,5%,
помидоры - на 23,1%, лук
- на 12%.

Летняя продовольствен-
ная дефляция в России -
обычное явление, после то-

Россияне, которые до
сих пор не установили у
себя в квартире приборы
учета, станут платить за
свет и воду больше. Каж-
дые полгода квитанция бу-
дет "расти" на 10%. При-
мерно такими же предпо-
лагаются штрафы для ком-
мунальщиков, поставляю-
щих некачественные услу-
ги или приписывающих
лишние нули в платежках,
пишет "Российская газета".
Соответствующий зако-
нопроект о повышении
платежной дисциплины в
сфере ЖКХ Госдума при-
няла сразу во втором и
третьем чтениях.

С января этого года в
России действуют повыша-
ющие коэффициенты к
нормативу - счета росси-
ян без счетчиков растут в
арифметической прогрес-
сии, прибавляя 10% каж-
дые полгода до тех пор,
пока приборы учета не ус-
тановят. Теперь эти штра-
фы будет подтверждать

Ïðîèçîøëî ëåòíåå ñíèæåíèå öåí
Продовольственная дефляция по
итогам месяца зафиксирована
впервые с августа 2014 г.

го как на прилавки посту-
пают овощи и фрукты ново-
го урожая, цены на плодоо-
вощную продукцию резко
снижаются, толкая вниз и
инфляцию в целом. Однако
уже в июне сезон летней
продовольственной дефля-
ции начался впервые с 2011
года, в 2012-2014 годах цены
на продукты начинали сни-
жаться не раньше середины
лета. В июне 2014 года про-
дукты, по данным Росстата,
подорожали на 0,7%, в ию-
не 2013 года - на 0,5%, в
июне 2012 года - на 1,6%.

Кроме овощей и фруктов
в июне 2015 года снижались
цены на крупы (рис поде-

0,8%). В то же время цены
на целый ряд продуктов в
июне выросли. На 2,5% до-
роже стал шоколад, на 2,1%
- живая и охлажденная
рыба, на 1-1,9% - кофе, мо-
роженое, конфеты и прочие
кондитерские изделия, на
0,7% - алкогольные напит-
ки. Стоимость минимально-
го набора продуктов пита-
ния составила к концу ию-
ня 2015 года 3792,7 руб. в
месяц, снизившись по срав-
нению с предыдущим меся-
цем на 0,8% (с начала года
выросла на 14,3%). Наибо-
льшая стоимость минималь-
ной корзины продуктов по
итогам июня была зафикси-

рована на Чукотке (8262,7
руб.), наименьшая - в Кур-
ской области (3064 руб.).

В целом потребительские
цены в России выросли за
июнь на 0,2%, что являет-
ся наименьшим показате-
лем за месяц с августа
2013 года. С начала 2015
года потребительские цены
выросли на 8,5%, годовая
инфляция замедлилась до
15,3% (по итогам мая 2015
года было 15,8%). Из неп-
родовольственных товаров
сильнее всего подорожа-
ли в июне сигареты и про-
чие табачные изделия
(+2,1%) и ряд лекарст-
венных средств (от 1,4 до
10,4%). На 1,2-2,7%, по
данным Росстата, дороже
стали шерстяные ткани,
женская и детская одеж-
да и обувь, коляски для но-
ворожденных, а также то-
вары для школьников
(учебники, учебные посо-
бия, дидактические мате-
риалы для общеобразова-
тельной школы, ранцы,
рюкзаки, школьно-пись-
менные принадлежности и
канцелярские товары).

Ранее сообщалось, что
из-за постоянного роста
цен реальные располага-
емые доходы россиян (до-
ходы за вычетом обяза-
тельных платежей с поп-
равкой на инфляцию) сок-
ратились в мае 2015 года
в годовом исчислении на
6,4%. Реальные доходы
россиян снижаются седь-
мой месяц подряд: в пос-
ледний раз их прирост в
годовом исчислении отме-
чался в октябре 2014 года.

шевел на 1,9%, пшено - на
1,3%, манка и гречка - на
1,2%), сыры (на 1,8%), мо-
локо, мясо птицы, мука и
мороженая рыба (на 0,5-

Страницу подготвила Светлана Михова

Áåç ñ÷åò÷èêîâ ñâåò è âîäà íà 10% äîðîæå
федеральный закон, если
заработает принятый Гос-
думой документ. "Это не-
большие цифры, но это не-
кий сигнал забывчивым
собственникам квартир,
что потреблять и платить
нужно на основании пока-
заний приборов учета. Бо-
лее того, это выгодно са-
мим людям - платить толь-
ко за то, что они потреби-
ли", - сказал замминистра
строительства и ЖКХ Анд-
рей Чибис.

По оценкам экспертов,
водные счетчики сегодня
установили в 60% всех до-
мов и квартир. С электро-
счетчиками ситуация го-
раздо лучше - они есть у
95% россиян. Как поясни-
ли авторы проекта, коэф-
фициенты вводятся еще и
для борьбы с теми, кто не-
легально сдает квартиры.
Они специально не уста-
навливают счетчики, чтобы
невозможно было вычис-
лить, сколько людей реа-
льно живет в квартире.
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11. ИНТЕРВЬЮ

- Господин премьер-ми-
нистр, большое спасибо
за возможность вновь
встретиться с вами. Нач-
нем с общего вопроса,
дипломатическим отно-
шениям между нашими
странами уже 136 лет.
Сан-Стефанский договор,
стал историческим в на-
ших отношениях. С этой,
исторической точки зре-
ния, как Вы оцениваете
состояние отношений
между Болгарией и Рос-
сией?

- Существует два пласта
взаимоотношений. Истори-
ческий - он не зависит от
политиков. Это отношения
дружбы и признательности
болгарского народа к рус-
скому народу. Это идет от
освободительной войны, ко-
торая привела к Освобож-
дению Болгарии от 500-лет-
него османского владычес-
тва. У нас есть тысячи па-
мятников россиянам, ко-
торые погибли в Болгарии
и каждый праздник, посвя-
щенный тем событиям, бол-
гары отдают дань памяти
всем, кто погиб за осво-
бождение Болгарии, за на-
шу свободу. Эти отношения
не меняются. Иного толко-
вания истории не сущест-
вует.

Кроме того мы правос-
лавные христиане, наша ре-
лигия и церкви близки, име-
ют очень хорошие связи и
отношения.

Мы славянские народы,
которые могут понимать
друг друга без переводчи-
ка. Так что это пласт отно-
шений, который базирует-
ся на добрых традициях.

Другие наши отношения -
политические, они меняют-
ся в связи с глобальным из-
менением мира. 25 лет на-
зад мы находились в одном
Союзе экономической вза-
имопомощи, в Варшавском
договоре, а сейчас мы на
южном фланге НАТО. За
несколько десятилетий про-
изошли существенные пе-
ремены - мы член Европей-
ского союза и НАТО, на
территории страны мы про-
водим военные учения с
натовскими партнерами.
Все это, разумеется влия-
ет на политические отноше-
ния.

Глобальная политика се-
годня выглядит особенно
острой, даже если сравни-
вать ее со временами хо-
лодной войны. Тогда был по-
нятный барьер между стра-
нами Варшавского догово-
ра и НАТО, серой экономи-
кой и общим рынком. Все
было понятно. Сегодня в
международном плане су-
ществует гораздо больше
игроков, мощный экономи-
ческий рост показывают та-
кие страны как Китай и Ин-
дия. Европейский союз
включает 28 государств.
Сформировался огромный

Áîëãàðèÿ äåëàåò âñå âîçìîæíîå äëÿ òîãî, ÷òîáû
âîññòàíîâèòü íîðìàëüíûå îòíîøåíèÿ ñ Ðîññèåé
Об этом премьер-министр республики Бойко Борисов заявил в эксклюзивном
интервью первому заместителю генерального директора ТАСС Михаилу Гусману

рынок, огромная индустрия.
В то же время, сегодня

время санкций. С одной
стороны санкции в отноше-
нии России, с другой сто-
роны контрасанкции Рос-
сии в отношении Европей-
ского союза. От этой ситу-
ации проигрывают все, сан-
кции не могут дать ничего
хорошего экономике ни од-
ного из государств. Болга-
рия, как лояльный член
НАТО, Европейского союза
поддерживает санкции, но
в тоже время теряет мно-
го. Потому что большая
часть туризма, большая
часть сельского хозяйства,
традиции в торговле, свя-
заны с Россией и поэтому
мы несем большие потери.
Разумеется эта ситуация в
большой степени нервиру-
ет и московское руководс-
тво. Не случайно, что пре-
зидент Путин из Анкары ве-
сьма остро высказался в
отношении Болгарии. Уве-
рен, были основания для
этого.

Так что мы стали без вины
виноватыми, не имея ника-
кого желания, а уж тем бо-
лее цели. Приходится кон-
статировать, что отношения
между Болгарией и Росси-
ей стали прохладнее.

Я прямой человек. Не
дипломат. Трудно подбираю
мягкие слова, которые всем
нравятся.

Надеюсь, однако, на нор-
мализацию ситуации и от-
ношений. За последнее
время в Москве побывал
наш министр экономики
Божидар Лукарский. Ми-
нистр регионального разви-
тия и благоустройства Ли-
ляна Павлова и министр
энергетики Теменужка Пет-
кова участвовали в работе
Санкт-Петербургского меж-
дународного экономическо-
го форума.

Пытаемся максимально
возможно восстановить
нормальные отношения, ко-
торые имеют давние тради-
ции и от разрушения ко-
торых мы несем потери.

- Смотрите господин

премьер-министр, Болга-
рия больше всего постра-
дала от того, что был при-
остановлен проект "Юж-
ный поток", не получили
своего развития такие два
крупнейших инфраструк-
турных проекта как неф-
тепровод Бургас - Алек-
сандруполис и строитель-
ство атомной электрос-
танции "Белене". Это были
огромные проекты, котор-
ые планировались сов-
местно Болгарией и Рос-
сией. Это было выгодно и
нужно Болгарии, это было
интересно России. Это
приостановлено. Как Бол-
гария намерена выходить
из этой ситуации и решать
энергетические проб-
лемы, решение которых в
Болгарии затормози-
лось?

- Бургас - Александрупо-
лис был проектом, который
население региона не за-
хотело, прежде всего из-за
страха возможной экологи-
ческой катастрофы. А там
находится, возможно, луч-
шая часть болгарского Чер-
номорья, в развитие кото-
рого, в развитие туризма,
были сделаны миллиард-
ные инвестиции. И в этом
маленьком Бургаском зали-
ве планировалось через
буи разгружать танкеры.
Это был бы большой риск
для всех.

АЭС "Белене". В отноше-
нии этого проекта, если вы
следите, мы поступили так-
же как поступали раньше,
в Болгарии три или четыре
раза подобное случалось.
Мы начинали проекты, ко-
торые не были обеспечены
финансированием и не име-
ли экономической логики.

Мы пришли во власть осе-
нью 2009 года и получили
договор, как и прежде без
конкретики. А всущности
проект "Белене" стартовал
трижды. Были потрачены
миллиарды, а в конце кон-
цов финансирование так и
не было обеспечено. Таким
же образом поступили с
проектом 7-го блока АЭС

"Козлодуй", который наме-
ревалась строить компания
"Вестингхауз". Подписано
соглашение, но самых
важных деталей нет - ско-
лько стоит и когда (блок)
будет построен, когда ин-
вестиции будут возвра-
щены.

Говорим не о России и
россиянах, говорим о тор-
говых компаниях. "Атомст-
ройэкспорт" и "Вестингха-
уз" - торговые компании,
это не американцы или рус-
ские. Интерес Болгарии -
добиться наиболее ниской
стоимости или строить то,
на что есть деньги. Откуда
нам взять 20 млрд левов се-
годня?

Но все равно доволен
тем, что идут работы на 5 и
6 энергоблоках АЭС "Коз-
лодуй". Очень хорошо ра-
ботаем с компаниями, ко-
торые должны продлить их
работу - русско-французс-
ко-болгарский консорциум,
который работает над прод-
лением сроков эксплуата-
ции энергоблоков на бли-
жайшие 30 лет - (прим.
ТАСС). Отношения эти пар-
тнерские, с хорошим взаи-
мопониманием. Насколько
знаю, вся работа там про-
должается успешно. Так что
2000 мегаватт в будущем у
нас будут.

"Южный поток" - другая
тема. Мы всегда говорили,
что "Южный поток" выгоден
и хорош для Болгарии, по-
тому что в нашей стране су-
ществует хорошо развитая
газопроводная система. В
сентябре запустим новые
компрессорные станции,
американские, реверсив-
ные, которые могут перека-
чивать газ в две стороны.
Через Болгарию проходит
газ для Турции, около 16
млрд кубометров, проходит
для Греции, Македонии. На-
деюсь, что так будет и в бу-
дущем.

Хорошо, что предыдущие
правительства подписали
соглашение о строительст-
ве газопровода "Южный по-
ток", плохо, что его стои-

мость, необоснованно ста-
ла расти. А потом и отно-
шения между Западом и
Россией ухудшились и
очень быстро проект из
чисто экономического
превратился в политичес-
кий.

Когда мы снова сформи-
ровали правительство этот
проект был заморожен.

Мы приложили огромные
усилия, говорю это искрен-
не, председатель Евроко-
миссии Жан-Клод Юнкер
на заседании, под прото-
кол, заявил, что этот про-
ект может быть выполнен
при соблюдении европейс-
ких правил.

Много усилий приложили
во время форума, на ко-
торый приехали два евро-
комиссара - и Шефчович,
и Каннет, министры энер-
гетики со всего региона.
Тогда я представил им идею
о газовом хабе. Суть идеи:
Болгария имеет собствен-
ные источники газа, разра-
батывается месторождение
"Хан Аспарух", румыны уже
получают газ на этой тер-
ритории.

Болгария небольшой пот-
ребитель, нам необходимо
около 3 млрд кубометров /
в год/.

Запустили процедуры по
изучению других месторож-
дений - "Серес", "Терес",
"Силистар". Надеюсь, что
для газового хаба этого ко-
личества газа будет доста-
точно. Прикладываем боль-
шие усилия, чтобы расши-
рить интерконнекторы,
прежде всего с Грецией,
чтобы иметь возможность
транспортировать, если
доставят, сжиженный газ, и
использовать его для хаба.

С президентом Алиевым
мы многократно говорили о
необходимости обеспечить
маршрут поставки в Болга-
рию азербайджанского га-
за, чтобы с удовольствием
им через Болгарию торго-
вать. Более того, Болгария
и Азербайджан находятся в
хороших политических и
дружеских отношениях.

Одним словом - хаб - это
абсолютно реально и воз-
можно. А если и русский газ
придет к хабу, то можно бу-
дет организовать биржу, где
каждый желающий может
его покупать. В интересах
Болгарии обеспечить его
транзит и получать деньги
за транзит, продолжить ин-
вестировать в развитие га-
зопереносной сети. Эти
планы представлены Евро-
пейской комиссии и мы
продолжаем активную ра-
боту.

На сегодняшний день, не-
зависимо от заявления рос-
сийской стороны о том, что
"Южный поток" остановлен,
на нашей территории есть
огромное количество труб.
Платформы, с которых они
укладываются тоже здесь.

На стр.14
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12. ОБЩЕСТВО

Выставка достижений народного хозяйства - крупнейший экспозиционный, музейный и рек-
реационный комплекс в мире, одно из самых популярных общественных пространств сто-
лицы России - там бывает более 19 млн гостей в год.
Выставка была открыта 1 августа 1939 года. Ее название менялось несколько раз (ВСХВ,
ВПВ, ВДНХ СССР, ВВЦ). Весной 2014 года Правительство Москвы приступило к реализации
масштабного проекта возрождения ВДНХ, приуроченного к 75-летию Главной выставки страны.
По инициативе мэра Москвы Сергея Собянина и по результатам электронного голосования
жителей города комплексу вернули его легендарное историческое название - "Выставка
достижений народного хозяйства". ВДНХ отныне объединена с Ботаническим садом и пар-
ком "Останкино", их общая площадь составляет более 520 га. На территории ВДНХ располо-
жено множество шедевров архитектуры, больших и малых парковых сооружений, включая
уникальные фонтаны. На ВДНХ теперь многое изменилось. Есть и зеленый театр и дельфина-
рий, пляж, веревочный городок, дом-перевертыш и другое

Íà ïðàçäíèêå ðóññêîãî êîìàðà
âûáåðóò ñàìóþ âêóñíóþ äåâóøêó

В Пермском крае в  Березниках 18 июля уже в тре-
тий раз пройдет праздник русского комара. Для кого
комары - кошмар всего лета, а для кого - повод пове-
селиться.

На фестивальной поляне возле Березниковского пру-
да целый день все будет посвящено главному герою -
Комару. В конкурсе "Писк моды" дети продемонстри-
руют разнообразные "комариные наряды". В состяза-
ниях на "Самый ужасный комариный писк" будут заме-
рять, кто из участников провизжит громче всех, а у
кого самый высокий тон писка. В параде Комаров
примут участие мужчины с фамилией Комаров. "Охот-
ники на живого комара" посоревнуются в конкурсе на
самое большое количество живых пойманных кома-
ров. Но, наверно, самый необычный из конкурсов -
состязание за звание "Самой вкусной девушки". На
вкус, опять-таки комаров.

- Победительницу будут определять по числу кома-
риных укусов на ее теле, - рассказала директор фес-
тиваля Наталья Парамонова. - Когда будем подводить
итоги конкурса, всех девушек, кто захочет принять в
нем участие, пригласим на сцену. И ведущие будут
считать на них количество укусов. Кстати, в прошлом
году победительницей конкурса стала "вкусная девуш-
ка", у которой насчитали более 100 укусов. В качестве
волонтеров на Празднике русского комара будет ра-
ботать "Армия блондинок", в которую принимаются то-
лько блондинки в возрасте от 16 до 30 лет. А прези-
дентом фестиваля станет резидент клуба "Что? Где?
Когда?" Борис Бурда.

Çàíèìàéòåñü éîãîé, îñîáåííî
ïîñëå 70!

Все члены семьи пер-
вого президента России
начинают свой день на
коврике для йоги. Но те
кто знает Наину Иоси-
фовну Ельцину - гово-
рят, что неслучайно ее
муж стал президентом
страны. Поскольку ус-
пехи мужа в обществе
- это в большой степе-
ни заслуга жены: имен-
но она очень часто соз-
дает тыл и дает энер-
гию мужу. Наина Иоси-
фовна производит силь-
ное впечатление в этом
смысле: она очень тре-
бовательный к себе че-
ловек, целеустремленный и способный на преодоле-
ние. У нее  были свойственные возрасту сложности -
и она их преодолела. Она в хорошей форме и делает
серьезные успехи, но самый большой прогресс - в ее
самочувствии. Вот на это способен не каждый чело-
век. Эти успехи достигнуты прежде всего благодаря
тому, что она очень дисциплинированная ученица. "Для
меня йога - это в первую очередь лечение суставов.
Несколько лет назад я почти не могла ходить. Абсо-
лютно не было стартовой скорости: посидев, я долж-
на была встать, постоять немножко и только потом
делать шаги. Очень болели колени: даже думали де-
лать операцию. И когда дочь Татьяна буквально зас-
тавила меня заниматься йогой, первые полгода я хо-
дила на практику как на принудительную работу, без
желания совершенно. Мне казалось, да ну, ерунда ка-
кая, не может быть, чтобы был эффект. Но вот уже три
года занимаюсь и считаю, что эффект колоссальный.
Сейчас для меня это даже не удовольствие, а потреб-
ность. Тех проблем, что были, я уже не испытываю.
Теперь даже на каблуках могу свободно ходить. И поз-
воночник ведет себя совершенно иначе, плечи расп-
равились. Чувствовать свое тело и уметь управлять
им - огромная радость, и я благодарна йоге за это," -
рассказывает супруга первого президента России.

Çâåçäíûé áîìæ
К московскому бомжу Жене Якуту каждый день

приезжают журналисты, а его продюсер выбирает,
кому давать интервью, а кому можно и отказать.
"Огоньку" сначала отказали, но после Наталья Ра-
дулова все же смогла добраться до интернет-зна-
менитости.

"Мое первое видео на YouTube. Я очень волну-
юсь.- Женя Якут говорит монотонно, будто заучен-
ными фразами, спокойно смотрит в камеру. - Я
бомж. В своих выпусках я буду рассказывать о
своей жизни в Москве: где и как бесплатно оттяну-
ться, поесть, поспать, помыться, куда сходить и что
посмотреть". И он действительно рассказывает. Эти
небольшие видеоролики - "Какие проблемы у таких
граждан, как я, с женщинами? Да такие же, как и у
женатого,- вести некуда" - почти мгновенно стали
российской интернет-сенсацией. Всего за месяц у
Якута появились тысячи подписчиков "В контакте",
на YouTube и в Instagram, а сюжеты о нем показа-
ли, кажется, на всех телеканалах. Женя приехал из
Якутии в Москву на заработки несколько лет на-
зад. Сначала устроился сварщиком и электромон-
тером, потом потерял документы и заделался бом-
жом. Но и без денег и документов в столице, как
выясняется, можно существовать. Едой 43-летний
бездомный всегда обеспечен: в своем выпуске "По-
ход по ништякам" он объясняет, как не умереть в
Москве с голоду. "Ништяки", мусорные контейнеры,
что расположены возле ресторанов и кафе, всегда
забиты едой: "Как правило, просроченной, но это
сутки, максимум двое суток. Можно поднять и по-
есть". Книги бомжи тоже "поднимают" и сдают в
букинистические магазины: "От 10 рублей за книгу

и выше". Найденную в контейнерах детскую одеж-
ду продают дворникам - таджикам, киргизам: "Они
многодетные, им всегда надо". Моется Женя обыч-
но в больших торговых центрах. Заходит в комнату
для пеленания детей - и вперед. Так все бомжи
делают: раскладывают свои вещи на пеленальном
столике, достают бритву, шампунь, лосьон. Но Якут
старается следить за собой - чистые волосы, бе-
лая футболка, белые кеды, иначе его не будут пус-
кать в торговые центры. А на мелкие расходы и тут
можно денег добыть: Женя собирает брошенные
тележки возле "Ашана", если их вернуть на место,
то можно получить за каждую 10 рублей. Все эти
занимательные видеоролики с Женей в главной роли
снимает 24-летний москвич Андрей Вуду - так он
представляется журналистам. Андрей контролирует
аккаунты Якута в соцсетях, общается с прессой и
подписчиками, "продвигает" своего героя в СМИ.
Он всегда в тени, не фотографируется, его редко
упоминают в репортажах: история о том, что бомж-
блогер сам снимает, монтирует и накладывает на
свои видеоролики музыку, кажется журналистам бо-
лее эффектной.
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13. НА ПОЛЬЗУ ОТЕЧЕСТВУ

10 июля исполнилось 250 лет
со дня рождения великого русс-
кого полководца Петра Ивано-
вича Багратиона. Он происходил
из древнего рода грузинских ца-
рей. Первые упоминания рода
Багратионов, царей юго-восточ-
ной части Грузии относятся к
V-VI веку. В 975 г. царь Баграт
объединил всю Грузию и поло-
жил начало Багратионовской ди-
настии царей Грузии. Среди пред-
ков Багратиона были такие выда-
ющиеся государственные деяте-
ли, как царь Давид IV Строитель
освободивший страну от гнета
турков и разбивший в 1121 г.
коалицию всех мусульманских
государств; легендарная царица
Тамара, период царствования ко-
торой был "Золотым веком" в ис-
тории Грузии; царь Гиоргий VI
Блистательный, изгнавший в
1334 г. из Грузии монгольские
полчища и вернувший Грузии
отобранные у нее несколько ве-
ков тому назад грузинские мо-
настыри на Святой Земле.

В числе предков Петра Багра-
тиона был и царь Вахтанг VI,
выдающийся государственный
деятель Грузии. В 1723 г. после
нескольких лет борьбы с Ира-
ном и Турцией, он покинул Гру-
зию и переселился в Россию.
Племянник царя Вахтанга, Алек-
сандр Иесеевич Багратион остав-
шийся в Грузии для борьбы про-
тив турков также был вынужден
в 1757 г. переселиться в Рос-
сию, где он поступил на воен-
ную службу в русскую армию.
Он принимал участие в боевых
действиях на Северном Кавказе
по обороне юго-восточных гра-
ниц России. Там же проходил во-
енную службу его сын Иван Алек-
сандрович. Дослужившись до чи-
на полковника, он вышел в отс-
тавку и поселился в Кизляре, где
в 1765 г. родился его сын Петр
- будущий знаменитый русский
полководец.

Свои детские годы Петр Баг-
ратион провел в родительском
доме. Воспитываясь в семье
офицера, он часто слышал рас-
сказы своего отца о проведенных
боях и походах. "Со млеком ма-
теринским - писал впоследствии
Багратион - влил я в себя дух к
воинственным подвигам". Вско-
ре его мечта осуществилась. В
1782 г. 17-летний Петр был за-
числен сержантом в Кавказский
мушкетерский полк. С этого мо-
мента его военная деятельность
длилась на протяжении тридца-
ти лет.

Кавказский мушкетерский полк
оборонял юго-восточную грани-
цу России. Султанская Турция,
державшая тогда в своем под-
чинении значительную террито-
рию Кавказа, организовывала
непрерывные нападения на рус-
скую территорию. В одном из бо-
ев с горцами, Петр был серьез-
но ранен и оставлен на поле боя
в груде убитых и раненых. Его
подобрали горцы, выходили его,
а затем, узнав кто он, из уваже-
ния к его отцу, когда-то оказав-
шему им услугу, отвели без выку-

Ñûí Ãðóçèè, ïîëîæèâøèé æèçíü
çà Ðîññèþ
Исполнилось 250 лет со дня
рождения знаменитого русского
полководца Петра Багратиона

па к русским. В 1788 г. полк был
направлен под Очаков, чтобы
участвовать в боевых действиях
по овладению этой сильной ту-
рецкой крепостью.

После взятия Очакова Багра-
тион возвратился на Кавказ, где
служил до июня 1792 г., после-
довательно пройдя все ступени
военной службы от сержанта до
капитана. Потом, до мая 1794 г.
- в Киевском конно-егерском
полку в чинах секунд-майора и
премьер-майора. В мае 1794 г.
его перевели в Софийский ка-
рабинерный полк, где участво-
вал в польском походе 1794 г.,
который возглавлял Суворов. В
боях и походах Багратион пока-
зал себя искусным военачаль-
ником. Характерными чертами
его были исключительное хлад-
нокровие и беспредельная храб-
рость в бою, быстрота и реши-
тельность действий, умение ис-
пользовать удобный момент для
нанесения удара по врагу. Сла-
ва о мужестве и бесстрашии
Багратиона широко распростра-
нилась среди солдат и офице-
ров. На него обратил внимание
Суворов. Он горячо полюбил Баг-
ратиона и ласково называл его
"князь Петр".

В 1794 г. Багратион получил
чин подполковника. В 1798 г. он
был уже полковником, команди-
ром 6-го егерского полка, а на
следующий год получил чин ге-
нерал-майора и принял участие
в знаменитых Итальянском и
Швейцарском походах русской
армии, которыми открывается
исключительно яркая страница
его военной биографии. В леген-
дарном походе русских войск че-
рез Швейцарию, Суворов возло-
жил на Багратиона решительный
удар. Багратион шел во главе их,
первым принимая на себя все
удары противника, первым пре-
одолевая все преграды, кото-
рые ставила им дикая природа
гор. Сам был трижды ранен в
эту войну. По возвращении в
Россию Багратион был назначен
шефом лейб-егерского батальо-
на, переформированного впос-
ледствии в полк, и оставался им
до своей смерти.

С началом первой войны Рос-
сии с Наполеоном, в 1805 г., Баг-
ратиону вверен был авангард ар-
мии Кутузова. За блистательные
подвиги в боях был произведен
в генерал-лейтенанты, а 6-й егер-
ский полк, первый из полков рус-
ской армии, получил в награду
серебряные трубы с Георгиевс-
кими лентами, а за сражение под
Аустерлицем Багратион был по-
жалован орденом Св. Георгия
2-го класса. За всю кампанию
1805-1807 гг. был награжден зо-
лотой шпагой, украшенной алма-
зами, с надписью "За храбрость".

Несмотря на чрезвычайное нап-
ряжение своих сил в течение кам-
пании 1805-1807 гг., Багратион,
не колеблясь, принял назначение
на театр войны со Швецией
(1808-1809 гг.) и стал героем
этой войны. Чтобы нанести шве-
дам решительный удар, импера-

тор Александр составил план зим-
него похода русской армии по
льду Ботнического залива к Сток-
гольму. Не только большинство
генералов в армии, но и главно-
командующие, высказывались
против такой операции и медли-
ли с ее началом. И только один
Багратион ответил графу Аракче-
еву, присланному государем ор-
ганизовать этот поход: "Прикажи-
те - пойдем". В начале августа
1809 г. Багратион был назначен

командовать Молдавской
армией, действовавшей
против Турции.

Историк эпохи конца
XVIII - начала XIX вв. Ев-
гений Шумигорский по-
лагает, что такое быс-
трое перемещение Баг-
ратиона из Финляндии,
где война уже кончилась,
в Турцию, где она тяну-
лась безрезультатно уже
третий год, было, в сущ-
ности, для него почетной
ссылкой. Его не желали
более видеть в Санкт-Пе-
тербурге по причинам
интимного характера.
Среднего роста, худо-
щавый, мускулистый

брюнет с типичным грузинским
лицом, на котором сильно выда-
вался орлиный нос, дававший
повод к ряду острот, шуток и
анекдотов, Багратион был нек-
расив, но всей своей фигурой
производил сильное впечатле-
ние: солдаты называли его "Ор-
лом". Но еще более сильное впе-
чатление производил он на ок-
ружающих славой своих подви-
гов и репутацией суворовского
любимца и ученика.

Петр Багратион Полководец в Бородинском сражении

Смертельное ранение на поле боя

Памятник Багратиона в Москве

Могила полководца на Бородинском
поле

На этой почве, вероятно, про-
изошло увлечение им великой
княжны Екатерины Павловны, ко-
торой в ту пору было 18-20 лет.
При этом единственный брак Баг-
ратиона с графиней Екатериной
Скавронской, оказавшийся неу-
дачным, был организован по нас-
тоянию императора Павла I.
Чтобы положить конец увлече-
нию великой княжны, в апреле
1809 г. ее выдали замуж за прин-
ца Георга Ольденбургского. Ра-
нее руки Екатерины Павловны
просил Наполеон, но ему было
отказано. Так как Багратион не
хотел мириться с этим фактом,
то его произвели в генералы от
инфантерии и направили в Мол-
давию. Прибыв сюда, Багратион
повел военные действия с обы-
чной своей суворовской быстро-
той и решительностью. За турец-
кую войну был награжден орде-
ном Св. Андрея Первозванного
и назначен главнокомандующим
2-й Западной армией.

Во время Отечественной войны
1812 г. полководец был одним
из инициаторов партизанского
движения, приводя в качестве
примера удачные действия фин-
ских партизан против русской
армии во время русско-шведс-
кой войны 1808-1809 г. Во вре-
мя Бородинского сражения Баг-
ратион командовал левым флан-
гом русских войск, принявшим
главный удар наполеоновской
армии. Солдаты Багратиона от-
разили все атаки французов, а
роковое ранение полководец по-
лучил в тот момент, когда лично
возглавлял контратаку русских
частей, в которой участвовало
до 20 тысяч человек.

Полководец Багратион был по-
хоронен трижды. Первые похо-
роны прошли в селе Сима Вла-
димирской губернии в сентябре
1812 после смерти от последст-
вий ранения, полученного в Бо-
родинском сражении. В 1839 г.
по инициативе поэта и партиза-
на Дениса Давыдова Багратион
был перезахоронен на Бородин-
ском поле. Третьи похороны Баг-
ратиона состоялись опять же на
Бородинском поле 18 августа
1987 г., накануне 175-летия ис-
торического сражения.

На установленном в 1862 г. в
Великом Новгороде памятнике
"Тысячелетие России" среди 129
фигур самых выдающихся лич-
ностей в российской истории
присутствует фигура Петра Баг-
ратиона. В 1946 году перешед-
ший под контроль Советского Со-
юза город Прейсиш-Эйлау, воз-
ле которого в 1807 году герои-
чески сражались русские сол-
даты под командованием Петра
Багратиона, был переименован
в город Багратионовск.
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Со стр. 11
Я оптимист в том, что при

решении ЕК, этот проект
может быть реализован.

Надеюсь также, что Мин-
ские соглашения будут
выполняться и мы вернем-
ся к нормальным отноше-
ниям (с Россией).

Очень трудно, когда госу-
дарство маленькое и нахо-
дится на острие. Большие
силы между собой воюют,
а на нас отражается.

- Уже второй раз, госпо-
дин премьер-министр, Вы
затрагиваете тему санк-
ций... А вот какова ваша
личная позиция по этой
теме? Как гражданина.
Насколько эффективны
эти санкции и как вы от-
носитесь к тому, что они
продолжены?

- По этому вопросу я не
могу иметь личной позиции.
Мы лояльный член ЕС и НА-
ТО. Я удивляюсь своим кол-
легам в Европе, которые
выступают против санкций,
потому что хотят, чтобы их
точку зрения услышали в
Москве, но на Совете они
голосуют "за" санкции.

Решение в Совете прини-
мается по общему согла-
сию, если кто-либо высту-
пает против, решения нет.
Так что здесь личной пози-
ции нет, есть общеевропей-
ская позиция. Она ясна.

- Но извините, позиция
Европы, это позиция 28
разных участников. Нет
единого голоса, это 28
разных голосов, почему
Вы считаете, что они
должны звучать вместе?

- Именно это я и подчер-
киваю. В Европейском со-
вете за одним столом си-
дят 28 канцлеров, президен-
тов, премьер-министров,
решения принимаются еди-
ногласно, каждый должен
проголосовать "за". 28 че-
ловек подняли руку и при-
няли санкции. Некорректно
после этого выходить и го-
ворить, что я против санк-
ций, высказывать личную
позицию, все могли бы так
сказать. Если личная пози-
ция "против", значит и го-
лосуй "против", чтобы реше-
ние не прошло. В других со-
ветах - министров финан-
сов, министров внутренних
дел, кто-нибудь может
выступать против, но на Ев-
ропейском совете все
должны быть "за". Так что
личная моя позиция опре-
деляется, голосовал ли я.
Выгоднее было бы сказать,
что был против, но голосо-
вал. Но это было бы нечес-
тно и неуважительно. Мы
поддержали санкции, все
остальное - справедливы ли
они, выгодны, это уже дру-
гие вопросы. Я взял на се-
бя политическую ответст-
венность - голосовать за
санкции. Для Болгарии,
возможно, потери наибо-
лее существенны - от конт-
рсанкции в сельском хозяй-
стве, огромные потери в ту-
ризме. Причем все очень
быстро произошло. Поэто-
му молюсь Богу, чтобы бо-

льшие начальники быстрее
разобрались между собой.
Иначе все подобные нам
будут страдать.

- Я позволю себе сохра-
нить иную точку зрения,
потому что приоритет дол-
жен быть в том, что выгод-
но своей стране, а не то,
что считают большие
страны. Но Вы премьер-
министр, Вам решать. На
Ваш взгляд, что нужно
сделать, чтобы нормали-
зовались отношения меж-
ду Евросоюзом и Росси-
ей, если Болгария такой
строгий член ЕС?

- Во многих державах есть
евроскептицизм, различные
мнения. Болгария - государ-
ство, которое очень дово-
льно своим членством в ЕС.
Болгария осваивает милли-
арды в год по европейским
программам. Никогда так
много средств не поступа-
ло в сельское хозяйство,
как сейчас. Если пролетите
над Болгарией, то не уви-
дите ни одного незасажен-
ного участка земли - это и
подсолнух, и пшеница, и
рожь, все. Во времена со-
циализма мы имели всего
две магистрали, сегодня, с
тех пор как мы /партия
ГЕРБ/ во власти, мы пост-
роили 300 км магистралей
до Бургаса, строим магист-
раль до Эгейского моря,
"Марицу" - до Стамбула и так
далее. Во время социализ-
ма сделали четырехкиломет-
ровый тоннель для метро, а
сейчас в метро вложено
несколько миллиардов ев-
ропейских средств. Софий-
ское метро сейчас перево-
зит в день около 500 тыс
пассажиров, а длина путей
более 60 км. Огромное стро-
ительство. Сейчас работа-
ем над развитием железно-
дорожной инфраструктуры,
сотни миллионов вкладыва-
ются в нее.

Одним словом, сегодня
Европейский союз делает
для Болгарии очень много.
Именно поэтому мы кор-
ректный член этого сооб-
щества и в новых програм-
мах до 2020 года имеем 12,5
млрд евро, которые плани-
руется вложить в экологию.
50 очистных станций уже
построены, уже можем
пригласить русских турис-
тов на чистое море, все заг-
рязненные воды очищают-
ся. Рыбаки ловят у станций
очистки рыбу. Более трех
миллиардов будет вложено
в депо для бытового мусо-
ра, через месяц будет за-
пущен завод по переработ-
ке мусора в Софии, на ко-
торый Брюссель выделил
300 млн евро.

Лояльность Евросоюзу
лежит во взаимности наших
отношений. Еврокомиссия
помогает нам в развитии
инфраструктуры, энергети-
ческой эффективности. 40
лет строили панельные до-
ма, сейчас в них вклады-
ваем еще миллиард, будем
их санировать. В больших
домах мы поставим допол-
нительную изоляцию, что

немедленно снизит уровень
потребления энергии и теп-
ла, изменит внешний вид
городов.

Решение глобальных воп-
росов лежит на президен-
те Обаме и канцлере Мер-
кель, на президенте Пути-
не. Именно они должны ре-
шать глобальные вопросы,
мы не решаем.

- Все правильно, но все
эти большие программы
приведут к тому, что у Бол-
гарии появятся и большие
долги. С этим тоже придет-
ся считаться. Кроме того,
Болгария член не только
Евросоюза, но и такой ор-
ганизации как НАТО…

- Здесь, если позволите,
вас прерву, чтобы мы мог-
ли поговорить о долге, о ко-
тором вы сказали.

Долг появился из-за то-
го, что исключительно жес-
токим способом был раз-
рушен один из банков. И
сейчас около 3 млрд и 700
млн левов через фонд га-
рантии вкладов мы выпла-
тили вкладчикам. Все это
легло на наши плечи.

Вы видите в каком сос-
тоянии наши соседи - Гре-
ция.

Но наш финансовый ре-
зерв составляет 11 млрд.
Наши антикоррупционные
подразделения собрали на
2 млрд больше средств,
сократив контрабанду и
другие преступления.

Финансовая стабильность
с тех пор, как управляю я
была не самоцелью, а обя-
зательным условием. Это
гарантирует стабильность.

Я вас прервал на вопро-
се о НАТО.

- Еще за три года до то-
го, как Болгария вступила
в Евросоюз, страна в 2004
году стала членом НАТО.
Вы в начале разговора
сказали, что 25 лет назад
Болгария была с другой
стороны. Насколько прос-
тые болгары, наш истори-
чески братский народ,
спокойно чувствуют себя
в НАТО?

- Не могу говорить от име-
ни народа, чувствуют они
себя спокойнее или нет.

- Но Вы ведь тоже из
простых болгар.

- Да, я сын учительницы
и пожарного. У нас есть де-
ти лидеров политбюро, раз-
ница большая.

Еще раз повторю, как
члены НАТО мы выполняем
обязательства, хотя здесь
нас за это и критикуют. Во-
енные постоянно требуют
денег на вооружения, но я
им не даю. Они хотят ку-
пить истребители за мил-
лиард, но эти деньги мне
нужны на социальные прог-
раммы. 100 млн мы дали
пенсионерам, 100 млн на
ремонт старых магистра-
лей, 100 млн производите-
лям табака, людям, преиму-
щественно болгарским му-
сульманам, которые ничем
больше заниматься не мо-
гут. Дали дополнительные
средства овощеводам, го-
родским администрациям

на текущие ремонты. Ког-
да придет время, дадим
средства и на вооружение,
но позднее.

- Даже российские Ми-
Ги собираетесь ремонти-
ровать в Польше, а не там
где их произвели, в Рос-
сии.

- Что могу сказать. При-
лагаем усилия, чтобы их от-
ремонтировать, чтобы они
могли летать еще несколь-
ко лет. Потому что сейчас
мне нужны деньги на по-
вышение благосостояния
людей. Болгары бедны, поэ-
тому хотят более высокую
зарплату и пенсии. Радуют-
ся тому, что строим, пото-
му что немедленно начина-
ют этим пользоваться.

Купим оружие, но позд-
нее.

- Вы упомянули Грецию,
там ситуация развивается
очень динамично. Там
есть все - от трагедии до
фарса, все в одном фла-
коне. Насколько Вам лич-
но близка позиция пре-
мьер-министра Греции,
насколько опасной вы
оцениваете эту ситуацию
для Болгарии, для Ев-
ропы?

- То, что я сказал о Рос-
сии, тоже могу сказать о
Греции. Эти люди - наши со-
седи. Они православные.
Наши друзья. Отличные от-
ношения между нами были
всегда. Даже тогда, когда
они были в НАТО, а мы в
Варшавском договоре, на-
ши отношения были хоро-
шими. Так что всегда с со-
седями мы должны иметь
прекрасные отношения. Ра-
зумеется, что их политика
от моей отличается. У меня
есть принцип, соблюдение
которого я требую и от пра-
вительства: сколько мы за-
рабатываем, столько и тра-
тим...

Далек от мысли давать им
советы, но так или иначе
многие годы мы вынуждены
заниматься Грецией, совет
за советом, еврозона за ев-
розоной, каждую неделю.
Обсуждаем одно и тоже.
Если хочешь иметь высокие
пенсии и зарплаты, то не-
обходимо иметь хорошо ра-
ботающую экономику. Гер-
мания занимается социаль-
ной политикой, но и индус-
трия ее работает. Мы тоже
должны стремиться к это-
му. Чтобы экономика, ин-
дустрия имели не 2% рос-
та как сейчас, а 7-9% рос-
та. Тогда и зарплаты, и пен-
сии будут больше. Не мо-
жешь требовать, чтобы кто-
нибудь все это дал, ты дол-
жен сам провести необхо-
димые реформы.

- Вы считаете, что реше-
ние должен найти пре-
мьер Ципрас, а не Брюс-
сель?

- А почему Брюссель дол-
жен принимать решение?
Если он будет принимать
решение, то и мы пойдем в
Брюссель, тоже скажем,
что хотим увеличить пенсии
и зарплаты. Скажем, что
имеем низкий уровень жиз-

Áîëãàðèÿ äåëàåò âñå âîçìîæíîå äëÿ òîãî...
ни и попросим денег на его
подъем. Что делать, поста-
вить 27 государств перед
немцами и просить денег,
потому что хотим жить луч-
ше? Надо научиться рабо-
тать как в Германии. Давай-
те приедем в 10 часов в не-
мецкий город, посмотрим
сколько кафе работает и
ламп светит.

- Это правда
- Или посмотрим диско-

теки в Болгарии, или зай-
дем в греческие таверны…
Если хотим – должны ра-
ботать, если не хотим, то
должны просить кредито-
ров о помощи. Поэтому
мой принцип – тратить сто-
лько, сколько зарабатыва-
ешь. Учиться работать луч-
ше, чтобы быть конкурен-
тоспособными.

Сейчас и российский
рынок стал более требова-
тельным. Надеюсь, что сан-
кции скоро будут отменены.
Москва и Санкт-Петербург
захотят хорошего вина, та-
кого как французское,
сыра, как швейцарский. Там
знают наши сигареты, наш
сыр, брынзу , но продукция
должна отвечать стандар-
там. Сейчас многие болгар-
ские предприятия уже яв-
ляются конкурентоспособ-
ными, около миллиарда мы
выделили на это.

 - Я в конце интервью
всегда задаю вопрос: Что
такое власть, что она зна-
чит для вас?

- Буду откровенным,
первый мандат был для ме-
ня очень сладким, мне было
очень интересно. Обращал
внимание на то, что окру-
жает власть, что ей сопутс-
твует. Сейчас вошел в
новый мандат с ясным по-
ниманием, что ЭТО очень
трудно, очень напряженно.
Я встаю рано утром, в 7 на
работе и не могу ее завер-
шить раньше 10-11 часов ве-
чера. Пока все пройдут, объ-
яснят проблемы, а их мно-
го и они сложные для ре-
шения.

Сегодня совершено дру-
гое. Во время демократии
обществу надо не только
показывать, что делаешь,
но необходимо объяснять,
что, как и почему. Чтобы га-
рантировать максимальную
прозрачность. Очень не
просто.

Но и второй мандат для
меня стал случайным.
Просто мы победили и ока-
залось, что только моя пар-
тия имела практическую
возможность сформиро-
вать правительство. Ника-
кого другого варианта не
оставалось. Что оставалось
делать?

- Побеждать! Спасибо
господин премьер-ми-
нистр.

- Через вас приветствия
всем россиянам. Болгария
хорошо относится к Рос-
сии, надеюсь, что в буду-
щем будет лучше.

- А мы любим болгар.
Спасибо.

(С сокращениями)
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Митрополит Волоколамский Ила-
рион, Председатель Отдела внеш-
них церковных связей рассказал, о
том, как проходит подготовка к
Всеправославному Собору, почему
предсоборный процесс носит
закрытый характер, ожидать ли
православным от Собора реформи-
рования церковных правил и объе-
динения с католиками.

- Прошло уже больше года с тех
пор, как было объявлено о созы-
ве Всеправославного Собора в
2016 году. Как проходит подго-
товка к Собору?

- Решение о проведении Всеп-
равославного Собора было приня-
то на проходившем в Стамбуле в
марте прошлого года Собрании
Предстоятелей. Тогда же были дос-
тигнуты и основные договореннос-
ти о формате подготовки к Собо-
ру, которая будет проходить на ос-
нове единогласия всех Поместных
Православных Церквей. В частнос-
ти, была учреждена Специальная
межправославная комиссия по пе-
ресмотру и редактированию про-
ектов соборных документов, при-
нятых за последние десятилетия в
рамках предсоборного процесса.
Комиссия трижды собиралась на
заседания, два из которых состо-
ялись в текущем году, и к настоя-
щему времени уже завершила
свою работу. Тем не менее, выпол-
нить в полной мере предостав-
ленный ей мандат комиссии не уда-
лось, поскольку работа ее прод-
вигалась не очень интенсивно. В
результате не все документы, ко-
торые предполагалось отредакти-
ровать, уже получили окончатель-
ную формулировку.

- Какие документы успела рас-
смотреть комиссия?

- Были рассмотрены наиболее ус-

13 июля 2015 года, в
завершение заседания
Священного Синода
Русской Православной
Церкви, которое прохо-
дило под председатель-
ством Святейшего Пат-
риарха Московского и
всея Руси Кирилла в ис-
торическом здании Свя-
тейшего Правительству-
ющего Синода в Санкт-
Петербурге, была со-
вершена заупокойная
лития по митрополиту
Ижевскому и Удмуртс-
кому Николаю (Шкрум-
ко), отошедшему ко Гос-
поду 3 июня с.г.

На литии также воз-
носились молитвы о
упокоении военнослу-
жащих, погибших в ре-
зультате обрушения ка-
зармы в Омске. Обру-
шение части стены и
крыши четырехэтажно-
го здания казармы
учебного центра ВДВ в
Омске произошло в
ночь на 13 июля (по
местному времени),
когда в казарме нахо-
дились более 300 воен-
нослужащих. Под зава-
лами обнаружены 42
человека, среди них 23
погибших и 19 раненых.

Патриарх Кирилл
направил соболезнова-
ния временно исполня-

Священный Синод на заседании
13 июля 2015 года, которое состоя-
лось в Санкт-Петербурге, установил
(журнал № 49) празднование общей
памяти святых благоверных князя
Димитрия Донского и княгини Ев-
докии 1 июня (19 мая).

Святые Димитрий и Евдокия были
родителями двенадцати детей, а
жизнь их, как отмечают летописные
свидетельства, была примером суп-
ружеской верности и согласия. Сле-
дует отметить, что многие святые,
явившие образ супружеской семьи
имеют дни общей памяти (правед-
ные Иоаким и Анна, мученики Адри-
ан и Наталия, преподобные Кирилл
и Мария Радонежские, преподоб-
ные Петр и Феврония).

Издательство "Аксио-
ма" выпустило шестой
том "Слов" афонского
Старца Паисия Свято-
горца. Перевод книги
был выполнен Издатель-
ским Домом "Святая Го-
ра". Шестой том серии
"Старец Паисий Свято-
горец. Слова" посвяще-
ен молитве.

Молитва - жизнь че-
ловеческой души, ее
воздух и пища. Молит-
ва - дар Божий челове-
ку, возможность, данная
нам нашим Творцом, в

Áåç ÐÏÖ íà Ñîáîðå íè îäíî
ðåøåíèå ïðèíÿòî áûòü íå ìîæåò

таревшие документы, в первую оче-
редь те, что затрагивают вопросы
межхристианских отношений, пос-
кольку именно в этой сфере прои-
зошли наиболее существенные из-
менения за последнее время. Мно-
гие протестантские общины вста-
ли на путь либерализации вероу-
чения и нравственности, что пос-
тавило под вопрос возможность и
целесообразность нашего диалога
с данными сообществами. В свя-
зи с этим члены комиссии приз-
нали устаревшими составленные
еще в 80-х годах прошлого века
два документа по межхристианс-
кой проблематике. Их текст был
значительно пересмотрен, сокра-
щен и объединен в один, более
скромный по объему документ. С
учетом изменений, произошедших
в мире, комиссией был также пе-
ресмотрен документ, посвященный
вкладу Православной Церкви в
торжество христианских идей ми-
ра, свободы, братства и устране-
ние расовой дискриминации. Был
рассмотрен документ "Важность
поста и его соблюдение сегодня".

- Правда ли, что Собор созыва-
ется с целью реформирования
церковных правил и объедине-
ния православных с католиками?

- Подобные утверждения, кото-
рые, к сожалению, намеренно рас-
пространяют некоторые информа-
ционные ресурсы, не имеют под
собой никаких оснований. В дейс-
твительности такие вопросы, как
отмена или ослабление постов, уп-
разднение монашества, второбра-
чие духовенства, женатый еписко-
пат, переход всех Поместных Цер-
квей на новоюлианский календарь,
объединение православных с дру-
гими христианскими сообщества-
ми даже не стоят в повестке дня

Всеправославного Собора.
Могу с уверенностью сказать, что

если со стороны представителей
отдельных Церквей и звучат иног-
да предложения по проектам со-
борных решений, не находящиеся
в согласии с Преданием Правос-
лавной Церкви, то наша Церковь
никогда не согласится на такие ре-
шения. А без Русской Церкви на
Соборе ни одно решение принято
быть не может, поскольку услови-
ем является единодушное согласие
всех Поместных Церквей.

- Представители православной
общественности часто сетуют на
отсутствие полной информации о
подготовке к Собору. С чем свя-
зан закрытый характер предсо-
борного процесса?

- Подготовка к Всеправославно-
му Собору началась еще в 60-х го-
дах прошлого века. Положение, в
котором по известным причинам
находились в то время многие По-
местные Церкви, в значительной
степени и определило формат под-
готовительного процесса. В усло-
виях, когда в Советском Союзе,
как, впрочем, и в других странах
Восточной Европы, церковная
жизнь была вынужденно ограниче-
на лишь храмовым богослужени-
ем, широкое участие духовенства
и мирян в составлении или обсуж-
дении соборных документов было,
конечно, невозможно. В то же вре-
мя сохранение такого же порядка
подготовки к Собору и в наше вре-
мя едва ли можно признать оп-
равданным. Начиная с 2008 года,
когда подготовка к Всеправослав-
ному Собору после многолетнего
перерыва была возобновлена,
представители Русской Православ-
ной Церкви и прежде всего Свя-
тейший Патриарх Кирилл, высту-

пая на межправославных встречах,
неоднократно призывали сделать
предсоборный процесс более
прозрачным. В этом же духе выс-
казался и Архиерейский Собор
2013 года, предложив перейти к ши-
рокому обсуждению соборных пос-
тановлений, рабочие варианты ко-
торых, по сложившейся практике,
в настоящее время не публикуют-
ся в полном объеме. Это предло-
жение происходило из положите-
льного опыта работы Межсоборно-
го присутствия, учрежденного в
Русской Православной Церкви в
2009 году. Но так как не все По-
местные Церкви оказались готовы
отойти от сложившегося за деся-
тилетия формата подготовки, Меж-
православная подготовительная ко-
миссия в настоящее время продол-
жает придерживаться старого по-
рядка. Одновременно мы стараем-
ся, насколько это возможно и не
противоречит принятому на данном
этапе порядку работы, информи-
ровать свою паству обо всех эта-
пах предсоборного процесса и на-
иболее важных, принимаемых ре-
шениях.

(С сокращениями)

Ïàòðèàðõ Êèðèëë ñêîðáèò î
ïîãèáøèõ â Îìñêå äåñàíòíèêàõ

ющему обязанности гу-
бернатора Омской об-
ласти В.И. Назарову,
командующему Воз-
душно-десантными вой-
сками РФ генерал-пол-
ковнику В.А. Шамано-
ву и митрополиту Омс-
кому и Таврическому
Владимиру в связи с
гибелью военнослужа-
щих в Омске:

"С глубокой скорбью
воспринял известие о
гибели военнослужа-
щих при обрушении ка-
зармы в учебном цент-
ре Воздушно-десант-
ных войск в Омске.
Под завалами погибли
полные сил молодые
люди, воины нашего
Отечества. Убежден в

необходимости скорей-
шего тщательного рас-
следования причин слу-
чившегося. Возношу
молитвы к Всемогуще-
му Богу, дабы Он укре-
пил силы врачей, борю-
щихся сегодня за жизнь
и здоровье раненых,
ниспослал помощь и
утешение страждущим
и упокоил души новоп-
реставленных рабов
Своих во обителях не-
бесных, где нет ни бо-
лезни, ни печали, ни
воздыхания, но жизнь
бесконечная."

Святейший Патриарх
Кирилл глубоко скор-
бит о погибших и мо-
лится о выздоровлении
пострадавших.

Óñòàíîâëåí äåíü ïðàçäíîâàíèÿ ïàìÿòè
ñâÿòûõ Äèìèòðèÿ Äîíñêîãî è Åâäîêèè

Память святого благоверного кня-
зя Димитрия Донского совершается
1 июня (19 мая). Эта дата совпадает
с Международным днем защиты де-
тей.

Â ñâåò âûøåë VI òîì "Ñëîâ" àôîíñêîãî
Ñòàðöà Ïàèñèÿ Ñâÿòîãîðöà

Страницу подготовила
Ольга Гурская

любое время и во вся-
кой нужде обращаться
к Нему, зная несомнен-
но, что будем Им услы-
шаны. Необходимые
предпосылки для чистой
молитвы - это любовь,
незлобивое сердце,
собранный ум, искрен-
ность и последователь-
ность. Через молитву
человек приобщается
Божественной благода-
ти, просвещается Све-
том. Искусством мо-
литвы Старец Паисий
владел в совершенстве.

В настоящей книге в
сохранившихся выдерж-
ках из бесед с монаха-
ми и мирянами собраны
крупицы бесценного ду-
ховного опыта Старца.
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Кроссворд

17 июля
9:00-13:00. Зал №204
Конференция «Религия-

ценности-ортодоксаль-
ность» на тему: «Традици-
онные религиозные миро-
воззрения и ценности в 21-
ом веке»

17 июля
18:30. Большой зал
 Фестиваль русских лю-

бительских театров зару-
бежья «Сцена». Театр
«АБЫРВАЛГ» (Швеция) –
«Горячее подавать?»

18 июля
18:30. Большой зал
 Фестиваль русских лю-

бительских театров зару-
бежья «Сцена». Театр го-
рода Валка (Латвия) –
«Эдит Пиаф. Мой легио-
нер»

19 июля
17:30. Большой зал

По горизонтали: 1. Нас-
мешка, ирония над чужи-
ми вкусами (разг.). 6. Крат-
чайший путь от полета к
приземлению. 8. Одна из
высших церковных наград,
предназначенная для не
совсем угодных. 9. Шар-
манщик, очеловечивший
полено. 10. Жилье для кня-
зя, а в уменьшенном виде
- для всяких там мышек-но-
рушек. 13. Рабочий инстру-
мент киллеров будущего.
15. Беспокойное кресло.
16. «... сладки» (посл.). 17.
Танцовщик (разг. ) . 21.
Прозвище таракана. 25.
Музыка сосулек. 28. Люби-
мое растение кошек. 29.
Составная матраса, тель-
няшки или зебры. 30. Под
этим деревом едят «Баун-
ти». 31. Овощная мешани-
на на второе. 32. Имя мед-
ведя, воспитавшего Мауг-
ли. 33. Любитель щеголять
голышом. 35. Дед с ружьем.
36. Долгоиграющий билет.
37. Самый верный способ
не получить верную «пару»
(школьн.). 40. Ниша для ин-
тимной жизни. 44. Лаком-
ство Карлсона. 48. Музы-
кальный инструмент, очень
нелюбимый грузчиками. 49.
Сын сохатого. 50. Состоя-
ние, мешающее разуметь
голодного. 51. Вручение ор-
дера без поздравлений. 52.
Водоплавающая птица -
тезка приема в боксе. 53.
Предсмертная стадия
одежды. 54. Верблюжья но-
ша. 55. Островной «запо-
ведник социализма».

По вертикали: 2. По-
судный инструмент в оркес-
тре. 3. Дерево-толстяк. 4.
Сухопутная «Полундра!». 5.
Студенческий оратор. 6. На-

чальник, как боеприпас. 7.
«Бегунок» пишущей машин-
ки. 9. Могучая группа ком-
позиторов. 11. Альтернати-
ва катанию при взятии из-
мором. 12. «Получка» от за-
ливного луга. 14. Необоз-
римый простор. 18. «Раз-
водчица туч» на нашей
эстраде. 19. «Многостран-
ная» валюта. 20. Дорожная
подсказка. 22. «Собствен-
ность» пешеходов. 23. «Пи-
джак для курения». 24. Об-
щая часть города и года.
25. «Стоит Матрешка на од-
ной ножке, закутана, запу-
тана» (загадка). 26. Время
суток, когда зайцы траву ко-
сили. 27. На берегах какой

реки практиковал добрый
доктор Айболит? 34. Десерт,
дрожащий перед сладкоеж-
кой. 37. Один из маминых
мужей. 38. «Возродившая-
ся» трава. 39. Заведомо
классный специалист. 41.
Заготовитель, занятый то-
порной работой. 42. Хоро-
шо подкованный интерес.
43. Подвижная «шторка»,
благодаря которой человек
выглядит не столь пучег-
лазым, как мог бы. 44. Мар-
ка транспортного средства
Гагарина. 45. Жизнь по
шаблону. 46. Спальное мес-
то в курятнике. 47. Лес,
имеющий свойство редеть
под новый год.

Анекдоты

 Фестиваль русских лю-
бительских театров зару-
бежья «Сцена». Русский Те-
атр-Студия в Будапеште –
«Доктор Чехов»

18:30. Большой зал
Спектакль «Импро». Зак-

рытие фестиваля русских
любительских театров за-
рубежья «Сцена»

22 июля
18:30. Малый зал
 Посвящается дню рож-

дения Ирины Розановой
актрисы театра и кино, на-
родной артистке России.
Художественный фильм
«Дети понедельника»

23 июля
18:30. Малый зал
Посвящается 70-летию

Победы. Документально-
художественный фильм
«Великий полководец Ге-
оргий Жуков»

Ответ к №27

По горизонтали: 1. Треба. 4. Антей. 11. Левиафан. 12. Грешница.
15. Наос. 16. Нищенство. 17. Фома. 20. Стена. 21. Велес. 22.
Волос. 25. Ариадна. 26. Ларец. 28. Аминь. 29. Поверье. 33. Пасха.
34. Приор. 35. Хирон. 40. Леда. 41. Миссионер. 42. Воля. 45.
Талисман. 46. Всесилие. 47. Диана. 48. Глава.

По вертикали: 2. Ревность. 3. Брак. 5. Ниша. 6. Единорог. 7.
Глина. 8. Мария. 9. Чрево. 10. Шакал. 13. Вечерня. 14. Аскет. 18.
Андромаха. 19. Сочельник. 23. Фауна. 24. Шатер. 27. Домовой. 30.
Сандалии. 31. Ересь. 32. Богослов. 36. Плоть. 37. Мидас. 38. Нес-
си. 39. Дятел. 43. Ясон. 44. Осел.

Приятного аппетита

"Хворост"
Рецепт печенья из теста

с гашенной содой, зажа-
ренного в растительном
масле.

 Продукты: мука (пшенич-
ная, сорт высший) - 2 ст., яй-
цо (куриное, отборное) - 3
шт., сахар (песок) - 1 ложка
столовая, сахарная пудра
(для посыпки) - 5 ст.л., соль
- по вкусу, сода (пищевая) -
1 ч.л., уксус, для гашения
(9%) - 1 ст.л., масло для тес-
та (растительное, рафиниро-
ванное) - 1 ст.л., масло для
жарки (растительное, рафи-
нированное) - 0,5 л.

 Приготовление: чайную
ложку соды погасим в сто-
ловой ложке уксуса. Затем
очень хорошо перемешаем
разбитые яйца, сахар, соль,
соду, гашеную в уксусе и
растительное масло. Доба-
вим просеянную (по необ-
ходимости) муку. Замесим
тесто. На разделочном сто-
ле тщательно вымесим тес-
то. При этом руки должны
его "чувствовать". Тогда по-
лучим гладкое, мягкое, мас-

лянистое тесто, которое не
будет липнуть к рукам.

 Готовое тесто накроем
полотняным полотенцем,
чтобы оно не зачерствело,
и оставим при комнатной
температуре на 30-40 минут.
Затем раскатаем тесто в
тонкий пласт. Раскатанное
тесто разрежем на "хворос-
тинки" в форме небольшо-
го ромба. По большей диа-
гонали сделаем небольшой
разрез (в центре), через
этот разрез вывернем тес-
то и вытянем его. Все это
делается в направлении ди-
агонали.

 В емкость для жарки
(можно в глубокую широ-
кую эмалированную миску)
нальем растительное мас-
ло и хорошо его разогре-
ем. В разогретое масло по-
ложим по две-три "хворос-
тинки" и обжарим их с обе-
их сторон на умеренном ог-
не. Достанем из миски го-
товый "хворост" с помощью
двух вилок, дадим стечь
лишнему маслу, выложим
на праздничное блюдо и
покроем сахарной пудрой.

Я никогда не ошибаюсь
дважды - раз пять, чтоб уж
наверняка.

☺☺☺

Швейцарские ученые ус-
тановили, что шоколад под-
нимает настроение. Они на-
верное водку не пробова-
ли.

☺☺☺

Уважаемые покупатели, в
связи с кризисом наш бу-
тик переехал обратно на ве-
щевой рынок.

☺☺☺

Записался на курсы гип-
ноза. Первое занятие не
понравилось, поэтому я ре-
шил заплатить сразу за год
вперед и больше туда не хо-
дить.

☺☺☺

Если пропали, утеряны
или украдены деньги - ста-
рые мудрые евреи говорят:
"Спасибо, Господи, что взял
деньгами!"

☺☺☺

Еще один такой кризис и
россияне в панике купят
Европу.

☺☺☺

Кризис докатился и до
меня - перешла на фреш
из свежевыжатых исполь-
зованных чайных пакети-
ков.

☺☺☺

Болит душа и хочется ар-
буза...
Но виски, впрочем, тоже
подойдет.

☺☺☺

Меня сегодня посетила муза...
А может шиза - кто их раз-
берет?!

☺☺☺

Когда есть деньги, как-то
легче принять, что не в де-
ньгах счастье.
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17. TV

Пятница, 17 июля (болгарское время)

Воскресенье, 19 июля

Пятница, 17 июля (болгарское время)

Воскресенье, 19 июля

06.00 Новости 06.10 Анна Самохина, Валентин Гафт в остросюжетном
фильме "Воры в законе" (16+) 07.40 Борис Невзоров в детективе "Най-
ти и обезвредить" (12+) 09.05 "Играй, гармонь любимая!" 09.40 "Слово
пастыря" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Смак" (12+) 10.50 Премье-
ра. "Василий Ливанов. Кавалер и джентльмен" (12+) 11.45 "Смешарики.
Новые приключения" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Идеальный
ремонт" 13.00 "Личная жизнь следователя Савельева". Многосерийный
фильм (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Личная жизнь следо-
вателя Савельева". Продолжение (16+) 16.45 Лия Ахеджакова, Ия Сав-
вина, Светлана Немоляева, Валентин Гафт, Андрей Мягков, Георгий Бур-
ков в фильме "Гараж" 18.00 Вечерние новости (c субтитрами) 18.15
Фильм "Гараж". Продолжение 18.45 "Угадай мелодию" (12+) 19.20 Кол-
лекция Первого канала. "ДОстояние РЕспублики: Алексей Рыбников"
21.00 "Время" 21.20 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым (16+) 22.50
"КВН". Премьер-лига (16+) 00.15 Фильм Сергея Соловьева "Однокласс-
ники" (16+) 02.00 Армен Джигарханян, Андрей Кузнецов, Николай Кара-
ченцов в комедии "Две стрелы. Детектив каменного века" (16+) 03.30
Нина Дробышева, Евгений Урбанский в фильме "Чистое небо" (12+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.15 "Ураза-Байрам". Трансляция из
Уфимской соборной мечети 09.55 "Жить здорово!" (12+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.20 "Вет-
реная женщина". Многосерийный фильм (16+) 14.25 Премье-
ра. "Без свидетелей" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.10
"Мужское / Женское" (16+) 16.55 "Жди меня" 18.00 Вечерние
новости (с субтитрами) 19.00 "Давай поженимся!" (16+) 20.00
"Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30 "Три аккорда" (16+)
23.00 Александр Домогаров, Наташа Варфоломеева, Анаста-
сия Микульчина в фильме "Белая ночь, нежная ночь..." (16+)
00.50 "Без свидетелей" (16+) 01.20 Петр Щербаков в детекти-
ве "Сыщик петербургской полиции" (16+) 02.45 Олег Бори-
сов, Сергей Никоненко, Сергей Шакуров в фильме "Парад
планет" 04.15 Борис Новиков, Владимир Сошальский в прик-
люченческом фильме "На графских развалинах" (12+)

05.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский
ликбез" "Пожарные" 09.00 Сериал "Горыныч и Виктория" 12+
10.00 Сериал "Виола Тараканова. В мире преступных страстей"
12+ 11.00 Худ.фильм "Проснуться в Шанхае" 16+ 13.00 Сериал
"Дети Арбата" 16+ 14.00 Сериал "Умножающий печаль" 16+
15.00 Д/ц "Неизвестная планета" 15.30 "Американский ликбез"
"Пожарные" 16.00 Сериал "Горыныч и Виктория" 12+ 17.00
"Сейчас в мире" 17.08 "Особое мнение" 18.00 Сериал "Дети
Арбата" 16+ 19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00
Сериал "Умножающий печаль" 16+ 21.00 Сериал "Виола
Тараканова. В мире преступных страстей" 12+ 22.00 "Сейчас в
мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез"
"Пожарные" 23.30 Сериал "Умножающий печаль" 16+ 00.30 Д/ц
"Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Виола Тараканова. В мире
преступных страстей" 12+ 02.00 Худ.фильм "Мальчики" 12+ 04.00
"Особое мнение"

05.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 06.00 Мультфильмы 6+
07.30 Худ.фильм "Жизнь и удивительные приключения
Робинзона Крузо" 12+ 09.00 "Тайм-код" с В.Ленским
10.00 Худ.фильм "Только ты" 12+ 12.00 "В Нью-Йорке с
В.Топаллером" Гость программы: Александр Подрабинек
13.00 Худ.фильм "Побег" 16+ 15.00 Худ.фильм "Одинокая
женщина желает познакомиться" 12+ 17.00 "Русский
акцент" "Жизнь собачья" 17.30 "Американский ликбез"
"Голливуд" 18.00 "Тайм-код" с В.Ленским 19.00 "Сейчас
в мире" 19.15 "Особое мнение" 20.00 "Израиль за неделю"
21.00 Худ.фильм "Побег" 16+ 23.00 Д/ц "Неизвестная
планета" "Мальта: Рыцари и императоры (2 части)" 00.00
"Израиль за неделю" 01.00 Худ.фильм "Только ты" 12+
03.00 Худ.фильм "Побег" 16+

05.00 Д/ц "Неизвестная планета" "Мальта: Рыцари и императоры
(2 части)" 06.00 "Израиль за неделю" 07.00 Мультфильмы 6+ 08.20
Худ.фильм "Летучий корабль" 6+ 09.30 "Американский ликбез"
"Голливуд" 10.00 Худ.фильм "Каждый вечер после работы" 11.30
"Русский акцент" с В.Ленским "Эволюция кунсткамеры" 12.00 Д/
ц "Неизвестная планета" "Мальта: Рыцари и императоры (2 части)"
13.00 "Израиль за неделю" 14.00 Худ.фильм "Миннесота" 16+ 16.00
"Открытый урок с Дмитрием Быковым. Русская литература"
"Есенин. Хроника распада" 17.00 "Тайм-код" с В.Ленским 18.00
Д/ц "Неизвестная планета" "Мальта: Рыцари и императоры (2
части)" 19.00 "Сейчас в мире" 19.15 "Особое мнение" 20.00 "В
Нью-Йорке с В.Топаллером" 21.00 Худ.фильм "Миннесота" 16+
23.00 "Тайм-код" с В.Ленским 00.00 "Американский ликбез"
"Голливуд" 00.30 "Русский акцент" "Жизнь собачья" 01.00 Худ.фильм
"Миннесота" 16+ 03.00 Худ.фильм "Как поссорился Иван Иванович
с Иваном Никифоровичем" 6+

RTVI

06.00 Новости 06.20 Василий Ливанов, Олег Анофриев, Василий Ла-
новой в фильме "Коллеги" (12+) 08.00 "Армейский магазин" (16+)
08.30 "Смешарики. ПИН-код" 08.45 "Здоровье" (16+) 09.40 "Непутевые
заметки" с Дмитрием Крыловым (12+) 10.00 Новости (с субтитрами)
10.10 Ирина Муромцева, Алексей Пивоваров в проекте "Парк". Но-
вое летнее телевидение 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Фазен-
да" 12.45 "Горько!" (16+) 13.30 "Теория заговора" (16+) 14.25 "Алек-
сандр Ширвиндт. Главная роль" (16+) 15.20 Екатерина Савинова,
Анатолий Папанов в комедии "Приходите завтра..." 17.05 Премьера.
"Олимпиада-80. Больше чем спорт" (12+) 18.00 Коллекция Первого
канала. "Музыкальный фестиваль "Голосящий КиВиН" (16+) 21.00 "Вре-
мя" 21.20 Камиль Ларин, Александр Демидов, Ростислав Хаит, Лео-
нид Барац, Нонна Гришаева в комедии "День радио" (16+) 23.10
"Танцуй!" (16+) 01.00 Олег Янковский, Ирина Купченко, Олег Анофри-
ев, Александр Кайдановский в фильме "Поворот" (12+) 02.40 Алексей
Грибов, Михаил Яншин в комедии "Шведская спичка" 03.35 Алек-
сандр Калягин, Елена Соловей, Евгения Глушенко в фильме "Нео-
конченная пьеса для механического пианино" (12+)

1 КАНАЛ

Суббота, 18 июляСуббота, 18 июля

Воскресенье, 19 июля

06.00 Утро России 10.15 Операция "Большой
вальс" 11.00 Вести 11.35 Вести-Москва 11.50 Гении
и злодеи. Луи Жан Люмьер - Томас Эдисон.
Неоконченная война 12.20 Атомная драма
Владимира Барковского 13.10 О самом главном
14.00 Вести 14.25 Вести-Москва 14.40 Особый
случай 15.25 Последний янычар 17.00 Вести 17.10
Вести-Москва 17.30 Вести 18.15 Прямой эфир
19.35 Вести-Москва с Михаилом Зеленским 20.00
Вести в 20:00 21.00 Юморина 22.45 Солнцекруг.
Х/ф 00.25 Линия жизни 01.20 Живой звук 03.20
Прямой эфир 04.25 Последний янычар

06.10 Время любить. Х/ф 08.00 Вести 08.20 Вести-
Москва 08.30 Время любить. Х/ф. Продолжение
09.45 Планета собак 10.15 Укротители звука 11.00
Вести 11.20 Вести-Москва 11.30 От героев былых
времен. Песни Великой Победы 12.20 Отчий дом.
Х/ф 14.00 Вести 14.30 Вести-Москва 14.35
Искатели 15.20 Большая семья 16.15 Субботний
вечер 17.40 Улица Веселая 18.25 Отпуск летом.
Х/ф 20.00 Вести в 20:00 20.35 Бежать нельзя
погибнуть. Х/ф 23.45 Белая студия 00.25
Романтика романса 01.20 Охота на принцессу.
Х/ф 03.50 Отпуск летом. Х/ф

05.20 Субботний вечер 06.55 Бежать нельзя
погибнуть. Х/ф 09.55 Сам себе режиссер 10.35
Смехопанорама Евгения Петросяна 11.00 Вес-
ти 11.10 Вести-Москва 11.45 Россия, любовь
моя! 12.10 Утренняя почта 12.45 "Маша и мед-
ведь". Мультфильмы 14.00 Вести 14.15 Пеш-
ком... 14.45 Больше, чем любовь 15.25 В старых
ритмах. Х/ф 16.55 Один на всех. Х/ф 20.00
Вести в 20:00 20.35 Снова один на всех. Х/ф
23.45 Мечты из пластилина. Х/ф 01.45 Внима-
ние! В связи с профилактическими работами
перерыв в вещании до 06.00 (Мск)

Суббота, 18 июля

Пятница, 17 июля (болгарское время)RTR

Понедельник, 20 июля

Вторник, 21 июля

Среда, 22 июля

Четверг, 23 июля

Понедельник, 20 июля

Вторник, 21 июля

Среда, 22 июля

Четверг, 23 июля

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал
"Доброе утро" 09.40 "Контрольная закупка" 10.05 "Жить
здорово!" (12+) 11.00 "Модный приговор" 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.35 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым
(16+) 14.25 Премьера. "Без свидетелей" (16+) 15.00 Новости
(с субтитрами) 15.10 "Мужское / Женское" (16+) 16.55 "Наедине
со всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние
новости (с субтитрами) 19.00 "Давай поженимся!" (16+) 20.00
"Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 21.00 "Время"
21.35 "Ветреная женщина". Многосерийный фильм (16+) 23.10
"Городские пижоны". Премьера. Юрий Колокольников, Виктор
Сухоруков, Юлия Снигирь в детективе "Седьмая руна" (16+)
01.00 "Без свидетелей" (16+) 01.25 "Наедине со всеми" (16+)
02.15 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 03.05 "Давай
поженимся!" (16+) 04.00 "Мужское / Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе утро" 09.40
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.55 "Ветреная
женщина". Многосерийный фильм (16+) 14.30 Премьера. "Без
свидетелей" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.10 "Мужское
/ Женское" (16+) 16.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии
Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00
"Давай поженимся!" (16+) 20.00 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым (16+) 21.00 "Время" 21.35 "Ветреная женщина".
Многосерийный фильм (16+) 23.10 "Городские пижоны".
Премьера. Юрий Колокольников, Виктор Сухоруков, Юлия
Снигирь в детективе "Седьмая руна" (16+) 01.00 "Без свидетелей"
(16+) 01.25 "Наедине со всеми" (16+) 02.15 "Пусть говорят" с
Андреем Малаховым (16+) 03.05 "Давай поженимся!" (16+) 04.00
"Мужское / Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе утро" 09.40
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.05
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.55 "Ветреная
женщина". Многосерийный фильм (16+) 14.30 Премьера. "Без
свидетелей" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.10 "Мужское
/ Женское" (16+) 16.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии
Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00
"Давай поженимся!" (16+) 20.00 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым (16+) 21.00 "Время" 21.35 "Ветреная женщина".
Многосерийный фильм (16+) 23.10 "Городские пижоны".
Премьера. Юрий Колокольников, Виктор Сухоруков, Юлия
Снигирь в детективе "Седьмая руна" (16+) 01.00 "Без свидетелей"
(16+) 01.25 "Наедине со всеми" (16+) 02.15 "Пусть говорят" с
Андреем Малаховым (16+) 03.05 "Давай поженимся!" (16+) 04.00
"Мужское / Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе утро" 09.40
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.05 "Модный
приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.55 "Ветреная женщина".
Многосерийный фильм (16+) 14.25 Премьера. "Без свидетелей"
(16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.10 "Мужское / Женское"
(16+) 16.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00 "Давай поженимся!"
(16+) 20.00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 21.00 "Время"
21.35 "Ветреная женщина". Многосерийный фильм (16+) 23.10
"Городские пижоны". Премьера. Юрий Колокольников, Виктор
Сухоруков, Юлия Снигирь в детективе "Седьмая руна" (16+) 01.00
"Без свидетелей" (16+) 01.25 "Наедине со всеми" (16+) 02.15 "Пусть
говорят" с Андреем Малаховым (16+) 03.05 "Давай поженимся!"
(16+) 04.00 "Мужское / Женское" (16+)

05.00 "Тайм-код" с В.Ленским 06.00 Мультфильмы 6+ 07.20 Худ.фильм
"Летающий корабль" 6+ 08.30 "Американский ликбез" "Космос"
09.00 Сериал "Горыныч и Виктория" 12+ 10.00 "Тайм-код" с
В.Ленским 11.00 Худ.фильм "Одинокая женщина желает
познакомиться" 12+ 12.30 "Русский акцент" "Жизнь собачья" 13.00
Сериал "Дети Арбата" 16+ 14.00 Сериал "Умножающий печаль"
16+ 15.00 Д/ц "Неизвестная планета" 15.30 "Американский ликбез"
"Космос" 16.00 Сериал "Горыныч и Виктория" 12+ 17.00 "Сейчас в
мире" 17.08 "Особое мнение" 18.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 19.00
"Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал "Умножающий
печаль" 16+ 21.00 Сериал "Виола Тараканова. В мире преступных
страстей" 12+ 22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00
"Американский ликбез" "Космос" 23.30 Сериал "Умножающий
печаль" 16+ 00.30 Д/ц "Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Виола
Тараканова. В мире преступных страстей" 12+ 02.00 Худ.фильм
"Мелкий бес" 16+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский
ликбез" "Космос" 09.00 Сериал "Горыныч и Виктория" 12+ 10.00
Сериал "Виола Тараканова. В мире преступных страстей" 12+
11.00 Худ.фильм "Мелкий бес" 16+ 13.00 Сериал "Дети Арбата"
16+ 14.00 Сериал "Умножающий печаль" 16+ 15.00 Д/ц
"Неизвестная планета" 15.30 "Американский ликбез" "Космос" 16.00
Сериал "Горыныч и Виктория" 12+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08
"Особое мнение" 18.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 19.00 "Сейчас в
мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал "Умножающий печаль"
16+ 21.00 Сериал "Виола Тараканова. В мире преступных страстей"
12+ 22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00
"Американский ликбез" "Космос" 23.30 Сериал "Умножающий
печаль" 16+ 00.30 Д/ц "Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Виола
Тараканова. В мире преступных страстей" 12+ 02.00 Худ.фильм
"Бич Божий" 16+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский
ликбез" "Космос" 09.00 Сериал "Горыныч и Виктория" 12+ 10.00
Сериал "Виола Тараканова. В мире преступных страстей" 12+
11.00 Худ.фильм "Бич Божий" 16+ 13.00 Сериал "Дети Арбата"
16+ 14.00 Сериал "Умножающий печаль" 16+ 15.00 Д/ц
"Неизвестная планета" 15.30 "Американский ликбез" "Космос" 16.00
Сериал "Горыныч и Виктория" 12+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08
"Особое мнение" 18.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 19.00 "Сейчас в
мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал "Умножающий печаль"
16+ 21.00 Сериал "Виола Тараканова. В мире преступных страстей"
12+ 22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00
"Американский ликбез" "Космос" 23.30 Сериал "Умножающий
печаль" 16+ 00.30 Д/ц "Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Виола
Тараканова. В мире преступных страстей" 12+ 02.00 Худ.фильм
"Золотая цепь" 16+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 06.00 "Особое мнение" 07.00
Мультфильмы 6+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский
ликбез" "Космос" 09.00 Сериал "Горыныч и Виктория" 12+ 10.00
Сериал "Виола Тараканова. В мире преступных страстей" 12+
11.00 Худ.фильм "Золотая цепь" 16+ 13.00 Сериал "Дети Арбата"
16+ 14.00 Сериал "Умножающий печаль" 16+ 15.00 Д/ц
"Неизвестная планета" 15.30 "Американский ликбез" "Космос" 16.00
Сериал "Горыныч и Виктория" 12+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08
"Особое мнение" 18.00 Сериал "Дети Арбата" 16+ 19.00 "Сейчас в
мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал "Умножающий печаль"
16+ 21.00 Сериал "Виола Тараканова. В мире преступных страстей"
12+ 22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00
"Американский ликбез" "Космос" 23.30 Сериал "Умножающий
печаль" 16+ 00.30 Д/ц "Неизвестная планета" 01.00 Сериал "Виола
Тараканова. В мире преступных страстей" 12+ 02.00 Худ.фильм
"Допинг для ангелов" 16+ 04.00 "Особое мнение"

Понедельник, 20 июля

Вторник, 21 июля

Среда, 22 июля

Четверг, 23 июля

06.00 Утро России 11.00 Вести 11.35 Вести-
Москва 11.50 Мир Библии 12.20 Бомба для
Японии. Рихард Зорге 13.10 О самом
главном 14.00 Вести 14.25 Вести-Москва 15.25
Последний янычар 17.00 Вести 17.10 Вести-
Москва 17.30 Вести 18.15 Прямой эфир 19.35
Вести-Москва с Михаилом Зеленским 20.00
Вести в 20:00 20.50 Чужое гнездо 23.20
Присяге верны 00.10 Двенадцать стульев.
Х/ф 02.25 Возвращение Будулая. Х/ф 03.20
Прямой эфир 04.25 Последний янычар

06.00 Утро России 11.00 Вести 11.35 Вести-
Москва 11.50 Мир Библии 12.20 Бомба для
Японии. Рихард Зорге 13.10 О самом
главном 14.00 Вести 14.25 Вести-Москва 15.25
Последний янычар 17.00 Вести 17.10 Вести-
Москва 17.30 Вести 18.15 Прямой эфир 19.35
Вести-Москва с Михаилом Зеленским 20.00
Вести в 20:00 20.50 Чужое гнездо 23.20
Присяге верны 00.10 Двенадцать стульев.
Х/ф 02.25 Возвращение Будулая. Х/ф 03.20
Прямой эфир 04.25 Последний янычар

06.00 Утро России 11.00 Вести 11.35 Вести-
Москва 11.50 Мир Библии 12.20 Присяге верны
13.10 О самом главном 14.00 Вести 14.25 Вести-
Москва 14.40 Особый случай 15.25 Последний
янычар 17.00 Вести 17.10 Вести-Москва 17.30
Вести 18.15 Прямой эфир 19.35 Вести-Москва
с Михаилом Зеленским 20.00 Вести в 20:00
20.50 Чужое гнездо 23.20 Инженер Шухов.
Универсальный гений 00.10 Дети как дети. Х/
ф 01.20 Культурная революция 02.05
Возвращение Будулая. Х/ф 03.20 Прямой эфир
04.25 Последний янычар

06.00 Утро России 11.00 Вести 11.35 Вести-
Москва 11.50 Мир Библии 12.20 Ангелы с моря
13.10 О самом главном 14.00 Вести 14.25
Вести-Москва 14.40 Особый случай 15.25
Последний янычар 17.00 Вести 17.10 Вести-
Москва 17.30 Вести 18.15 Прямой эфир 19.35
Вести-Москва с Михаилом Зеленским 20.00
Вести в 20:00 20.50 Чужое гнездо 23.20
Русская Аляска. Продано! Тайна сделки 00.10
Не бойся, я с тобой! Х/ф 03.20 Прямой эфир
04.25 Последний янычар
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18. ГЛАМУР

Страницу  подготовила Ольга Гурская

Недавно Филипп
Киркоров организовал
праздник на день рож-
дения своего сына
Мартина. Мальчику ис-
полнилось три года
(дочь певца Алла-Викто-
рия на семь месяцев
старше братика). В чис-
ле гостей Филипп приг-
ласил Анастасию Стоц-
кую. Когда Настя и Фи-
липп выложили в соц-
сетях фотографии де-
тей, интернет-публика
удивилась: "Мальчики
похожи, как близняшки.
А не родила ли Стоц-

Êàçàðíîâñêàÿ âêëþ÷åíà â ñïèñîê
íåæåëàòåëüíûõ ëèö â Àçåðáàéäæàíå

МИД Азербайджана включило российскую
оперную певицу Любовь Казарновскую в спи-
сок нежелательных лиц. Об этом сообщил в
понедельник журналистам руководитель пресс-
службы внешнеполитического ведомства
страны Хикмет Гаджиев.

"Любовь Казарновская, нарушив закон "О го-
сударственной границе Азербайджана", неза-
конно посетила оккупированные Арменией тер-
ритории страны. Имя оперной певицы будет
включено в список нежелательных лиц в Азер-
байджане", - сказал Гаджиев.

"Музыка, искусство вне политики". В Нагор-
ном Карабахе стремятся к миру, уважают ис-
кусство", сказала Любовь Казарновская, счи-
тающая, что большей глупости, чем включить
ее имя в список нежелательных лиц МИД Азер-
байджана, придумать нельзя.

"Я ехала в Нагорный Карабах с культурной
миссией. Люди Нагорного Карабаха не хотят
никакой войны, они хотят мира, хотят рожать
детей, хотят, чтобы звучала музыка. Вы не мо-
жете себе представить, сколько любви, радос-
ти мы там получили. Люди кричали: "Спасибо
за музыку!", - отметила артистка.

Âîëî÷êîâà ïîïðîùàëàñü ñ Êðûìîì,
ñäåëàâ øïàãàò â ñòðèíãàõ

Всю минувшую неделю
Анастасия Волочкова
провела в Крыму: бале-
рина дала несколько бла-
готворительных концер-
тов, встретилась с боль-
шими и маленькими пок-
лонниками, совершила
несколько морских про-
гулок на яхте и… сделала
самый яркий снимок это-
го лета, запечатлев себя
в шпагате на фоне
крымских гор. Фото Во-
лочковой в крошечном
алом купальнике букваль-
но взорвало Интернет.
Неудивительно, что, уез-
жая из Крыма и проща-
ясь с гостеприимным по-
луостровом, Анастасия подарила поклонникам
снимок своей знаменитой растяжки в красных
стрингах. Подписчики страницы Насти в Instagram
смогли насладиться зрелищем ее плоского жи-
вота и крепких ягодиц без намека на целлюлит.

8 июля Жанне Фрис-
ке исполнился бы 41
год. Накануне отец пе-
вицы Владимир Бори-
сович рассказал о том,
кому достанется нас-
ледство покойной звез-
ды. По словам Влади-
мира Фриске, все, что
заработала его дочь,
будет переписано на
внука и достанется то-
лько ему.

- Официально гово-
рю: то, что принадле-
жит моему внуку, то,
что оставила Жанна,
это все будет у Плато-
на, это все будет пере-
писано на моего вну-
ка. Все, что мамка его
оставила - хочу, чтобы
все это было только
его.

Популярный артист и
телеведущий Максим
Галкин отпраздновал
39-летие 18 июня. В
этот же день двойняш-
кам звездной четы -
Гарри и Лизе - испол-
нилось год и девять
месяцев. Накануне Ал-
ла Пугачева с детьми
вернулась в Россию
из Израиля, где отды-
хала последние три
месяца. А потому гос-
ти праздника смогли
поближе познакомить-
ся с очаровательными
двойняшками.

В замок, что в де-
ревне Грязь, приехали
Евгений Плющенко с
Яной Рудковской,
крестный отец Лизы

Актриса Елена Прок-
лова и ее супруг Анд-
рей Тришин за 30 лет
брака пережили мно-
гое. И тяжелые 90-е, и
потерю новорожденно-
го сына, и счастье рож-
дения долгожданной
дочери Полины. Каза-
лось бы, такие семьи
как бетон - уже ничем
не разобьешь. Но ока-
зывается, всему прихо-
дит конец. И брак с лю-
бимым некогда супру-

Ñòîöêàÿ: Ìíîãèå ñ÷èòàþò, ÷òî ÿ ðîäèëà áëèçíåöîâ
îò Êèðêîðîâà

кая от Киркорова?" -
увидев в соцсетях
снимки сыновей Кирко-
рова и Стоцкой, бло-
геры заволновались. И
понеслись предположе-
ния, одно другого пи-
кантнее...

- Что касается разго-
воров вокруг наших с
Филиппом общих де-
тей... Я же не могу в
новостях по централь-
ным каналам заявить,
что это не так. Конеч-
но, все равно останут-
ся люди, которые будут
думать, что я родила

близнецов и мы их с
Филиппом поделили
между собой (смеется).
На самом деле у Мар-
тина и Саши разные
папы и мамы. Но так
случилось, что космос
вмешался и наши сыно-
вья похожи. Детки с
возрастом меняются.
Пройдет время - и, на-
верное, эта похожесть
уйдет. Но пока даже
темперамент у Саши
такой же, как у Марти-
на, - пояснила Анаста-
сия Стоцкая.
Сын Филиппа Кирко-
рова Мартин и сын
Анастасии Стоцкой
Александр похожи как
две капли!

Îòåö Æàííû Ôðèñêå: Íåëüçÿ ïðîñòî âçÿòü
è çàáðàòü ó íàñ âíóêà

Несмотря на то, что
у родителей Жанны
еще остался долг в 106
тысяч долларов за ле-
чение певицы в клини-
ке Майами, семье хва-
тает денег на то, чтобы
заботиться о малыше и
вести достойный образ
жизни.

- У нас с женой и
младшей дочкой хвата-
ет денег, нам хватит то-
го, что мы нажили, - го-
ворит отец Фриске, -
Нам не надо больших
денег. На то, чтобы съ-
ездить куда-то отдох-
нуть и прокормить се-
бя - хватит. Хватает де-
нег, ума и сил. Мы ни-
когда не просили ни у
кого и не нищенствова-
ли. Я всегда работал,

жена всю жизнь рабо-
тала.

Главный вопрос те-
перь - с кем будет жить
маленький Платон. По
словам Владимира Бо-
рисовича, мальчик бу-
дет жить с папой. Отец
певицы надеется, что
они с женой смогут
беспрепятственно ви-
деться с внуком.

- Да, у нас были ше-
роховатости в наших
отношениях, я не скры-
ваю. Но они не очень
большие. Дима старал-
ся держать со мной хо-
рошие отношения, и я
старался держать с
ним хорошие отноше-
ния. Главное теперь для
нас - вырастить Плато-
на.

Ïåðâûå ôîòî ïîäðîñøèõ äåòåé Ïóãà÷åâîé è Ãàëêèíà

Игорь Николаев с же-
ной Юлей Проскуряко-
вой, крестная Гарри
дизайнер Мила Ста-
вицкая, а также пер-
вый заместитель пред-

седателя Комитета Со-
вета Федерации по
международным де-
лам Виталий Игнатен-
ко. Кроме того, были
Александр Буйнов с

женой Аленой, Мари-
на Юдашкина, "горо-
дошник" Юрий Стоя-
нов с супругой, Фи-
липп Киркоров, биз-
несвумен Алина Ре-
дель и другие близкие
друзья семьи. Неко-
торые из них впервые
увидели малышей. Гар-
ри и Лиза играли на
детской площадке, ко-
торую родители пост-
роили им на улице. У
детей две няни. И каж-
дая из них с препода-
вательским образова-
нием. Возможно, со
временем звездные
детки пойдут в театра-
льную творческую сту-
дию, которую открыла
Алла Борисовна.

Åëåíà Ïðîêëîâà ðàçâîäèòñÿ ñ ìóæåì ïîñëå 30 ëåò áðàêà

гом, по мнению акт-
рисы, полностью исчер-
пал себя.

В интервью журна-
листам Проклова нео-
жиданно призналась,

что для нее оставаться
в таких холодных отно-
шениях уже нет ника-
кой возможности и не-

обходимости, поэтому
она решила расстаться
с мужем. Елена счита-
ет, что их с Андреем
Тришиным интересы
окончательно разош-
лись, они фактически
не ведут совместный
быт и даже живут в сво-
ем загородном доме на
разных этажах. Более
того, даже кухни у них
разные.

Елена
Прокло-
ва с
мужем
Андреем
Три-
шиным.
В центре
- их дочь
Полина
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19. ЛИЦА

Олга Гурска

Вече година и половина Ук-
райна е потънала в кръв,
брат убива брата, а инфор-
мацията в медиите е край-
но противоречива. Докато
хората в Донбас страдат
от войната, хората в Евро-
па страдат от санкциите,
въведени от Запада срещу
Русия.

Бидейки практикуващ пси-
холог-психотерапевт, итали-
анката Сара Реджинела по-
сети Донбас, водена единс-
твено от желанието да раз-
бере цялата истина за вът-
решно-украинския конфликт.
Сара засне филма "Гласове",
в който се чуват гласовете
на страдащите от войната
мирни граждани в Югоизточ-
на Украйна и тези на стра-
дащите от санкциите ита-
лианци, останали буквално
без работа, без руски клиен-
ти и туристи, без пазар…
Във филма си Сара показва
само онова, което е видяла
с очите си в Чернухино, Пе-
ревалск, Петровское, Стаха-
нов. Ето как започва "Гласо-
ве" ("Voci"): ЕДИНИЯТ ГЛАС:
"В Донбас присъстват про-
руски терористи-сепаратис-
ти. За да подсигури тери-
ториалната цялост на стра-
ната, украинското правител-
ство отговаря с въоръжена
намеса. На Русия са предя-
вени обвинения, също така
са наложени санкции".

ДРУГИЯТ ГЛАС: "В Донбас
има значително присъствие
на етнически руснаци. Няма
никакви терористи. Западът
подкрепи революционния дър-
жавен преврат в Украйна, а
Донбас изрази своята неза-
висимост. Украинските сили
отговориха на това с воен-
ни действия срещу Донбас,
който води политика на са-
моотбрана. След въвеждане-
то на санкции против Русия,
на Европа бе нанесен иконо-
мически ущърб".

За Италия, Донбас, иконо-
мическата криза и санкции-
те разказа д-р Сара Реджи-
нела в ексклузивно интервю
за вестник "Русия днес-Рос-
сия сегодня". По професия тя
е психолог и психотерапевт,
помага на отделни хора, на
семейни двойки и цели семей-
ства. Същевременно д-р Ре-
джинела изучава "Управление
на книгоиздаването" в Ака-
демията по кинематография
в Болоня.

- Госпожо Реждинела,
имате филм, наречен "Аз
съм италианец" (I'm Italian)?
Какво ви накара да го зас-
немете? Да не би да сте се
усъмнили в обективността
на медиите в Европа?

- Реших да заснема I'm
Italian като реакция на ита-
лианската и европейската
цензура за войната в Дон-
бас. Фактически през първи-
те месеци на този конфликт
официалните западни сред-
ства за масова информация
не съобщаваха никакви но-
вини за случващото се. Едва
след крушението на малай-
зийския Боинг в Източна Ук-
райна, западните медии за-
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говориха за войната в Дон-
бас. Но те показваха само
една гледна точка и за всич-
ко обвиняваха само Русия.
I'm Italian, разбира се, не е
пропагандистки отговор на
вирусното видео "Аз съм ук-
раинец". Аз се опитах да по-
кажа, че във всеки конфликт
има две гледни точки. За да
се избегне психотично мис-
лене и с цел да се избегнат
решения чрез посредник, е
необходимо да се търси ис-
тината, изслушвайки двете
страни на конфликта.

- Това ли е причината да
заминете в Донбас?

- Да, мога да кажа, че пъ-
туването ми в Донбас бе пре-
дизвикано от желанието ми
да намеря истината, да чуя
мнението на жителите на

чинени от войната. След то-
ва у мен възникна желание
да поговоря с местните жи-
тели за това какво се случ-
ва, давайки им по този на-
чин възможност да кажат на
Запада всичко без цензура.
Именно техните гласове зву-
чат във втория ми филм за
войната в Украйна - "Гласо-
ве".

- Сара, вие заминахте там
в търсене на истината… На-
мерихте ли я? Промени ли
се нещо у вас след посеще-
нието в Новорусия?

- Заминах за Донбас през
април 2015 година и в този
период общувах там с хора-
та, които ми казаха, че за-
щитават земята си от укра-
инската армия. Те са от на-
селението на Донбас, имат

норира тези новини. По вре-
ме на конференции например
често срещам хора, които ми
благодарят за помощта, за
това, че те от нас са разбра-
ли за нарушенията на пра-
вата на човека в Донбас. Те-
зи хора игнорират реалност-
та, но имат желание да бъ-
дат информирани.

- Какво мислите за неп-
рекъснато увеличаващото
се военно присъствие на
НАТО в Европа? Това тре-
вожи ли италианците?

- Това тревожи мен, защо-
то политиката на НАТО изг-
лежда много агресивна. Но
като цяло италианците, на
които се предоставят нови-

Зад кадър на "Гласове"

Зад кадър на "Аз съм италианец"

гативите от санкциите в
името на справедливостта
в една съвсем чужда стра-
на?

- Мисля, че тези италиан-
ци, които интервюирах за
"Гласове" знаят, че в този
свят всички сме свързани
помежду си. Донбас може-
ше да бъде Италия. И Ита-
лия може да бъде Донбас.
Войната в източна Украйна
се отрази на Италия във вид
на икономическа криза за-
ради санкциите против Ру-
сия, но трябва да се обеди-
ним. Двата народа - итали-
анците и хората в Донбас,
страдат по различен начин
заради войната и санкции-
те. Ако италианците позво-
лят хората в Донбас да за-
гиват, утре в Италия също
може да започнат да заги-
ват хора.

- Какъв изход виждате от
сегашната ситуация в све-
та?

- Европейските страни и
Италия, в това число, тряб-
ва да възстановят своя су-
веренитет, правото си на са-
моопределение и на свобод-
ни медии. Сега все още ня-
кой решава кое за нас е пра-
вилно, а някой друг - какво
хората трябва да знаят и
какво трябва да игнорират.
Но без демокрация не мо-
жем да намерим каквото и
да било решение.

- Сара, какво послание
бихте отправили към наши-
те читатели?

- Бих искала да кажа, че
днес ние в Италия живеем в
много опасен период за на-
шата демокрация. Аз наблю-
давам саморазрушителната
икономическа политика на Ев-
ропа и тенденцията гледната
точка на Запада да се смята
за единствено правилна, заб-
равяйки за сложните реалнос-
ти. Без втората гледна точка
западните хора ще изгубят
способността да четат и ин-
терпретират цялата тази
сложност на реалността. За-
това, диалогът с други стра-
ни за нас е много важен.

Филмът "Гласове" ("Voci")
завършва с думите: "Има
разлика между война и ин-
формационна война. Тези
филми и послания малко се
използваха от западните ме-
дии. Населението вярва на
онова, което разказват сред-
ствата за масова информа-
ция или на доверен лидер.
Но дали всичко казано от
тях е истина?"

Сара (в центъра) с колеги и местни жители в Донбас

Донбас. Заминах там заед-
но с колеги от Университета
по психология в Ростов на
Дон. Също така заедно по-
сетихме бежански лагер, раз-
положен в Ростовска област.

- Изпитвахте ли чувство
на страх, тревога, все пак
там загиват хора, а журна-
листите в Украйна отдавна
се превърнаха в живи ми-
шени?

- Винаги съществува час-
тица страх, когато се озова-
ваш на земя, където хората
са се превърнали в жертва
на войната. Преди една го-
дина в Донбас загина 30-го-
дишният италиански фоторе-
портер Анди (Андреа) Роке-
ли, когато заснемал случва-
щото се в село Андреевка,
край Славянск, на 25 май
2014 година. Основната част
от западните журналисти,
които говорят за войната в
югоизточна Украйна, обаче
отразяват само гледната точ-
ка на АТО (Антитерористич-
ната операция). Когато се
върнах в Италия, се поста-
рах да покажа различна
гледна точка, защото смя-
там, че в Донбас няма теро-
ризъм. Така се появи новият
ми филм "Гласове" ("Voci"),
който се разпространява в
интернет пространството,
благодарение на италианс-
ки независими медии.

- Какво изпитахте, когато
пристигнахте в Донбас?
Какво бе най-първото ви
впечатление?

- Първоначално изпитвах
недоверие заради множест-
вото руини, които видях.
Много жилищни сгради бя-
ха подложени на обстрел.
Имаше хиляди загинали хо-
ра, ранени, страдащи от пси-
хологически проблеми, при-

ни от официалните медии, не
се тревожат много по този
повод. Официалните медии
представят Русия като агре-
сивна страна, избягвайки
обаче да говорят конкретно
за това, че всъщност НАТО
с военните си бази е обкръ-
жил Русия, а не обратното.
Нивото на дезинформация е
толкова високо, че не поз-
волява на хората да разби-
рат цялата сложност на ре-
алните събития.

- Сара, как смятате, кой в
крайна сметка печели от
всичко това?

- Това носи изгода и пе-
чалби на Съединените щати.

- Впечатляващо е, че въп-
реки негативното влияние
върху икономическия жи-
вот на Италия, италиански-
те герои във вашия филм
пожелават на жителите на
Донбас да продължават да
се борят за мечтите и сво-
бодата си. Излиза, че тези
хора са готови да търпят не-

там семейства, поради кое-
то е трудно да се повярва,
че те самите разрушават
своята земя, както твърдят
западните медии.

- Филмът "Гласове" отра-
зява днешния живот на хо-
рата в Донбас и Италия. Ка-
то цяло как в Италия се въз-
приема случващото се, ита-
лианското общество инте-
ресува ли се от войната в
Украйна, от санкциите сре-
щу Русия, от вероятността
за Трета световна война?

- Съществува определена
част от италианското насе-
ление, която знае за конф-
ликта в Донбас, за икономи-
ческата криза заради анти-
руските санкции и за риска
от голяма световна война. Те-
зи хора четат независими ме-
дийни източници и ги изпол-
зват за сравнение с новини-
те на прозападни средства
за масова информация. Но
съществува и друга част от
италианския народ, която иг-
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Въпреки мрачните предс-
казания и страховити закли-
нания по адрес на руската
икономика, тя не се сгромо-
ляса. Напротив, показва ма-
кар и слаб, но уверен рас-
теж. "Русия демонстрира не-
очакван растеж, което ще й
позволи в бъдеще да наме-
ри независими от цените на
петрола пътища към възста-
новяване на икономиката.
Сега се появяват все пове-
че признаци, че руската ико-
номика няма да умре от мъ-
чителна смърт", бе комента-
рът на наблюдателя и поли-
тически анализатор на аген-
ция Bloomberg Леонид Бер-
шидски.

Руската Федерална статис-
тическа служба сочи, че
през последното полугодие
страната отбелязва растеж
от 0,4% въпреки предвижда-
нията на западни експерти
за нулев растеж. Сред при-
чините за оптимизма за раз-
витието на руската икономи-
ка Bloomberg посочва поли-
тиката на правителството и
на Централната банка, кои-
то според водещата иконо-
мистка на Световната бан-
ка Бригит Хансла "са съуме-
ли бързо да вземат решения,
стабилизиращи икономика-
та".

В статията се отбелязва,
че за разлика от икономи-
ческата криза и дефолта от
1998 г., днес руската иконо-
миката е по-зряла, бизнесът
е укрепнал и натрупал капи-
тали, които могат да се вле-
ят в икономиката. "Русия е
държава с огромен вътрешен
пазар, който току-що изжи-
вя рязък спад в обемите на
вноса. Последният път, ко-

САЩ не са в състоя-
ние да издържат на
надпреварата с Русия
за усвояване на Аркти-
ка и вече безнадеждно
изостават, съобщава
руското издание "Вес-
ти икономика". Според
него Америка дори не
признава цялата исти-
на за напредъка на рус-
наците в този богат на
ресурси район. "С Ру-
сия дори не играем в
една и съща категория.
Ние въобще не участ-
ваме в играта", така
описва ситуацията ко-
мандирът на бреговата
охрана на САЩ Пол Цу-
кунфт, цитиран от
Newsweek. По думите
му редица държави,
между които - на пър-
во място именно Русия
- с голям аванс изпре-
варват САЩ, при това
въобще нямат никакво
притеснение, че с ня-
кого се състезават.

Изоставането на САЩ
се дължи главно на фак-
та, че страната не раз-
полага с достатъчно ле-
доразбивачи. Има само
два големи дизелови съ-
да от този тип, на всич-
ко отгоре в действител-
на експлоатация е само
единият - Polar Star. Вто-
рият още преди някол-
ко години се повреди и
все още не е пуснат на

Âúïðåêè ìðà÷íèòå ïðåäñêàçàíèÿ - ðàñòåæ
Западни експерти са оптимисти за развитието на руската икономика

гато това се случи, бе в края
на 1990-те години, но тогава
корпоративна Русия прие
предизвикателството. Днес
икономическите условия в
Русия също са сурови, но
руските предприемачи нат-
рупаха опит и имат големи
ресурси: стотици милиарди
долари, които избягаха от
страната, но могат отново да
се върнат и да бъдат инвес-
тирани. Освен това, Русия
може да се окаже най-доб-
рото място за инвестиране
при отчитане на лихвените
проценти в Европа, Азия и
САЩ", се казва в коментар
на агенцията.

Докато световните пазари
реагират нервно на всички
новини от Гърция, Русия се
чувства спокойна, пише
енергийният експерт Колин
Чилкоът за интернет издани-
ето Oilprice. Анализаторът от-
белязва, че "Газпром-нефт" и

западният концерн Royal
Dutch Shell проучват създа-
ването на стратегически али-
анс за обмен на активи за
разширяване сътрудничест-
вото в рамките на проекта
"Сахалин".

На свой ред "Газпром" за-
едно с Shell и европейските
EO.N и OMV се договориха
за строителството на два но-
ви газопровода в рамките на
"Северен поток", които ще
позволят пропускателност
до 55 млрд. куб. м годишно
и ще превърнат Австрия в
най-големия газов хъб в Ев-
ропа. Независимо от санк-
циите американската петрол-
на компания Exxon продъл-
жава да залага на Русия.
През 2014 г. руските холдин-
ги на компанията са полу-
чили над 208 млн. дка терен,
докато в САЩ Exxon разпо-
лага едва с 58 млн. дка.

В Азия Китай започна стро-

ителството на своя участък
на газопровода "Силата на
Сибир", по който в КНР ще
бъдат доставяни 38 млрд.
куб. м газ годишно от 2017 г.
"Азиатският пазар е бъдеще
за мнозинството доставчи-
ци на суров перол и приро-
ден газ, като Русия предп-
риема успешни стъпки за
трайно спечелване на зна-
чителна част от пазара", от-
белязва изданието. През
2014 г. обемът на руските
доставки за Китай, Япония
и Южна Корея се е увели-
чил с 25%, което позволи на
Москва да завземе азиатс-
ките позиции на Саудитска
Арабия, Кувейт и Катар.

Не трябва да се забравя и
сътрудничеството на Моск-
ва и Рияд в атомната енер-
гетика: по договор между
страните Русия ще построи
16 реактора за АЕЦ. Очер-
тава се перспективата Сау-

дитска Арабия да стане ва-
жен партньор на Русия в съ-
ществуващи или бъдещи неф-
тени или газови проекти.
"Налице са доста основания
да вярваме, че Русия, ней-
ната добивна индустрия и
държавни корпорации имат
много почитатели", смята ек-
спертът.

Показателно е и мнението
на авторитетния американс-
ки политолог и икономист
Пол Крейг Робъртс, който бе
съветник в администрацията
на Роналд Рейгън. Според не-
го 2015 г. може да стане пре-
ломна за международния ба-
ланс на силите и целият свят
ще наблюдава развитието на
геополитическия алианс меж-
ду Русия и Китай, в чиито ръ-
це се намира бъдещето на
световната политика. "2015-та
ще бъде много добра годи-
на, ако Русия и Китай пред-
приемат далновидни иконо-
мически мерки. Изглежда, че
планът на Москва е да на-
мери допирни стратегически
и икономически точки с ази-
атските държави, пренебрег-
вайки провокациите на За-
пада", смята той.

Реализацията на такава
политика е рационална и е
много перспективна в кон-
текста на международните
отношения, защото "всички
козове са в ръцете на Мос-
ква и Пекин, а не на Вашин-
гтон", добавя Робъртс. Логи-
чен според него е стреме-
жът на Русия и Китай да ре-
ализират съвместни финан-
сови проекти, защото запад-
ните финансови пазари се
базират на "манипулации", а
не на базови икономически
показатели".

Платформата
"Орлан" на

Сахалин е една
от най-големите
в света за добив

на нефт и газ

Àðêòèêà ñå ïðîáóæäà çà ãîðåùè äåëíèöè

Руски ледоразбивач доставя изследователи и оборудване на дрейфуваща
станция в Арктика

вода. По някои данни
САЩ може да имат по-
голям флот от малки ле-
доразбивачи, но за се-
риозно усвояване на Ар-
ктика това е крайно не-
достатъчно. Всъщност,
за тази цел те разпола-
гат само с един такъв
плавателен съд.

САЩ разполагат с
три ледоразбивача, ако
не се броят изследова-
телските кораби, и
всички те са собстве-
ност на бреговата ох-
рана. Затова не е чуд-
но, че именно тя бие
тревога. При това САЩ
се опитват да използ-
ват ледоразбивачи и в
Антарктида, което окон-
чателно ги лишава от
способността им да
действат оперативно.
Съставена е петиция за
закупуването на нови
плавателни съдове от
подобен клас, но засе-
га резултати няма.

Същевременно Русия
има шест атомни ледо-
разбивача. Това са ог-
ромни кораби, които
могат да работят авто-
номно благодарение на
ядрените си реактори и
дават възможност за
навигация, в която и да
е точка на света във
всеки един момент. Ос-
вен това, на разполо-
жение са и над десет

дизелови ледоразбива-
ча. Строят се и нови ко-
раби за северните ши-
рини, в момента се раз-
работва проект на ле-
доразбивач с водоиз-
местимост 55,6 хил. то-
на.

Богатствата на Аркти-
ка са огромни. По ин-
формация на американ-
ски научноизследова-
телски центрове там се
крият 15% от целия ос-
танал на Земята пет-
рол, 30% от запасите на
природен газ и около
20% от втечнен приро-
ден газ. Не бива да се
пренебрегва и огромно-
то геополитическо зна-
чение на региона, как-
то и перспективите за
рибната индустрия.

Но за усвояването на
Арктика само ледораз-
бивачи не са достатъч-
ни. Нужно е също да
се формира дългосроч-
на стратегия, каквато
Русия вече е разрабо-
тила. В защита на сво-
ите интереси в регио-
на в края на миналата
година тя създаде Обе-
динено стратегическо
командване "Север", ко-
ето в бъдеще може да
стане част от военно-
морския флот. Всички
тези стъпки са ясен сиг-
нал, който потвържда-
ва, че страната има ам-

бициозни планове за
развитието на Арктика.

Особени перспективи
разкрива и Северният
морски път. Огромният
флот от ледоразбивачи
ще позволи на Русия
изцяло да контролира
тази важна морска ма-
гистрала, която в край-
на сметка може да за-
мени южния път, мина-
ващ през Суецкия ка-
нал. Северният марш-
рут е по-кратък и до го-
ляма степен по-безопа-
сен. По него пътят от
Европа до Азия отнема
35 дни, вместо - 48, ко-
гато се използва Суец-
кият канал.

След разпада на Съ-
ветския съюз Северни-
ят морски път на прак-

тика бе изоставен, но
през последните годи-
ни интересът към него
расте, до голяма степен
благодарение на актив-
ните действия на рус-
ката страна. Всяка го-
дина се издават над 600
разрешения за превоз
на товари по Северния
морски път, а ежегод-
ният обем на транспор-
тираните по него това-
ри възлиза на 4 млн. то-
на. Според вицепреми-
ера Аркадий Дворкович
потенциалът за следва-
щия 15-годишен период,
каквито са сроковете за
реализация на комплек-
сния план, се оценява
на повече от 80 млн. то-
на, тоест обемът на пре-
возите може да бъде

увеличен 20 пъти.
Русия реализира в

Арктика и сериозни ин-
фраструктурни проекти.
Там се изграждат 10 ар-
ктически станции за
проучвания, 16 приста-
нища, 13 летища и 10
установки за противо-
ракетна защита. Неот-
давна правителството
издаде разпореждане
за възобновяване изс-
ледванията в региона.
Ще бъде възобновена и
работата на дрейфува-
щите станции, които бя-
ха закрити през 2013 г.
За тези цели са отпус-
нати 250 млн. рубли от
федералния бюджет.
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Сутринта на 9 юли два-
ма неизвестни с маски и
тъмни очила нахлули в Та-
руската галерия (Калуж-
ка област) веднага след
като влезли директорка-
та и уредничката, които
изключили сигнализация-
та. Заплашвайки с писто-
лети, крадците завърза-
ли двете жени със скоч и
изнесли няколко картини:
"Морето и остров Капри"
на Иван Айвазовски, "Гла-
ва на ерусалимски евре-
ин" - етюд към картината
"Христос и грешницата"
на Василий Поленов, и
картина от XV век "Раз-
пятие на свети Франциск
от Асизи" на неизвестен
художник. Откраднатите
картини са от постоянна-
та експозиция на галери-

ята, а общата им стойност възлиза на 7,5 милиона руб-
ли. Води се разследване.

- Какъв смисъл вложих-
те в наименованието на
филма?

- Нашите герои много доб-
ре говорят за съхраняване-
то на традициите: "Ако из-
губим всичко, ние ще из-
чезнем!"

"Ние" сме наследниците на
нашите предци. Може да се
отричат традиции, духов-
ност, но отричането на оче-
видното не може да запъл-
ни пустотата. От нея не се
раждат нито изкуството, ни-
то хората. Ако ние, като рус-
ки народ, започнем да се
срамуваме да се идентифи-
цираме с нашата култура,
ще изчезнем скоро и аз в
това не се съмнявам ни най-
малко. Затова "Атлантида" е
метафора на някога велико
място - нашата страна, кое-
то сега съществува някъде
в метафизично пространст-
во. Неразбираемо е дали е
изчезнало напълно или ка-
то Китеж-град, изведнъж ще
изникне от дълбините на
езерото. Нашият зрител е
всеки, който се замисля
върху тези проблеми, кой-
то все още търси себе си,
своята култура.

- София, кое беше най-

Â áúäåùå ôèëìèòå ùå ñå
ñíèìàò ñ ïàðèòå íà çðèòåëèòå
На 9 юли в 40 града на Русия на голям екран

излезе документалният филм на режисьора Со-
фия Горленко "Атлантида на Руския Север". Фил-
мът разказва за уникалната природа, архитек-

турата и живота на хората в Архангелска и
Вологодска област. София Горленко разказа за
първия в Русия филм, заснет изцяло на базата
на краудфандинг (народно финансиране).

важното за вас в създава-
нето на филма?

- Ние искахме да създа-
дем паметник на отиващо-
то се време и паралелно
да обозначим проблемите
на това време. Нашите ге-
рои - представители на раз-
лични културни и социални
пластове, отговаряха на
въпросите ни. Искахме да
се издигнем над проблеми-
те и да увековечим руския
човек в неговото най-важ-
но проявление: в борбата
с унинието, разрушението,
глобализацията и безвери-
ето. Ето защо филмът се по-
лучи не упадъчен.

- Защо решихте да из-
ползвате метода крауд-
фандинг?

- В нашия случай народ-
ното финансиране беше
единственият възможен ва-
риант. Дори не сме мисли-
ли да се обръщаме към Ми-
нистерството на културата.
Беше очевидно, че филмът
трябва да се заснеме вед-
нага, не можехме да чака-
ме половин година, докато
бъде разгледана заявката
ни в министерството. Зами-
сълът беше нестандартен,
затова нито един продуцент

или инвеститор не би се на-
ел да ни подкрепи. Всеки
продуцент предпочита да
върви по отъпкани пътеки,
а да се експериментира с
повествователни форми, не
знаейки какъв ще е резул-
татът накрая, е само за сме-
ли и уверени в себе си хо-
ра. Ние бяхме уверени, ос-
новно благодарение на на-
родното финансиране. Пър-
воначално такава подкрепа
нямаше, но когато се появи
първият трейлер, хората за-
почнаха да ни се обаждат,
да ни пишат и парите в бук-
валния смисъл започнаха да
се събират сами. Обажда-
ха ни се хора, които имаха
желание да работят безп-
латно, така се сдобихме с
прекрасния композитор Ма-
рат Файзулин и колориста
Михаил Денисов. Краудфан-
динг е прекрасно нещо. Ве-
роятно в бъдеще филмите
ще се създават именно по
такъв начин - за сметка на
аудиторията, която започва
да се формира още на пър-
вия етап - събирането на
средствата.

- А как стана така, че
проектът бе подкрепен от
известния пътешественик

Фьодор Конюхов?
- Отидохме при него от

улицата, така да се каже.
Темата на филма му се ви-
дя доста близка и той с ра-
дост записа видео в наша
подкрепа за събиране на
средства. Към друг не сме
се обръщали, нямахме вре-
ме от снимки.

- А Борис Гребеншчи-
ков? Във филма звучи не-
гова песен.

- На Гребеншчиков напи-
сах писмо на личната му
поща още преди снимките.
И е истинско чудо, че той
ми отговори. Той написа:
"София, темата ми е много
близка! Вие можете да из-
ползвате безвъзмездно
всяка моя музика!"

- Как публиката прие
филма?

- "Атлантида на Руския Се-
вер" беше забелязан. Все-
ки ден получаваме по де-
сет писма с благодарност
от съвсем непознати хора.
На фестивала на новото ев-
ропейско кино VOICES във
Вологда нашият филм бе-
ше приет с възторг, дори
не стигаха места на про-
жекциите. Това е доказател-
ство, че зрителят е готов

да възприема такова нес-
тандартно кино на големия
екран. Съзнанието на хо-
рата се променя и това ве-
че се забелязва.

- В "Атлантида…" се за-
сяга религиозна тема и
вашите герои се оплакват,
че никой не се интересу-
ва от възраждането на
църкви.

- Невъзможно е да не се
засяга въпросът за вярата,
особено снимайки на Север.
Там буквално всичко така
или иначе е свързано с нея.
Случайно станахме свидете-
ли на едно кръщене на 80
души в река. Струва ми се,
че хората на Север най-мно-
го се срамуват от гоненията
срещу църквата в периода
на СССР, именно затова се
опитват с всички сили да из-
купят вината. Възстановяват
всичко, което е останало от
храмовете, при това често
дори не разбирайки защо го
правят. Остава впечатлени-
ето, че някаква сила ги нап-
равлява, може би вярата на
генетично ниво. На Север
обаче има малко свещени-
ци, а повечето от храмове-
те са просто архитектурни
паметници…

Îòêðàäíàõà êàðòèíè íà Àéâàçîâñêè
è Ïîëåíîâ çà 7,5 ìèëèîíà

Сергей Борисович Пушкин е роден на
26 юли 1925 година и е потомък четвърто
поколение на най-големия син на Алек-
сандър Сергеевич - ген. Александър Алек-
сандрович, участник в Руско-турската вой-
на.

Сергей Борисович се прочува не само
с роднинството си с великия поет, но и с
това, че посвещава целия си живот на
измерването на времето. Той е главен кон-
структор на първия свръхточен атомен ча-
совник, наречен "Часовникът на Пушкин".
Детството и юношеството му са изпълне-
ни с много трудности. Когато нямал на-
вършени 10 години, скоропостижно уми-
ра майка му - Мария Мезенцева, която
сама възпитавала децата си - Сергей и
по-малкия му брат Борис. За осиротели-
те момчета продължил да се грижи дядо-
то им Сергей Петрович Мезенцев, оста-
нал вдовец преди революцията, след
смъртта на неговата съпруга Вера Алек-
сандровна - внучка на А.С. Пушкин. През
1937 година семейството преживява нова
трагедия - бащата Сергей Мезенцев е реп-
ресиран и загива в лагерите. За да спаси
момчетата, разрешение за осиновяване
успява да получи сестрата на Вера Алек-
сандровна - Анна Александровна Пушки-
на. Тя дава на момчетата не само добро
възпитание и образование, но и знаме-
нитата фамилия Пушкин.

През 1943 година Сергей Борисович се
озовава на фронта. Като механик той под-
държал самолетите-щурмоваци "Ил-2" и из-
требителите, които се връщали след бой-
ни полети. Братът Борис също воювал,
но на Северния флот. Двамата се завър-
нали от войната живи и победители - с
медали и ордени. След това постъпили в
институти и станали инженери.

"Морето и остров Капри"
на Иван Айвазовски

"Глава на йерусалимски евре-
ин" - етюд към картината "Хрис-
тос и грешницата"  на Василий
Поленов

Ïî÷èíà ïðàâíóêúò íà Àëåêñàíäúð Ïóøêèí
На 9 юли в Москва почина изобретате-

лят на свръхточен атомен часовник, прав-
нукът на великия руски поет Александър
Пушкин. Прощалната траурна церемония се
състоя на 11 юли в Боткинската болница в
руската столица.

След института Сергей Борисович рабо-
ти в лаборатория, която по-късно става
Всесъюзен научно-изследователски инсти-
тут за физико-технически и радиотехни-
чески измервания - понастоящем Инсти-
тут по метрология на времето и простран-
ството.

С. Б. Пушкин заема поста зам.- дирек-
тор по научната част.

Той е лауреат на Държавна награда, за-
нимава се с проблемите на свръхточните
измервания на честотата и времето, има
над 150 публикувани в Русия и чужбина
научни трудове, преведени на много ези-
ци. Като ръководител в Института по мет-
рология, време и пространство, Сергей Бо-
рисович над 30 години охранява своя уни-
кален "Часовник на Пушкин", който се прев-
ръща в държавен еталон за време и чес-
тота.

Сергей Борисович Пушкин, 1949 г.

София Горленко
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На 9 юли на площад-
ката на най-главното
промишлено изложе-
ние на Русия "Иноп-
ром" бяха наградени с
премия "Черепанови"
20 уралски инженери,
конструктори и ръко-
водители на промиш-
лени предприятия. За
принос в развитието
на конструкторска
подготовка, почетната
премия бе връчена на
ръководителя на отде-
ла за конструкторски
разработки в Каменск-
Уралския металурги-
чен завод Владисав
Буянов. Главният енер-
гетик на ЕВРАЗ НТМК
Денис Корякин бе наг-
раден за активната си
дейност в реконструк-
циите и техническото

Ïóñêàò óíèêàëíà èãðîâà êîíçîëà

Инженери от Омск разра-
ботиха говорещ контейнер
за отпадъци. Сега авторите
на идеята търсят средства за
реализиране на този необик-
новен проект. В тясна рабо-
тилница екипът продължава
да работи усилено над "ум-
ния контейнер".

Автори на идеята са инже-
нерите Сергей Дмитриев и
Александър Обухов, които за-
почнаха да реализират стра-
хотната си идея още през
февруари тази година. В мо-
мента те доработват послед-
ните дребни детайли на изоб-
ретението си.

"Разработката ни е насоче-

На 28 юни 2015 го-
дина неуспешно за-
върши пускът на аме-
риканския "Фалкон-9"
с товари, предназна-
чени за МКС. Още
първите видеоматери-
али със старта на ра-
кетата, публикувани в
мрежата, дадоха осно-
вания да се смята, че
взривът е станал не
без участието на НЛО.
Това твърдят известни-

ßìàëñêàòà äóïêà ñå
ïðåâðúùà â åçåðî

Знаменитата ямалска
дупка в земята буквално
пред очите се превръща в
езеро. Загадъчният кратер,
който се намира в района
на Бованенковското газо-
во находище в Ямало-Не-
нецкия автономен окръг, се
пълни с вода. През зимата
и пролетта нивото на во-
дата в него се е покачила
с 10 метра и покачването
продължава.

Според учените, голяма
част от езерата на полуос-
тров Ямал най-вероятно са
се образували именно по
такъв начин. По-рано екс-
пертите от Субарктическия
научно-изследователски
център установиха, че кра-
терът най-вероятно се е об-
разувал в резултат на под-
земен пневматичен взрив,
предизвикан от смес на лед
и газ - следствие от гло-
бално затопляне.

Ямалската дупка бе отк-
рита през 2014 година, ди-
аметърът й достига 40-60
метра. Текущата научна ек-
спедиция е четвърта поред.
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превъоръжаване на
производството, а съ-
що и въвеждането на
енергоспестяващи
мерки. Сред награде-
ните е и генералният
директор на Серовс-
кия механичен завод
Александър Никитин.
Освен това, регионал-
ният обществен фонд
"Черепанови" награди

трима души с медал за
особени заслуги и дъл-
гогодишно сътрудни-
чество с организаци-
ята. В това число е и
Владимир Шчелков -
генерален директор на
Съюза на предприяти-
ята в отбранителния
отрасъл.

Премията "Черепано-
ви" е учредена през

1997 година в памет на
братята Ефим и Мирон
Черепанови - изобре-
татели на първия рус-
ки локомотив. За 18 го-
дини от съществуване-
то си, премията е била
присъдена на повече
от 250 души с инжене-
ро-технически специал-
ности от Свердловска
област.

На изложението
"Инопром-2016" беше
показан трамвай R-1,
заявка за който бе да-
дена още през минала-
та година и предизви-
ка голям интерес.
Снимките на "косми-
ческия трамвай"  свет-
кавично обиколиха Ин-
тернет пространството.
За съдбата на футурис-
тичната мотриса R1, на-
ричана още "iPhone на
релси",   разказа зам.-
генералният директор
на "Уралвагонзавод"
Алексей Жарич: "През
2014 година ние предс-
тавихме концепция.
Обикновено между
представянето на кон-
цепцията и реализаци-
ята й минават години,
такъв е опитът на чуж-

дестранните предприя-
тия. Ние обаче имаме
готовност да предста-
вим серийния образец
още през идната годи-
на. Дотогава трамваят
ще премине през всич-
ки изпитания за съот-
ветствие на руския дър-
жавен стандарт".

Той отбеляза, че но-
вият трамвай ще може
успешно да се конку-
рира на международ-
ния пазар, тъй като це-
ната му ще бъде много
изгодна за чуждестран-
ните купувачи.

Следващото изложе-
ние "Инопром-2016" ще
се проведе в Екатерин-
бург, а главната тема
ще бъде "Промишле-
ност и производствена
кооперация".
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Взривът на "Фалкон-9"

Два старта - на руска и американска ракети, за-
вършиха с неуспех

те уфолози Анна Ажа-
жа и Юрий Григориев.
Те представиха стран-
ни доказателства.

"На снимката се виж-
да кадър, взет от ви-
деоматериала на
SpaceX, тъй като на не-
го присъства фиксира-
но време, скорост и
височина на полета на
ракетата. Стартовият
кадър 00.19 секунди
представлява следно-

то: в средата е раке-
тата, а в пространст-
вото около нея се виж-
да обект, като негово-
то появяване също е с
фиксирано време. Та-
ка, че за комисията ня-
ма да представлява
трудност да прегледа
видеото и сама да нап-
рави изводите", пояс-
няват изследователите.

"Ако по време на
заснемането на стар-
та нещо неидентифи-
цирано би се появило
само веднъж до раке-
тата, би могло да се
говори за някаква слу-
чайност или илюзия.
Но НЛО-то съпровож-
да ракетата от старта
до взрива, при това
неидентифицираният

обект се вижда дори
след като отломъците
изчезват от кадъра.
Още на първите кад-
ри във видеоматериа-
ла на NASA и SpaceX,
в самия край на сю-
жета се вижда как
един "отломък" извър-
шва самостоятелни
движения - първо ле-
ти надолу, а след то-
ва нагоре, след което
видеото прекъсва.

Във видеото с катас-
трофата на "Протон"
на 16.05.2015. се поя-
вява "двойка НЛО", а
на видеото с "Фалкон"
се вижда как тази
двойка приближава
ракетата веднага след
взрива", разказват
уфолозите.

"Ние вече неведнъж
заявявахме, че ако из-
вънземните искат да
бъдат забелязани, те
оставят "визитки". В
конкретния случай ви-

зитката им стана ви-
сочината на катастро-
фата на "Фалкон-9".
Ракетата се взриви на
височина след 44-ия
километър. Числото
"44" в превод чрез рус-
ка азбука е равно на
НЛО (Н-15+Л-13+0-16).
Причината за поред-
ното блокиране на
"Фалкон-9", бе посоче-
на от нас в статия от
16.09.2014, когато НЛО
попречи на полетите
на две ракети еднов-
ременно - на амери-
канския "Фалкон" и
руския "Союз". Ако
сравним кадрите от
миналия и сегашния
материал, ще открием,
че връзката между ка-
тастрофите е очевид-
на, включително и да-
тите на пусковете  -
22.08 и 28.06, пресеч-
ната точка тук е в чис-
лото 28", поясниха уче-
ните.
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на към опазване на околна-
та среда и поддържане на
чистотата. Нашият град Омск
е достатъчно замърсен и пра-
шен, поради тази причина ре-
шихме да мислим практично.
Така в процес на усилено
мислене и търсене на вари-
анти се получи този контей-
нер за отпадъци", разказва
единият от авторите на про-
екта Сергей Дмитриев.

"Умният контейнер" тежи 48
кг с вместимост 110 литра - 4
пъти повече от стандартните
контейнери. Функционира на
слънчеви батерии. В метал-
ната конструкция са вграде-
ни инфрачервени датчици, ко-

ито отчитат доколко е напъл-
нен контейнерът. Новата раз-
работка не само е умна, но и
вежлива. Всеки, който хвър-
ли боклук в нея, ще чуе при-
ятни думи: "Благодаря, че се
грижите за околната среда!"
или "Благодаря, Вие постъп-
вате правилно!"

Възможно е функциите на
контейнера да се увеличат и
той не само ще благодари
за хвърления боклук, но и ще
осъжда всеки, който хвърли
боклука извън него.

На този етап авторите не
мислят за масово производ-
ство на разработката си, тъй
като е необходимо да се

провери работата на обра-
зеца в полеви условия. Изоб-
ретателите планират да пус-
нат в употреба "умния кон-
тейнер" в Омск през август
тази година.

През месец януари тази
година се появи информа-
ция за разработването на
нова руска игрова конзола,
която е предвидена за або-
нати на спътникови опера-
тори. В края на миналата
седмица компанията от
Санкт Петербург GS Group
публикува повече информа-
ция за новата конзола.

С помощта на новата
приставка ще бъде възмож-

но не само да се играят иг-
ри (включително и Android)
от всякакви жанрове, но и
да се гледат телевизионни-
те канали на цифровата те-
левизия "Триколор ТВ" с Full
HD резолюция. Пълната фун-
кционалност се достига при
съвместна работа на устрой-
ството с приставката-сървър
GS E501 и с достъп до Гло-
балната мрежа. Новата кон-
зола е пълноценно игрово

устройство и без наличието
на спътникова телевизия.
Конзолата ще се продава с
около 20 предварително ин-
сталирани игри, а от спът-
никовия оператор ще може
да се изтеглят допълнител-
ни игри. Новата руска кон-
зола, която засега няма офи-
циално име е на цена 8000
рубли или приблизително 140
американски долара спрямо
сегашния курс на валутите.
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23. АРМИЯ И ОРЪЖИЕ

По времето на студената вой-
на съветската подводна програ-
ма беше сила, с която всички
трябваше да се съобразяват. Съ-
ветските подводници завладяха
въобръжанието и на западните,
и на съветските граждани. В нап-
регнатите години на противопос-
тавяне между Вашингтон и Мос-
ква много американци смятаха,
че съветски подводници се спо-
тайват в засада кай беговете на
тяхната страна. Двете свръхдър-
жави разполагаха с подводници,
с които можеше да се започне
ядрен Армагедон директно от тай-
нствените океански дълбочини.
След разпадането на Съветския
съюз руската програма за стро-
ителство на подводници претър-
пя упадък заедно с много други
отрасли на руския военнопро-
мишлен комплекс. През послед-
ното десетилетие обаче руските
ръководители предприемат мо-
дернизиране на своите Въоръже-
ни сили. Русия модернизира
образците си от времето на сту-
дената война в съответствие със
съвременните изисквания и про-
ектира съвършенно нови плат-
форми. Сред последните са та-
кива проекти като "Борей" и
"Ясен". Страната явно е изпъл-
нена с решимост да повиши ста-
тута и възможностите на своя
подводен флот. Ето петте под-
водници, които заслужават осо-
бено внимание.

ПОДВОДНИЦА ОТ
ПРОЕКТА "ЩУКА-Б"

Тази ударна атомна подводни-
ца е построена в Съветския съюз
и получи названието "Барс" от
проекта 971, но според квали-
фикациите на НАТО е по-извест-
на като "Акула". "Барс" няма ма-
лошумността на някои западни
образци, но тази подводница си
остава солидна заплаха, особе-
но след серията модернизация в
периода след студената война.

Съветският Военноморски
флот получи седем модела "Аку-
ла-1" в периода от 1986 до 1992
г. От 1992 до 1995 г. Русия е
спуснала на вода между две и
четири модернизирани подвод-
ници "Акула-1". По онова време
Москва пристъпи към всеобем-
на модернизация на подводни-
ците от проекта 971А "Акула-2".
Този вариант има увеличена дъл-
жина на корпуса - 110 м, и по-
голямо водоизместване - 12 700
тона. Усъвършенстваната конст-
рукция разполага с по-тих дви-
гател от нейните предшествени-
ци, поради което подводницата
от проекта 971А е най-малошум-
ната в руския флот. Русия пост-
рои три такива кораби: "Вепрь"
(влязъл в строя  през 1995 г.),
"Нерпа" (2000 г.) и "Гепард" (2001
г.). Москва трябва да запази "Ге-
пард" в своя арсенал минимум
до 2025 г., а "Нерпа" ще бъде
дадена под наем на Индия.

Скоростта на съдовете от про-
екта 971 в надводно положение
е до 10 възела. Под водата под-
водницата развива скорост до 33
възела при потапяне до 600 м.
Продължителността на автоном-
ното плаване на "Щука" е 100
дни. Подводницата е въоръжена
с различно противокорабно, про-
тиволодъчно и зенитно оръжие,
което й позволява да изпълнява

Ïåòòå íàé-ñòðàøíè ðóñêè ïîäâîäíèöè
редица задачи. Една подводница
от този тип може да носи на бор-
да си цели 12 крилати ракети
"Гранит", които са предназначе-
ни за поразяване на кораби и
наземни цели. Тази ракета има
далекобойност 3000 км. За про-
тивокорабни и противолодъчни
действия "Щука" е снабдена с 8
пускови торпедни апарата, до-
като подобрената "Акула" и "Аку-
ла-2" имат по 10. ПЗРК "Стрела-
3М" с 18 ракети дава на тази
подводница възможност да на-
нася удари по въздушни цели.

ПОДВОДНИЦА
ОТ ПРОЕКТА 877

"ПАЛТУС" ("КИЛО")
Руският проект 877 "Палтус"

(според натовската класификация
- "Кило"), който представлява ди-
зел-електрическа ударна подвод-
ница, е замислен още в съветско
време в Централното конструк-
торско бюро "Рубин" в Санкт Пе-
тербург. Тази поводница е част
от съветския флот през 1982 г. и
остава на въоръжение в Русия и
в други страни и до днес.

"Палтус" е подводница с по-ма-
лък размер, нейната иранска вер-
сия има водоизместване от 3076
тона и дължина на корпуса 70
метра. Базовият модел на "Кило"
носи 6 торпедни апарата. Под-
водницата може да използва
електрически торпеда ТЕСТ-
71МКЕ, които имат активна хид-
роакустична система за самона-
сочване с телеуправление и но-
сят 205-килограмов боен заряд.
"Палтус" има на борда си 8 зе-
нитни ракети, които могат да се
изстрелват от ПЗРК "Стрела-3" и
"Игла". Индия, която също изпол-
зва "Кило" по договор с руската
корабостроителна компания
"Звьоздочка", включи в състава
на въоръженията противокораб-
ните ракети "Клуб-С" (далекобой-
ност 220 км). Дизелните генера-
тори на "Палтус" осигуряват ско-
рост до 10 възела в надводно и
17 възела в подводно положе-
ние. "Кило" може да се потапя
на дълбочина до 300 м, а срокът
на автономно плаване е 45 дни.
Постсъветска Русия и досега из-
ползва "Палтус", докато негови
варианти са на въоръжение в
страни като Китай, Индия, Иран
и Алжир. Бившите страни от Вар-
шавския договор, а сега членки
на НАТО Полша и Румъния също
имат в състава на своите ВМС
подводници от проекта 877.
ПОДВОДНИЦА ОТ ПРОЕК-
ТА 636,6 "ВАРШАВЯНКА"

(ПОДОБРЕНА "КИЛО")
Когато новата дизел-електричес-

ка подводница "Лада" не можа да
премине ходовите изпитания през
2000 г., Москва се върна към кла-
сиката от времената на студената
война - подводницата "Кило". За
да съответства на съвременните
изисквания към дизел-електричес-
ките подводници, Русия пристъпи
към модернизиране на по-ранен
модел на "Кило".

На сцената се появи проектът
636,6 "Варшавянка", известна на
запад като "подобрена "Кило". Пър-
воначално тази подводница беше
разглеждана като междиден вари-
ант между първите "Кило" и "Ла-
да", но сега на "Варшавянка" ще
се наложи да запълва създадена-
та ниша, докато новите модели бъ-
дат признати за годни за плаване.
Руският ВМФ поръча 6 такива ко-
раби, четири от които вече са в
състава му. Най-новата подводни-
ца - "Краснодар", беше спусната
на вода през април тази година.

"Варшавянка" има водоизмест-

на СССР. Атомните подводници
от проекта "Борей" са снабдени
с балистични ракети. Главният
кораб на новия проект - "Юрий
Долгорукий", беше спуснат на во-
да през 2008 г. и въведен в със-
тава на флота през 2013 г. Вто-
рата подводница "Борей" беше
спусната през 2010 г. и въведе-
на в състава на ВМФ през 2013
г. Третата беше спусната през
2012 г.. Строителството на най-
новия кораб - "Княз Владимир",
започна в началото на тази го-
дина. Подводните крайцери от
клас "Борей" в перспектива ще
заменят подводниците от проек-
тите 941 ("Тайфун" според кла-
сификацията на НАТО) и "Дел-
фин" ("Делта-ІІІ").

Дължината на корпуса на "Бо-
рей" е 170 м, а всяка подводни-
ца има водоизместване под вода
от 24 000 тона. "Юрий Долгору-
кий" и останалите кораби от се-
рията носят на борда си по 16
балистични ракети "Булава-30"
(РСМ-56). Ракетите "Булава" са
снабдени с ядрени бойни глави с
мощност 150 килотона и имат об-
сег 8000 км. По някои данни РСМ-
56 имат и по-голям обсег и мощ-
ност - до 10 000 км и до 500
килотона. В допълнение към ба-
листичните ракети подводниците
"Борей" разполагат с по 6 тор-
педни апарата, осигуряващи пуск
на различни типове противоло-
дъчни торпеда. Атомната силова
установка на "Борей" му гаранти-
ра скорост в надводно положе-
ние до 15 възела, а в подводно -
до 29 възела. Максималната дъл-
бочина на потапяне е 480 м, а
срокът на автономно плаване -
100 дни. Подводниците от типа
"Борей" обещават да станат мощ-
на сила за далечно действие за
ВМФ в продължение на много го-
дини. Москва вече поръча пост-
рояването на още 10 такива под-
водници до 2020 г.
ПОДВОДНИЦИ ОТ ПРО-

ЕКТА 885 "ЯСЕН"
Проектът 885 "Ясен" на компа-

нията "Севмаш" тябва да замени
остаряващия флот от подводници
"Щука-Б". Този атомен подводен
кораб в крайна сметка ще замени
проектите от съветската епоха и
ще удовлетвори потребностите на
Москва от мощна ударна подвод-
ница. Първата от типа "Ясен" -
"Свердловск", влезе в състава на
базирания в Североморск Севе-
рен флот през 2014 г.

Подводниците от проекта
"Ясен" имат дължина на корпуса
111 м, а водоизместването им е
близо 13 500 тона. Всеки кораб
от този проект може да носи на
борда си оръжие, предназначе-
но за поразяване на наземни це-
ли, надводни кораби и подвод-
ници, което му позволява да из-
пълнява широк кръг задачи. За
борба с подводниците "Ясен"
имат 8 торпедни апарата и мо-
же да изстрелва противолодъч-
ни ракети от типа на свърхзву-
ковата П-800 "Оникс". Ракетите
"Оникс" могат да бъдат използ-
вани също така и като противо-
корабно оръжие. По наземни це-
ли подводниците от типа "Ясен"
могат да изстрелват крилати аке-
ти ЗМ51, които могат да бъдат
снабдени с ядрена бойна глава
и имат обсег от 800 км.

Мощната реакторна силова ус-
тановка на подводниците от про-
екта "Ясен" могат да се потапят
малко над 600 м, благодарение
на което те се превръщат в се-
риозна заплаха за противници-
те на Русия.

ване 4000 тона в подводно поло-
жение и разполага с мощен ком-
плекс въоръжения. Както и пред-
шественичката й, тя има 6 тор-
педни апарата и е въоръжена със
зенитни ракети "Стрела-3" и "Иг-
ла". Новият тип 636,6 носи на бор-
да си противокорабни ракети на
Конструкторското бюро "Новатор"
"Клуб-С". Тази ракети с фугасна
бойна част имат боен обсег 200
км. Както и оригиналният проект
877, "подобрената "Кило" има срок
на автономно плаване 45 дни и
максимална дълбочина на пота-
пяне 300 м. "Варшавянка" има по-
висока скорост в сравнение с

предшественичката си - 11 възе-
ла в надводно положение и 20
възела в подводно. Модернизира-
ният модел, получил названието
"тихия убиец", се смята за една от
най-малошумните дизел-електри-
чески подводници. Въпреки това
КБ "Рубин" има намерение да ус-
танови на "Варшавянка" въздухо-
независима двигателна установка,
която ще бъде още по-малошум-
на и от атомна установка.

ПОДВОДНИЦИ ОТ
ПРОЕКТА 959 "БОРЕЙ"
Това е първият абсолютно нов

модел на подводница, разрабо-
тена в Русия след разпадането

Подводница от проекта
971 "Щука-Б"

Дизелната
подводница
"Краснока-
менск" от
проекта 877
във Влади-
восток

Спускането на вода на подводницата
"Краснодар"

в Санкт
Петербург

Атомната подводница
"Юрий Долгорукий"

Подводницата К-560
"Северодвинск"

от проекта "Ясен"
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На 9 МАЙ 2015 година се навършват
70 години от Победата над фашизма
Нека достойно да посрещнем
Деня на Победата!

Вашата лепта можете да
внесете в Интернешънъл
Асет Банк АД по сметка
BG50IABG80981002134101
За ремонт на Паметника
на Съветската армия

Инициативен комитет за
ремонт и реставрация на
Мемориалния комплекс
Паметник на
Съветската армия

Справки на тел:
02/822 93 65
София бул. „Евлоги
Георгиев“ 169

Ремонт на Паметника
на Съветската армия

Повече от 650 състезате-
ли по киокушин от 11 дър-
жави и 5 федерации се съб-
раха в  СОК "Камчия", за да
обменят опит и умения в
бойния спорт. Българската
карате киокушин федерация
заложи на комплексна под-
готовка - за кихон, ката, ку-
мите. Имаше дори трениров-
ки по шинкен-шобу. Лагерът
завърши с изпит на канди-

татите за нови степени - "кю"
и "дан".  Шиханите Кога и
Ямада от Япония бяха в тех-
ническата комисия, а близо
450 състезателя се явиха
пред майсторите в най-твър-
дия стил. Почти всички по-
казаха добри знания, което
беше оценено от комисията
- изпитът приключи с висо-
ка успеваемост и по-голяма-
та част от бойците повиши-
ха степените си.

Спортистите имаха разно-
образна и богата програма
по време на престоя си в
"Камчия" - организиран бе-
ше турнир по футбол, във фи-
нала на който "Шогун" (Со-
фия) загуби драматично от
"Шин-киокушин" (Русия).
Представители на спортни-
те клубове "Киокушин" и "Ро-
нин" се включиха във фес-
тивала за детско творчест-
во "Звездите на Камчия",
който се провежда под
патронажа на ЮНЕСКО.
Състезателите показаха за-
видни умения в бойното из-
куство и спечелиха поощри-
телната награда в категори-
ята "уникален жанр". Между
изключително тежките тре-
нировки каратистите наме-
риха време да посетят уни-
калния Авиокосмически цен-
тър с цифров Планетариум
в комплекса и останаха оча-
ровани от увлекателния раз-
каз на Красимир Стоянов -
един от тримата българи,
преминали пълния курс за
обучение на космонавти.
Най-малките се разходиха с
лодка по река Камчия и от
борда разгледаха резерва-
та "Лонгоза". Мнозина бяха
пленени от камчийските из-
греви и дори заснеха кра-
сотата на природата във фо-
тографии, достойни за из-
ложба.

По време на закриването
на Международния летен ла-

Â êîìïëåêñ "Êàì÷èÿ" êèïè ñïîðòåí æèâîò
Санаторно-оздравителният комплекс е домакин на престижни спортни събития - Международният
летен лагер по киокушин и Държавно първенство и Международен турнир по художествена
гимнастика "Морски звезди"

гер беше организирано тра-
диционното сайонара парти,
в което всички изказаха бла-
годарности на домакините
на събитието и обещаха до-
година да дойдат отново и
да направят още по-мащаб-
но юбилейното издание.

В лагера в СОК "Камчия"
участваха бойци от Бълга-
рия, Япония, Русия, Грузия,
Австрия, Украйна, Беларус,

Сърбия, Словения, Гърция,
Франция. Той единодушно
беше признат за най-масо-
вия в своята история.

Малко по-рано комплексът
беше столица на грацията и
красотата. В многофункцио-
налната спортна зала "Кам-
чия" се проведе Държавно-
то първенство и Междуна-
родният турнир по художес-
твена гимнастика -сингъл и
ансамбли за деца. Повече
от 200 състезателки от 11
клуба от България, Австрия,
Франция, САЩ, Казахстан,
Турция, Русия, Египет, Бос-
на и Херцеговина се вклю-
чиха в надпреварата. Гим-
настичките се състезаваха в
категории "А" и "Б". Държав-
ният шампионат по художес-
твена гимнастика, който е
част от задължителния спор-
тен календар на Българска-
та федерация по художест-
вена гимнастика, събра 46
отбора от цялата страна. Гла-
вен съдия на държавното
първенство беше голямата
звезда на българската худо-
жествена гимнастика Мария
Гигова - трикратен световен
шампион по художествена
гимнастика през 1969, 1971
и 1973 година.

В момента в Спортен ком-
плекс "Камчия" тренира дет-
ският отбор по художествен-
на гимнастика на спортен
клуб "Левски Илиана". Очак-
ва се на тренировъчен ла-
гер да пристигне национал-
ният отбор по художестве-
на гимнастика на Швейца-
рия, а веднага след него и
българският национален от-
бор - девойки.

На спортен лагер в комп-
лекса са полуфиналистите от
турнира по футбол, органи-
зиран от Кока Кола Хеле-
ник Ботълинг Кънъни АД.

От 24 до 26 юли СОК "Кам-
чия" ще е домакин на Шам-

пионска лига по минифутбол,
а от 31 юли до 2 август - на
турнир по минифутбол от Ли-
га България.

В края на август комплек-
сът очаква повече от 300 сту-
денти, които ще вземат учас-
тие в Летните студентски иг-
ри. Атрактивното спортно съ-
битие събира младежи от
университетите в цялата
страна. По традиция СОК
"Камчия" връчва купа за фе-
ър плей на отбора, показал
най-честна игра през състе-
зателните дни.

Спортен комплекс "Кам-
чия" има богати традиции и
опит в организирането на
национални и международ-
ни първенства, а така също
и на тренировъчни лагери.

Многофункционалният
Спортен комплекс "Камчия"

е построен и оборудван по
олимпийски стандарти. Той
отговаря на изискванията на
международните  федерации
по различните видове спорт.
Комплексът включва басейн
с олимпийски размери, ле-
коатлетическа писта и мно-
гофункционално поле с въз-
можност да се преобразува
в ледена пързалка, фитнес
зали, зала за тенис на ма-
са, медицински помещения,
открито футболно поле и две
универсални игрища за бас-
кетбол и волейбол. Много-
функционалността на спор-
тния комплекс позволява ед-
новременно да се използва
както за всекидневни заня-
тия със спорт, така и за про-
веждане на международни
тренировъчни сборове и със-
тезания.


